
ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΑΠΟΦΟΙΤΩΝ Σ.Τ.Υ.Α. 
 

ΓΕΝΙΚΗ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗ 
 

ΣΑΒΒΑΤΟ, 31 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2009- ΩΡΑ: 10.00΄ 

 

ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ 

• Ημερομηνία : Σάββατο 31-1-2009. 

• 09:45 Έναρξη διανομής φακέλου Γ.Σ.  

• 10:00 Πέρας προσέλευσης Μελών ΣΑΣ.  

• 10:05 Παρουσίαση Προγράμματος Γ.Σ. από Αντιπρόεδρο κ. Δημ. Τρέσσο.  

• 10:10 Χαιρετισμός Προέδρου ΣΑΣ. 

ΜΕΡΟΣ Α! 

• 10:15 Σύντομος Χαιρετισμός Περιφερειακών Εκπροσώπων ΣΑΣ. 

• 10:30 Εισήγηση ανακήρυξης σε Επίτιμο Μέλος ΣΑΣ.  

ΜΕΡΟΣ Β!  

• 10:35 Έναρξη Εργασιών Γ.Σ. – Εισήγηση Πρότασης ΔΣ, από Πρόεδρο ΣΑΣ, 

συναδέλφων Μελών ΣΑΣ, για ανάληψη καθηκόντων Προεδρείου Γ.Σ. 

• 10:40 Χαιρετισμός Προέδρου ΓΣ. Συστάσεις-Διαδκασία δήλωσης  

Επιθυμούντων να μιλήσουν. Ορισμός χρόνου τοποθέτησης ομιλητών. 

• 10:45 Διοικητικός Απολογισμός-Πεπραγμένα περιόδου Ιανουαρίου –  

Δεκεμβρίου 2008, από Πρόεδρο ΣΑΣ.  

• 11:25 Παρουσίαση Αναθεώρησης Καταστατικού από Νομ. Σύμβουλο ΣΑΣ 

κ. Γ. Εμμανουηλίδη. 

• 11:35 Οικονομικός Απολογισμός περιόδου Ιανουαρίου-Δεκεμβρίου 2008  

από Ταμία ΣΑΣ, παρουσίαση και κατάθεση Ισολογισμού 2008 και του  

Προϋπολογισμού Εσόδων-Εξόδων 2009, καθώς και της Έκθεσης  

Εξελεγκτικής Επιτροπής για περίοδο Ιανουαρίου-Δεκεμβρίου 2008.  
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• 11:50 Παρουσίαση Ετήσιας Έκθεσης Εξελεγκτικής Επιτροπής επί της  

Οικονομικής Διαχείρισης του Συλλόγου, για περίοδο Ιανουαρίου –  

Δεκεμβρίου 2008 από Ε.Ε.  

• 11:55 Διακοπή Εργασιών Γ.Σ.  

ΜΕΡΟΣ Γ!  

• 12:00 Χαιρετισμός υποδοχής προσκεκλημένων από Πρόεδρο ΣΑΣ. 

• 12:05 Σύντομος Χαιρετισμός Προσκεκλημένων.  

• 12:15 Απονομή Διακρίσεων.  

• 12:25  Κοπή Πίττας.  

• 12:40 Παράθεση καφέ.  

• 13:05 Αποδέσμευση Προσκεκλημένων.  

• 13:10 Συνέχιση εργασιών Γ.Σ. Στόχοι 2009 – Εισηγήσεις Δ.Σ.  

• 13:25 Ομιλητές. Κατάθεση Απόψεων-Προτάσεις-Απαντήσεις από Πρόεδρο  

Γ.Σ. ή Πρόεδρο – Μέλη Δ.Σ. ΣΑΣ, ανάλογα με αρμοδιότητα –  

Ψηφοφορία επί προτάσεων δια ανατάσεως χειρών.  

• 14:30 Έγκριση τυχόν Ψηφισμάτων.  

• 14:40 Κήρυξη από Πρόεδρο Γ.Σ. πέρατος Γ.Σ.  

• 14:45 Αποχώρηση. 

----------------------------- 

«Παρουσίαση Προγράμματος Γ.Σ. από Αντιπρόεδρο κ. Δημ. Τρέσσο». 

Δ. ΤΡΕΣΣΟΣ (ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ Δ.Σ.): Καλημέρα σας. Είμαι ο Σμήναρχος 

εν Αποστρατεία Τρέσσος Δημήτρης, Αντιπρόεδρος του Συλλόγου.  

Σας καλωσορίζω στη φετινή μας Γενική Συνέλευση και σας εύχομαι 

χρόνια πολλά και καλά, υγεία και οικογενειακή ευτυχία.  

Θα σας κάνω μια μικρή ανάλυση ενός περιγράμματος που έχετε όλοι 

στα χέρια σας, για να ξέρουμε περίπου τι ακριβώς θα συμβεί στο επόμενο 
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διάστημα που θα είμαστε εδώ. Κατ’ αρχάς θα μιλήσει πρώτα ο κ. Πρόεδρος 

και στη συνέχεια η διαδικασία έχει χωριστεί σε τρία μέρη. Έχετε όλοι στο 

φάκελό σας το πρόγραμμα. Θα μιλήσουν οι εκπρόσωποι των Περιφερειακών 

Τμημάτων μας εάν επιθυμούν. Θα γίνει μια εισήγηση για ανακήρυξη ενός εν 

αποστρατεία Πτεράρχου σε Επίτιμο Μέλος. Αυτό το πρώτο μέρος θα είναι 

γύρω στα 15 λεπτά.  

Το δεύτερος μέρος είναι: Η έναρξη των εργασιών. Εισηγητική πρόταση 

του Δ.Σ. Θα ανακηρυχθεί, μετά από πρόταση, ο Πρόεδρος της Γ.Σ. Και στη 

συνέχεια με αρμοδιότητες πλέον του Προέδρου, θα γίνει ο χαιρετισμός του 

Προέδρου στη Γ.Σ., ο Διοικητικός Απολογισμός, η παρουσίαση και η 

αναθεώρηση του Καταστατικού, ο Οικονομικός Απολογισμός, η ετήσια 

Έκθεση της Εξελεγκτικής Επιτροπής και μετά θα διακόψουμε για ένα 

διάλειμμα, οπότε θα έρθουν οι επίσημοι που έχουμε προσκαλέσει γύρω στις 

12 η ώρα κανονικά. Θα γίνει ένας σύντομος χαιρετισμός πάλι των επισήμων 

προσκεκλημένων μας. Η απονομή διακρίσεων στους δύο Δοκίμους Α΄ και Β΄ 

Τάξεως στους Αρχηγούς. Και εν συνεχεία θα ακολουθήσει η κοπή της πίτας. 

Μετά την κοπή της πίτας, θα γίνει παράθεση καφέ, αποδέσμευση των 

προσκεκλημένων και θα συνεχιστούν οι εργασίες της Γ.Σ. με ομιλητές, με 

κατάθεση απόψεων, προτάσεις, απαντήσεις από τον Πρόεδρο και τα Μέλη 

του Δ.Σ. Πιθανόν να γίνουν και κάποια Ψηφίσματα τα οποία πρέπει να 

εγκρίνετε. Και στις 14:40 περίπου θα είναι το τέλος της Γ.Σ. 

Σας ευχαριστώ πολύ που με ακούσατε. Παρακαλώ τον κ. Πρόεδρο για 

ένα χαιρετισμό στη Γ.Σ.  

«Χαιρετισμός Προέδρου ΣΑΣ». 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (ΠΡΟΕΔΡΟΣ Δ.Σ.): Καλή σας μέρα. Χρόνια Πολλά, 

Καλή Χρονιά.  



          ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΑΠΟΦΟΙΤΩΝ Σ.Τ.Υ.Α. 

 

                                                                    ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΤΗΣ 31ης ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2009 

4 

4 

 Προσπαθούμε να φέρουμε όσο το δυνατόν καλύτερες στιγμές και ώρες 

συνάντησης αλλά και περίσκεψης. Σ’ αυτό θα συμβάλει πρώτα-πρώτα η 

προσοχή σας και η ευταξία, η καλή επικοινωνία μεταξύ μας, οι τοποθετήσεις. 

Ει δυνατόν ας μην υπάρξουν αντιπαραθέσεις, γιατί δεν βγαίνει τίποτα με τις 

αντιπαραθέσεις, ξεφεύγουμε και οπωσδήποτε δεν μπορούμε να συζητήσουμε. 

Θερμή παράκληση, ας τα έχουμε στο μυαλό μας αυτά. Ό,τι έχουμε με ήπιο 

τόνο. Ας αποφύγουμε τις προσωπικές αντεγκλήσεις τις οποιεσδήποτε, διότι 

έχουμε μια παιδεία και κατηγορούμαστε από πολλούς ότι δεν έχουμε παιδεία.  

 Ένα μικρό πρόβλημα με έναν συνάδελφο. Ελπίζουμε να είναι κάτι 

ανησυχητικό. Θα κληθεί το 166. Για να συνεχίσουμε, παράλληλα παρακαλώ 

να είναι κάποιοι συνάδελφοι εκεί για να ενδιαφέρονται για την πορεία της 

υγείας του συναδέλφου.  

ΜΕΡΟΣ Α! 

«Σύντομος Χαιρετισμός Περιφερειακών Εκπροσώπων ΣΑΣ». 

Δ. ΤΡΕΣΣΟΣ: Παρακαλούνται κάποιοι εκ των Περιφερειακών Εκπροσώπων 

αν θέλουν να μιλήσουν ή να κάνουν ένα χαιρετισμό.  

Π. ΠΕΝΑΣ: Καλημέρα σας. Χρόνια Πολλά. Είμαι ο Απόστρατος 

Αντισμήναρχος, Πένας Παναγιώτης, Εκπρόσωπος του Παραρτήματος Βόλου.  

 Σας μεταφέρω τους χαιρετισμούς από τους συναδέλφους του Βόλου και 

εύχονται σε όλους σας Καλή Χρονιά και υγεία, τίποτα άλλο.  

 Όπως κάθε χρόνο, έτσι και τώρα, το Παράτημα του Βόλου 

εκπροσωπείται από εμένα και έρχομαι εδώ και εκ μέρους όλων μεταφέρω την 

επιθυμία όλων για αγώνα γι’ αυτά που συμβαίνουν και γι’ αυτά που πρόκειται 

να συμβούν για τη Σχολή μας. Θα ήθελα να αγωνιστούμε όλοι και το 

παράδειγμα του Παραρτήματος του Βόλου να το μιμηθούν και άλλα 

Παραρτήματα. Διότι το δικό μας Παράρτημα συμπαραστέκεται σε οτιδήποτε  
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συμβεί εδώ κάτω και κατεβαίνουμε όλοι μαζί.  

 Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. Σας εύχομαι υγεία και καλή χρονιά. 

ΜΑΚΡΗΣ: Καλημέρα σας. Λέγομαι Μακρής, είμαι Σμήναρχος εν 

αποστρατεία. Είμαι εκπρόσωπος του ΣΑΣ στη Λάρισα. Θα ήθελα να σας 

μεταφέρω τους χαιρετισμούς και τις ευχές των Λαρισαίων για καλή χρονιά 

και ευτυχισμένη.  

 Επίσης, επειδή ο χρόνος είναι πολύτιμος, θα μιλήσουμε αργότερα, θα 

ήθελα να ευχηθώ μέσα στο 2009 αν όχι όλα, τουλάχιστον να επιλυθούν τα 

περισσότερα προβλήματα που απασχολούν το Σύλλογό μας. Ευχαριστώ. 

Δ. ΤΡΕΣΣΟΣ: Θα επακολουθήσει η εισήγηση του κ.Καράμπελα, του 

Προέδρου. Εκτέλεση της απόφασης του Δ.Σ. του Συλλόγου για ανακήρυξη 

του Πτεράρχου Ιπταμένου Νικολάου Στάπα, Επιτίμου Αρχηγού ΓΕΑ, σε 

Επίτιμο Μέλος του ΣΑΣ.  

«Εισήγηση ανακήρυξης σε Επίτιμο Μέλος ΣΑΣ». 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Στο πλαίσιο της αναγνώρισης ατόμων, τα οποία έχουν 

βοηθήσει το Σύλλογό μας, έγινε μια πρόταση από Μέλος του ΔΣ για την 

ανακήρυξη του κ.Στάπα, του πρώην Αρχηγού της Αεροπορίας, σε Επίτιμο 

Μέλος του Συλλόγου μας, γιατί σε δύσκολες πραγματικά στιγμές, όταν 

κάποιοι, οι οποίοι, καλή ώρα και σ’ αυτή την περίοδο, ζητούσαν να 

ψαλιδίσουν την εξέλιξη των Παραγωγικών Σχολών Υπαξιωματικών και εν 

προκειμένω της Σχολής μας, όρθωσε το ανάστημά του και είπε ένα όχι. Δεν 

θα σας πω ακριβώς τι. Έχει γραφεί και στην εφημερίδα μας, τι ακριβώς είπε. 

Εκείνο το οποίο έχει σημασία είναι ότι, είπε ότι δεν δέχεται την οποιαδήποτε 

αλλαγή του καθεστώτος εξέλιξης των αποφοίτων της ΣΤΥΑ και αιτιολόγησε 

πλήρως για ποιους λόγους, με σαφήνεια και αποφασιστικότητα.  
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 Πέραν αυτού, ο κ.Στάπας είχε επιδείξει σε όλη τη σταδιοδρομία και 

ιδιαίτερα την περίοδο της αρχηγεία του το ενδιαφέρον για τη Σχολή, για τις 

διαδικασίες λειτουργίας της, μέχρι και προσωπικές επιβλέψεις και συμμετοχές 

σε Συμβούλια για την προώθηση των σκοπών της Σχολής, για την 

αναβάθμιση προγραμμάτων. Υπήρξε, δηλαδή, πάντοτε υποστηρικτής.  

 Σε ορισμένες περιπτώσεις που υπήρχαν και δυσχέρειες ακόμα και σε 

οικήματα, όπως π.χ. το παλιό ΚΑΙ, το έδωσε και έγινε Ιατρείο της Σχολής, 

Διάφορα οικήματα, τα οποία τα αναβάθμισε και τα έδωσε για εγκαταστάσεις 

και ευκολίες της Σχολής, αθλητικές εγκαταστάσεις. Όλα αυτά, τα οποία είχαν 

σχέση με την αναβάθμιση του επιπέδου της Σχολής μας και τη νέα 

αναβαθμισμένη εικόνα, έναντι των άλλων παραγωγικών χώρων της 

Αεροπορίας.   

 Ελπίζουμε ότι, η πρόταση αυτή είναι μια αντικειμενική και σωστή 

πρόταση, εάν θέλουμε, για να δίνουμε το μήνυμα ότι εμείς δεν ξεχνούμε, ότι 

εμείς τιμούμε αυτούς, οι οποίοι σε οποιαδήποτε στιγμή της διαδρομής των και 

ιδιαίτερα οι ηγέτες μας, θέλουν να προσθέσουν και να μην αφαιρέσουν από 

αυτό που λέγεται ΣΤΥΑ.  

 Θα παρακαλούσα να πείτε δι’ ανατάσεως της χειρός, εάν συμφωνούμε 

ή διαφωνούμε.  

Ακολουθεί ψηφοφορία δι’ ανατάσεως της χειρός. 

………………………………………………………………………………… 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Ευχαριστώ πολύ. Ο κ. Στάπας, συνεπώς, είναι από 

σήμερα Επίτιμο Μέλος του Συλλόγου μας. Λόγω του ότι αντιμετωπίζει – οι 

περισσότεροι το ξέρετε - κάποιο πρόβλημα υγείας, μας ζήτησε, εφόσον 

εγκριθεί από τη Γ.Σ. αυτή η τιμή την οποία του κάνουμε και τον συγκίνησε 

μάλιστα, να πάμε στο σπίτι του μια Επιτροπή και να του επιδώσουμε την  
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πλακέτα ανακήρυξής του σε Επίτιμο Μέλος του Συλλόγου μας.  

Η Γ.Σ. ανακηρύσσει τον κ. Στάπα Επίτιμο Μέλος ΣΑΣ. 

ΜΕΡΟΣ Β!  

«Έναρξη Εργασιών Γ.Σ. – Εισήγηση Πρότασης ΔΣ, από Πρόεδρο ΣΑΣ, 

συναδέλφων Μελών ΣΑΣ, για ανάληψη καθηκόντων Προεδρείου Γ.Σ.». 

Δ. ΤΡΕΣΣΟΣ: Μπαίνουμε στο δεύτερο μέρος το οποίο περιλαμβάνει έναρξη 

των εργασιών της Γ.Σ., εισήγηση πρότασης από το Προεδρείο του Δ.Σ. 

συναδέλφων για ανάληψη καθηκόντων Προεδρείου. Πρέπει να αναλάβουν τη 

διεύθυνση της Προεδρίας της Γ.Σ. τρεις συνάδελφοι. Παρακαλώ τον κ. 

Καράμπελα για τη συνέχιση.  

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Θα ήθελα να προτείνω στη σημερινή Γ.Σ. να εγκρίνετε 

την ανάληψη της Προεδρίας της Γ.Σ. από έναν εξαίρετο συνάδελφο και 

βετεράνο σχεδόν, γιατί οι πρώτες σειρές είναι και βετεράνοι μας.  

Βέβαια, για να σας δώσω έτσι και μια αίσθηση, μήπως τυχόν 

συνέλθουμε εκεί πέρα και αλλάξουμε λίγο τις παραστάσεις, θα σας πω ένα 

μικρό γεγονός το οποίον έχει συμβεί, εις επίρρωση αυτών που λέω, αλλά δεν 

θα έχει την ίδια έννοια, με το πόσο τους σεβόμαστε και τους εκτιμούμε εμείς. 

Άλλοι δεν ξέρουν αυτή την έννοια και δυστυχώς κάνουν και καμία γκάφα. Σε 

μια περιοχή ένας συνάδελφος της 1ης Σειράς βρέθηκε σε μια εκδήλωση και 

εκεί μέσα ήταν και κάποια άλλα άτομα. Όταν ήρθαν σε επικοινωνία κάποια 

στιγμή με ένα από αυτά τον ρωτάει: «Εσύ τι είσαι;» Λέει: «Εγώ είμαι της 50ης 

(τόσο) Σειράς ΣΤΥΑ». «Μπράβο, συγχαρητήρια». «Εσείς τι είστε;» «Εγώ 

είμαι της 1ης σειράς». Και εντελώς αυθόρμητα και χωρίς να το υπολογίσει, 

λέει: «Καλά, ζουν ακόμα της 1ης Σειράς;»  

Λοιπόν, προτείνουμε τον κ. Ματσούκα. Κύριε Ματσούκα, θα 

παρακαλέσω να αναλάβετε την Προεδρία της σημερινής Γ.Σ. Μαζί του 
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προτείνουμε να είναι και ο κ. Γεωργίου και θα θέλαμε και άλλον έναν ακόμη. 

Ποιος θα ήθελε να παρευρεθεί; Ο κ. Αναγνωστίδης; Θα θέλατε, κ. 

Αναγνωστίδη, να καθίσετε σαν τρίτο μέλος της Επιτροπής; Όχι. Ήταν να 

έρθει ο κ. Γατζόγιας, αλλά δυστυχώς δεν είναι εδώ. Ο κ. Δαμηλάκης; Ο κ. 

Χειμαριός; Ο κ. Σβουρδάκος; Θέλετε να είστε τρίτο μέλος της Επιτροπής του 

Προεδρείου; Ο κ. Κωνσταντίνου; Ούτε. Δεν είναι τίποτα ιδιαίτερο, τυπικό 

είναι, διότι υπάρχει πρακτικογράφος, για να καλύψουμε το τυπικό μέρος του 

Καταστατικού μας και θα παρακαλούσα πολύ, για να μη χάνουμε χρόνο. Ο κ. 

Μαρκόπουλος; Ο κ. Μαρκόπουλος σαν τρίτο μέλος.  

Συνεπώς, το Προεδρείο της Γ.Σ. συγκροτείται από τους κ.κ. Ματσούκα 

Κων/νο ως Πρόεδρο, Γεωργίου Παναγιώτη και Μαρκόπουλο Αλέξανδρο ως 

μέλη της Γραμματείας. Σας ευχαριστώ πολύ. Το λόγο τώρα έχει ο κ. 

Ματσούκας ο οποίος θα διευθύνει από δω και στο εξής τη Γ.Σ. Ευχαριστώ 

πολύ για την έγκρισή σας.  

Η Γ.Σ. ορίζει ως Πρόεδρό της τον κ. Κων/νο Ματσούκα και ως Μέλη του 

Προεδρείου τους κ.κ. Παναγιώτη Γεωργίου και Αλέξανδρο Μαρκόπουλο.  

----------------------------- 

«Χαιρετισμός Προέδρου ΓΣ. Συστάσεις-Διαδικασία δήλωσης 

επιθυμούντων να μιλήσουν. Ορισμός χρόνου τοποθέτησης ομιλητών». 

Κ. ΜΑΤΣΟΥΚΑΣ (ΠΡΟΕΔΡΟΣ Γ.Σ.): Ευχαριστούμε, κ. Καράμπελα. Το  

Προεδρείο της Γ.Σ. το οποίον απαρτίζεται από τον υποφαινόμενο Κων/νο 

Ματσούκα της 2ας Σειράς, τον κ. Μαρκόπουλο προσφάτως και τον κ. 

Παναγιώτη Γεωργίου, σας καλωσορίζει και σας εύχεται για τον καινούργιο 

χρόνο ότι το καλύτερο για εσάς και τις οικογένειές σας και σας στέλνει την 

αγάπη του.  
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 Σε λίγο αρχίζει η Γ.Σ. ως γνωστόν και είμαι απόλυτα βέβαιος ότι δεν 

χρειάζονται συστάσεις για τη διευθέτηση και τακτοποίηση, διότι είμαι 

απόλυτα βέβαιος ότι θα τηρηθεί η τάξη και η ευπρέπεια, όπως αρμόζει στη 

Σχολή μας και στην προέλευσή μας.  

 Επίσης, θα ήθελα να υπενθυμίσω, όσοι εκ των κ. συναδέλφων 

επιθυμούν να λάβουν το λόγο για να τοποθετηθούν επί κάποιου θέματος του 

Συλλόγου μας, ο χρόνος ομιλίας ενός εκάστου δεν πρέπει να υπερβαίνει το 

μάξιμουμ τα 3 λεπτά. Οι επιθυμούντες να μιλήσουν, φυσικά στο τέλος της 

Γ.Σ., μπορούν να έρθουν στο Προεδρείο σε κάποιο χρονικό διάστημα, να 

γράψουν σε ένα τυποποιημένο χαρτί που έχουμε το όνομά τους και τη Σειρά 

από την οποίαν προέρχονται. Αυτά τα ολίγα και σας ευχαριστώ. 

 Αρχίζει η Γενική Συνέλευση.  

«Διοικητικός Απολογισμός-Πεπραγμένα περιόδου Ιανουαρίου – Δεκεμβρίου 

2008, από Πρόεδρο ΣΑΣ». 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Καράμπελας έχει το λόγο.  

Π.ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: 

ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟΣ ΑΠΟΛΟΓΙΣΜΟΣ-ΠΕΠΡΑΓΜΕΝΑ 2008 
 

  Αγαπητοί Συνάδελφοι, 

το 2008 ήταν ίσως η δυσκολότερη χρονιά στην 26ετή διαδρομή του 

Συλλόγου μας. Ήταν μια χρονιά που η υποκρισία αποκαλύφθηκε για 

πολλούς και για πολλά που μας αφορούν, είτε ως απόφοιτους ΣΤΥΑ, είτε 

ως στρατιωτικούς γενικότερα. 

Με την σημερινή ευκαιρία της Γενικής μας Συνέλευσης, θα αναφερθώ 

επιγραμματικά, σχεδόν, στα κυριότερα γεγονότα που απασχόλησαν το 

Διοικητικό Συμβούλιο του Συλλόγου μας το χρόνο που πέρασε, δεδομένου 

ότι όλα αυτά έχουν δημοσιευθεί εκτενέστερα στα φύλλα της εφημερίδας 

μας, Νέα του ΣΑΣ. 

 Συγκεκριμένα: 

•  Στις 26-1-08 πραγματοποιήθηκε η Γενική Συνέλευση του Συλλόγου. 

Κατά γενική ομολογία ήταν η μεγαλύτερη σε παρουσίες. Από 



          ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΑΠΟΦΟΙΤΩΝ Σ.Τ.Υ.Α. 

 

                                                                    ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΤΗΣ 31ης ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2009 

10 

10 

μηνύματα που λάβαμε, αλλά και από τη σχετική απενημέρωση που 

ακολούθησε στο ΔΣ, η εκτίμηση ήταν ότι υπήρξε επιτυχής.  

• Κατά την υπόψη ΓΣ και μετά από εισήγηση του ΔΣ, η  ολομέλεια της 

ΓΣ ανέδειξε ομόφωνα το πρώτο και προσωρινό Πρόεδρο του ΣΑΣ, 

τον εξαίρετο συνάδελφο κ. Ι. Αγγελόπουλο ως Επίτιμο Πρόεδρο του 

Συλλόγου μας. 

• Απονεμήθηκε Πλακέτα Επίτιμου Μέλους ΣΑΣ στον Πτχο (Ι) ε.α. κ. 

Αλεξ. Παπανικολάου και Επίτιμου Προέδρου του ΣΑΣ στον κ. Ι. 

Αγγελόπουλο. Απονεμήθηκε τιμητική πλακέτα του Συλλόγου μας, 

στους διατελέσαντες Μέλη του προηγούμενου ΔΣ. Απονεμήθηκε 

έπαινος στους Αρχηγούς των Δοκίμων 2ας και 1ης Τάξης ΣΤΥΑ.  

• Σε εκτέλεση απόφασης της περυσινής ΓΣ, το ΔΣ προχώρησε στη 

διαδικασία διαγραφής του Συλλόγου μας από τον EUROMIL, λόγω 

υπερβολικού ύψους συνδρομής και παράλληλης διακοπής σχετικής 

ενίσχυσης από το ΥΠΕΘΑ.  

• Στάλθηκε μεγάλος αριθμός προσκλήσεων για εγγραφή στο Σύλλογο 

πρόσφατα και παλαιότερα αποστρατευθέντων συναδέλφων. Η 

ανταπόκριση υπήρξε ικανοποιητική. Συγκεκριμένα ο αριθμός 

εγγραφών ήταν 179 έναντι 119 του προηγούμενου χρόνου.  

• Μετά από εισήγηση του ΔΣ, εγκρίθηκε από την περυσινή ΓΣ, 

πρόταση του συναδέλφου Δ. Γιαννόπουλου και ανακηρύχθηκε το 

2008 ως έτος στέγης. Παρά τις προσπάθειες του ΔΣ, το τελικό 

αποτέλεσμα δεν ήταν το αναμενόμενο, αφού συγκεντρώθηκε το ποσό 

των 1250€, μόνο!  

• Μετά από υποβολή παραίτησης του κ. Π. Αλεξόπουλου από τη θέση 

του Μέλους του ΔΣ, η θέση του αναπληρώθηκε από τον πρώτο 

επιλαχόντα κ. Δ. Παναγιώτου. 

• Άρχισε η εγκριθείσα από ΓΕΑ/ΥΥ πιλοτική εφαρμογή προγράμματος 

Περιοδικής Υγειονομικής Εξέτασης Αποστράτων Αξιωματικών στο 

251ΓΝΑ, με την εποπτεία του Ταξιάρχου (ΥΙ) κ. Μιχ. Σοϊλεμεζίδη, ο 

οποίος το έχει περιβάλλει με ξεχωριστό ενδιαφέρον και αισθήματα 

συναδελφικής αλληλεγγύης. Αξίζει να επισημανθεί ότι κατά την 

πιλοτική του εφαρμογή, αποδείχθηκε σωτήριο για κάποιους 

συναδέλφους μας. Για το λόγο αυτό κρίνεται απολύτως απαραίτητη η 

συμμετοχή όλων των συναδέλφων. Ο Συντονισμός του προγράμματος 

γίνεται σε συνεργασία με ΕΑΑΑ (κ. Γ. Γονατά). 

• Μετά από ενέργειες του Συλλόγου και σύμφωνη γνώμη της Διοίκησης 

του 251ΓΝΑ, υποβλήθηκε κατάσταση με …… μη μερισματούχους-

Μέλη μας, προκειμένου να τυγχάνουν και αυτοί του υπηρεσιών του 

251ΓΝΑ, ως ελάχιστη αναγνώριση της όποιας διάρκειας προσφοράς 

των στην ΠΑ. 
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• Στις 7-3-08 πραγματοποιήθηκε με μεγάλη επιτυχία ο ετήσιος χορός 

του Συλλόγου μας στο κέντρο ¨Αστέρια¨ Γλυφάδας. Φέτος ο χορός 

μας θα γίνει στο κέντρο ΜΟΣΤΡΟΥ στην Πλάκα με πλούσιο 

καλλιτεχνικό πρόγραμμα, του οποίου ηγούνται η Δούκισσα και ο 

Γερολυμάτος, που πλαισιώνονται και από άλλους καλλιτέχνες, που 

δημιουργούν και μεγάλο κέφι. Η τιμή της πρόσκλησης είναι 30€, με 

μια φιάλη κρασί ή δύο μπύρες ανά τρία άτομα. Είναι, συνήθως, η 

κύρια κοινωνική εκδήλωση προβολής του Συλλόγου μας, αλλά και 

επικοινωνίας μας. Έχουμε την προσδοκία ότι θα κατανοήσετε τις 

προσπάθειές μας σε αυτές τις περιπτώσεις και θα μας βοηθήσετε 

σήμερα, προμηθευόμενοι τις σχετικές προσκλήσεις ή και δηλώνοντας 

την πρόθεση συμμετοχής σας. Θα είναι μια τονωτική ένεση ενίσχυσης 

του ηθικού μας για συνέχιση των αγώνων μας την κρίσιμη χρονιά που 

ξεκίνησε, δίνοντας ταυτόχρονα και ένα μήνυμα συνοχής και αγάπης 

του Συλλόγου, προς κάθε κατεύθυνση. 

• Η εφημερίδα μας συμπλήρωσε ήδη το 201ο Φύλλο. Κατά την περίοδο 

του 2008 η Συντακτική Επιτροπή επιμελήθηκε την έκδοση έξι φύλλων 

των Νέων του ΣΑΣ, των οποίων οι σελίδες κυμαίνονταν από 12 έως 

20. Δημοσίευσε κείμενα γενικού ενδιαφέροντος, άρθρα και επιστολές, 

με τα οποία προβλήθηκαν προβλήματα ε.ε. και ε.α συναδέλφων. 

Ενδεχόμενα γιατί ήσαν μεγάλες σε έκταση ή δεν ανταποκρίνονταν 

στους όρους συνεργασίας, ώστε να διατηρείται η εφημερίδα μας σε 

υψηλά επίπεδα, αλλά και για να κινούμαστε μέσα στα πλαίσια του 

νόμου περί τύπου. Ίσως έγιναν και κάποιες παραλήψεις, λόγω του 

όγκου της ύλης προς δημοσίευση. Ζητούμε την κατανόησή σας. Τη 

νέα προμετωπίδα της εφημερίδας, φιλοτέχνησε ο συνάδελφος κ. Αν. 

Ευφραιμίδης. Βελτιώθηκε η ποιότητα του χάρτου και διπλασιάστηκαν 

οι έγχρωμες σελίδες της. Βέβαια, όλα αυτά συνεπάγονται, και σχετική 

αύξηση του κόστους της. Όμως την αναβαθμίζουν σημαντικά και την 

τοποθετούν μεταξύ των πρώτων στο είδος της. Τούτο το 

εισπράττουμε από σχετικά προφορικά ή και γραπτά μηνύματα 

συναδέλφων Μελών μας και όχι μόνο. Δημιουργήθηκε πλήρες αρχείο 

εφημερίδων. Στους στόχους του 2009 είναι να ολοκληρωθεί η 

βιβλιοδέτηση των Φύλλων από 100 μέχρι 200, ανά 50 Φύλλα, σε δύο 

τόμους. Υπόψη ότι από τους δύο πρώτους τόμους, των πρώτων 100 

βιβλιοδετημένων φύλλων,  είναι ακόμη λίγοι από αυτούς διαθέσιμοι. 

Είναι κάτι που αποτελεί αρχειακό και ιστορικό υλικό για τον κάθε 

απόφοιτο ΣΤΥΑ και όχι μόνο, γιατί ο Σύλλογός μας συνεχίζει και θα 

συνεχίσει να γράφει ιστορία, παρά τις όποιες αντιδράσεις ή εμπόδια. 

Επειδή η ΥΑΕ αδυνατεί να μας καλύψει τη βιβλιοδέτηση και 

προκειμένου να εκτιμήσουμε τον αριθμό αντιτύπων που θα πρέπει να 
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παραγγείλουμε, μας είναι αναγκαίο να έχουμε μια εικόνα από 

δηλώσεις για προμήθειά του, ευθύς ως βιβλιοδετηθεί. Προς το σκοπό 

αυτό παρακαλούμε με την έξοδό σας και παραλαβή του φετινού 

επετειακού ημερολογίου για τα 60 χρόνια της ΣΤΥΑ, όσοι επιθυμείτε 

να εξασφαλίσετε τους νέους τόμους, να δηλώνετε την επιθυμία σας, 

ώστε να σας ενημερώσουμε για να τους παραλάβετε. Παράλληλα θα 

μεριμνήσουμε να αναρτήσουμε στην ιστοσελίδα του Συλλόγου μας 

όλα τα φύλλα της που δεν έχουν ακόμη αναρτηθεί, ώστε να είναι 

δυνατή η πρόσβαση σε όλα. Η πρόθεσή μας για μηνιαία έκδοσή της, 

συναντά πολλές τυπικές και ιδιαίτερα οικονομικές δυσκολίες. Οι 

προσπάθειες, πάντως, θα συνεχίσουν για κάθε βελτίωση. Έχει 

ξεκινήσει προσπάθεια αναβάθμισης της ιστοσελίδας του Συλλόγου 

μας. Βρίσκεται στο 30%, περίπου. Εκτιμάται ότι θα έχει ολοκληρωθεί 

μέχρι το τέλος Μαρτίου. Αξίζει να σημειωθεί ότι, τον περασμένο 

Ιανουάριο, φύλλο των Νέων του ΣΑΣ κατατέθηκε από βουλευτή στα 

πρακτικά της Βουλής, ως μαρτυρικό στοιχείο.  

• Μετά από εισήγηση του γνωστού ποιητή και Μέλους του Συλλόγου 

μας κ. Ηλία Σβάρνα, ο Σύλλογος υπέβαλλε σχετικό αίτημα στο 

ΓΕΕΘΑ/ΔΕΠΑΘΑ – το οποίο ενισχύθηκε και από σχετική επιστολή 

του Συντονιστικού Συμβουλίου ΑΣΣΥ – για συμμετοχή και 

σπουδαστών των Σχολών ΑΣΣΥ των ΕΔ στις εκδηλώσεις απόδοσης 

τιμών μνήμης σε αποστολές εξωτερικού (Ρίμινι, Ελ Αλαμέιν) κ.α. Η 

πρόταση έγινε δεκτή και από το τρέχον έτος θα αρχίσει η εναλλακτική 

συμμετοχή σπουδαστών ΑΣΣΥ της ΠΑ στις υπόψη εκδηλώσεις. 

• Την 16-5-08 μετά από τηλεφωνική επικοινωνία ε.ε. συναδέλφου από 

νησί του Αιγαίου ενημερωνόμαστε ότι σε συγκεκριμένη ιστοσελίδα 

υπάρχει κάποιο προσχέδιο του ΓΕΕΘΑ που αναφέρεται στην 

αναθεώρηση του ισχύοντος Ν. 2439/96, περί Ιεραρχίας και 

Προαγωγών των ΕΔ. 

• Την επομένη 17-5-08 το σχέδιο περιέρχεται στο ΔΣ του Συλλόγου. 

Συγκροτείται τριμελής επιτροπή, για μελέτη και ενημέρωση του ΔΣ, 

εντός 5νθημέρου. 

• Την 20-5-08 ενημερώνεται εκτάκτως και επιγραμματικά ο κ. Α/ΓΕΑ. 

Αντί προταθείσας ενημέρωσής του από Μέλη του ΔΣ, προτείνει να 

του υποβάλλουμε τις απόψεις μας με ένα Non Paper. 

•  Την 22-5-08 υποβάλλεται σχετική επιστολή στον κ. Μεϊμαράκη, 

επισημαίνοντας ότι το προσχέδιο είναι συνέχεια ανάλογων 

εγχειρημάτων του παρελθόντος. Έχει έντονο ταξικό χαρακτήρα και 

αποσκοπεί κύρια στην υποβάθμιση των ΑΣΣΥ και πολύ περισσότερο 

της ΣΤΥΑ. Προβάλλεται με διακλαδική οντότητα.. Του επισημάναμε, 
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ότι το προσχέδιο αυτό σπέρνει θύελλες και θρυμματίζει τη 

ραχοκοκαλιά των ΕΔ, με ότι τούτο συνεπάγεται. 

• Την 23-5-08 αποστέλλεται επιστολή-πρόσκληση σε όλους τους 

ζώντες διατελέσαντες Α/ΓΕΑ για την Δευτέρα 2-6-08, στα Γραφεία 

του Συλλόγου μας, για ενημέρωσή τους και απόψεις ή και συμβουλές 

των, προκειμένου να τοποθετηθούμε και να ενεργήσουμε περαιτέρω. 

• Την 29-5-08 παραδίδεται στο Υπασπιστήριο του κ. Α/ΓΕΑ η Non 

Paper επιστολή με επισήμανση όσων επηρεάζουν τους αποφοίτους 

της ΣΤΥΑ και των προβλημάτων που θα ανακύψουν στην ΠΑ. 

Εισηγούμαστε να αποσυρθεί άμεσα το Προσχέδιο, προκειμένου να 

σταματήσουν οι αντιδράσεις των ε.ε. συναδέλφων στις Μονάδες, οι 

οποίες είναι δύσκολο να προβλέψουμε, που είναι ενδεχόμενο να 

φτάσουν και ποιες επιπτώσεις μπορεί να υπάρξουν. 

• Την 30-5-08 στέλνουμε επιστολή στους κοινοβουλευτικούς 

εκπροσώπους όλων των πολιτικών κομμάτων και σε επιλεγμένους 

βουλευτές της Βουλής, που παρουσιάζουν ιδιαίτερη δραστηριότητα 

και συμμετέχουν στην προβολή θεμάτων ενδιαφέροντος των ΕΔ και 

τους ζητούμε να μας δεχτούν για ενημέρωσή τους. 

• Την 2-6-08 προσέρχονται στα Γραφεία του Συλλόγου μας οι τ. Α/ΓΕΑ 

κ.κ. Αλ. Παπανικολάου, Δ. Παπαγεωργίου, Δ. Λυτζεράκος και Π. 

Παπανικολάου. Σε προηγηθείσα τηλεφωνική επικοινωνία και με τους 

άλλους τ. Α/ΓΕΑ – που δεν προσήλθαν για διάφορους λόγους, – τους 

έγινε επιγραμματική ενημέρωση. Ο κ. Δ. Αποστολάκη απουσίαζε από 

Αττική. Μετά την ενημέρωση των προσελθόντων τ. Α/ΓΕΑ και την 

ανταλλαγή απόψεων, εκφράστηκε ο προβληματισμός και η αγωνία 

τους, για τους λόγους μιας τέτοιας παρέμβασης. Εξέφρασαν την 

ελπίδα ότι θα επικρατήσει το μέτρο και η λογική, δεδομένου ότι έχει 

εκτιμηθεί και αναγνωριστεί το σημαντικό και επιτυχημένο έργο που 

έχει προσφέρει η ΣΤΥΑ στην 60χρονη ιστορική διαδρομή της. Προς 

τούτο συνέταξαν σχετικό κείμενο, το οποίο στη συνέχεια το 

υποβάλλαμε στον κ, Α/ΓΕΑ. 

• Την επομένη σε συνεδρίαση του ΔΣ εγκρίθηκε Σχέδιο Δράσης από 12 

σημεία, για συντονισμένη κινητοποίηση του ΔΣ, των περιφερειακών 

εκπροσώπων του Συλλόγου και κάθε δυνάμενου να συμμετάσχει. 

• Συντάσσεται ενημερωτικό σημείωμα και αποστέλλεται με σχετικές 

οδηγίες στους περιφερειακούς εκπροσώπους μας για ενημέρωση των 

συναδέλφων και βουλευτών της περιοχής. Ανάλογο ενημερωτικό, 

αποστέλλεται και στους Προέδρους των Παραρτημάτων ΕΑΑΑ, τους 

οποίους παρακαλούμε για κάθε βοήθεια ανάλογης ενημέρωσης.   

• Γίνεται ενημέρωση όλων των πολιτικών που είχαμε στείλει σχετικές 

επιστολές, ήτοι κ.κ. Βάσω Παπανδρέου, Αδ. Γεωργιάδη, Νομικό 
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Σύμβουλο Κ.Κ.Ε. κ. Σεβαστιάδη, Φ. Κουβέλη, Μ. Καρχιμάκη, Κ. 

Αϊβαλιώτη, τον Πρόεδρο της Επιτροπής Εξωτερικών και Άμυνας κ. 

Μ. Βαρβιτσιώτη. Μερικοί από αυτούς και συγκεκριμένα οι κ.κ. Αδ. 

Γεωργιάδης, Μ. Καρχιμάκης, Φ. Κουβέλης, Κ. Αίβαλιώτης 

υποβάλλουνε σχετικές ερωτήσεις στον κ. Μεϊμαράκη. Σε απαντήσεις 

του υποστηρίζει ότι δεν υπάρχει κάτι επίσημο, αλλά είναι κάποιες 

σκέψεις-προτάσεις κάποιων αξιωματικών, οι οποίες δεν σημαίνει ότι 

θα γίνουν όλες δεκτές, ότι δεν θα θιγούν τα κεκτημένα κ.α. 

Προσπάθειές μας να ενημερώσουμε τον κοινοβουλευτικό εκπρόσωπο 

της ΝΔ ή κάποιον που θα μας υποδείκνυαν, δεν απέδωσαν. Μετά από 

υπόδειξή του κ. Π. Παναγιωτόπουλου την 23-9-08 καταθέσαμε στο 

γραφείο του στη Βουλή υπόμνημα. Παρά τις προσπάθειές μας, δεν 

κατέστη δυνατή η άμεση ενημέρωσή του, μέχρι σήμερα.  

• Ακολουθεί ενημέρωση της λοιπής ηγεσίας της ΠΑ με αρχή από τον 

προεδρεύοντα της επιτροπής των ¨σοφών¨ η οποία, μετά από πολυετή 

εργασία, συγκρότησε το απαράδεκτο κατασκεύασμα-προσχέδιο. 

Προεδρεύων της επιτροπής ήταν ο σημερινός Διοικητής της ΔΑΥ. Ο 

κ. Διοικητής έδειξε ότι είναι υπέρμαχος του ¨έργου του¨ και σε ειδική 

αποστροφή-έκρηξη ειλικρίνειας μας δήλωσε απερίφραστα ότι κατά 

την άποψή του οι Υπαξιωματικοί δεν πρέπει να γίνονται Αξιωματικοί. 

Έγινε έντονη συζήτηση και αντιπαράθεση, αλλά έκρινε ότι επειδή το 

θέμα απαιτούσε μεγάλης διάρκειας συζήτηση, για το λόγο αυτό μας 

υποσχέθηκε ότι θα μας καλούσε αργότερα σε ένα γεύμα εργασίας, για 

συνέχιση της συζήτησης. Βέβαια μην αγωνιάτε να μάθετε τις 

ποικιλίες του μενού που μας παρέθεσε και τι ειπώθηκε, γιατί ποτέ δεν 

έγινε. 

• Συνεχίζεται ενημέρωση στον κ. Α/ΑΤΑ την 17-6-08. Υποστήριξε ότι 

δεν υπάρχει κάτι επίσημο και όλα όσα κυκλοφορούν είναι απόψεις 

κάποιων που δεν σημαίνει ότι θα γίνουν και δεκτές! 

• Την επομένη 18-6-08 ακολούθησε ενημέρωση του Δκτή ΔΑΕ,. Η 

τοποθέτησή του ήταν ταυτόσημη. Του εκθέσαμε, χωρίς περιστροφές, 

τις απόψεις μας, κάνοντας αναδρομή στις επαναλήψεις ανάλογων 

προσπαθειών υποβάθμισης της Σχολής. 

• Την ίδια ημέρα - επειδή υπάρχουν και άλλα θέματα που απασχολούν 

το Σύλλογο -  μετά από επιστολή μας, προσκληθήκαμε σε συνεδρίαση 

του ΔΣ του ΑΟΟΑ. Εκφράσαμε το γενικότερο προβληματισμό των 

δικαιούχων του ΑΟΟΑ για τη δυστοκία του Οργανισμού μετά το 

1980 και εισηγηθήκαμε τη μελέτη αναδιοργάνωσής του, ώστε αφενός 

να περιληφθούν και οι Υπαξιωματικοί από την αποφοίτησή τους από 

τις Σχολές και αφετέρου να εξασφαλιστεί η επιχορήγησή του, από 

πόρους του κρατικού προϋπολογισμού, να επιδοτούνται τα 
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χορηγούμενα δάνεια - κατά το πρότυπο του Ο.Ε.Κ.-  και να 

εξασφαλιστούν προϋποθέσεις για στεγαστικά προγράμματα και στην 

περιοχή της Αττικής.  Εάν καταστεί κάποτε δυνατή η αποδέσμευση 

των εκτάσεων του Πικερμίου να ανεγερθούν πολλαπλές κατοικίες-

μεζονέτες, ώστε να εξυπηρετηθούν περισσότεροι δικαιούχοι. Τα 

διατιθέμενα ακίνητα (διαμερίσματα, οικόπεδα) να κοστολογούνται με 

μη κερδοσκοπικά κριτήρια, δεδομένου ότι ο ΑΟΟΑ είναι μη 

κερδοσκοπικού χαρακτήρα οργανισμός. Διαφορετικά, εάν δεν είναι 

δυνατή η διασφάλιση μιας ανάλογης λειτουργίας, τότε να καταργηθεί 

ο ΑΟΟΑ, να μεταφερθούν τα περιουσιακά του στοιχεία στον Ο.Ε.Κ, 

από όπου να εξυπηρετούνται μελλοντικά και οι στρατιωτικοί, με 

ανάλογη αναδρομικότητα για τους ήδη δικαιούχους.   

•  Ο Σύλλογός μας, όπως είναι γνωστό, συμμετέχει και στο Άτυπο 

Συντονιστικό Συμβούλιο των αποφοίτων ΑΣΣΥ των ΕΔ. Έχουν 

προβληθεί και μέσα από αυτό το όργανο, διάφορα θέματα κοινού 

ενδιαφέροντος. Πραγματοποιήθηκαν μερικές συσκέψεις του 

Συντονιστικού Συμβουλίου, όπου έγινε ανάλυση του όλου θέματος 

και υποβλήθηκαν δύο επιστολές προς τον κ. Μεϊμαράκη με 

κοινοποίηση στον κ. Πρωθυπουργό, στην πολιτική και στρατιωτική 

ηγεσία. Βέβαια η λειτουργία του Συντονιστικού Συμβουλίου, λόγω 

και των διακοπών, δεν υπήρξε ανάλογη εκείνης τους Συλλόγου μας. 

Για την καλύτερη και θεσμοθετημένη λειτουργία του, έχει 

αποφασιστεί να γίνουν ενέργειες για την επισημοποίηση-αναγνώρισή 

του από το Πρωτοδικείο Αθηνών. Πιστεύεται ότι θα βρεθεί τρόπος 

καλύτερης ενεργοποίησης και ουσιαστικότερης συμμετοχής του στα 

τεκταινόμενα. 

• Την 8-7-08 και 27-8-08 γίνεται εκτεταμένη ενημέρωση του Δντή 

ΓΕΑ/Β. Κλάδου και εποικοδομητική ανταλλαγή απόψεων.    

• Το βράδυ της 9-7-08, στα Γραφεία του Συλλόγου μας, γίνεται 

συνάντηση, ενημέρωση και ανταλλαγή απόψεων με μεγάλο αριθμό 

ε.ε. συναδέλφων. 

• Στις 16-7-08 γίνεται συνάντηση και ενημέρωση του ΥΦΕΘΑ κ. 

Τασούλα. Προεξάρχον θέμα το προσχέδιο. Στη συνέχεια η μη εισέτι 

χορήγηση του βοηθήματος εορτών Πάσχα, το Μισθολόγιο που δεν 

έγινε, η μη επέκταση των Ν. 2838/00 και 3016/02 στα Μετοχικά και 

Επικουρικά Ταμεία, η αναβάθμιση των Σπουδών ΣΤΥΑ και το 

εξελικτικό των αποφοίτων ΣΤΥΑ.. 

• Την ίδια ημέρα και αμέσως μετά την ενημέρωση του κ. ΥΦΕΘΑ, μετά 

από επιθυμία του κ. Α/ΓΕΑ και κατόπιν σχετικής ενημέρωσή μας από 

τον υπασπιστή του, ακολούθησε ωριαία επίσκεψη στον κ. Α/ΓΕΑ. 

Διαπιστώσαμε τη δυσφορία του για τις γενικότερες και ειδικότερες 
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ενέργειές-κινητοποιήσεις μας, σχετικά με το προσχέδιο. Μας 

επισήμανε ότι βιαστήκαμε και δεν θα έπρεπε να μπλέξουμε τους τ. 

Α/ΓΕΑ, γιατί το προσχέδιο αποτελεί σκέψεις κάποιων ατόμων και δεν 

σημαίνει ότι θα γίνουν όλες δεκτές κ.ά. γνωστά πλέον. Μας τέθηκε, 

για άλλη μια φορά, θέμα διοικητή ΣΤΥΑ. Βέβαια, είχε ήδη προηγηθεί 

τοποθέτηση Διοικητή ΣΥΔ, μη αποφοίτου ΣΥΔ. Εκφράσαμε τις 

σοβαρές αντιρρήσεις και επιφυλάξεις μας. Εισηγηθήκαμε την άμεση 

απόσυρσή του προσχεδίου, ώστε να επανέλθει η ηρεμία στις Μονάδες 

και στη συνέχεια, αν όντως υπάρχει πρόβλημα με την εξέλιξη των 

Αξκών, να συγκροτηθεί νέα αντιπροσωπευτική επιτροπή ή ομάδα 

εργασίας, στην οποία να συμμετέχουν ενημερωμένοι και 

ακηδεμόνευτοι εκπρόσωποι όλων των παραγωγικών σχολών, Αξκών 

και Υπξκών των ΕΔ.  

• Αναλυτική σχετική ενημέρωση για όλες τις επισκέψεις έχει 

καταχωρηθεί στα φύλλα της εφημερίδας μας. Στο μέρος της 

τοποθέτησης ή ερωτήσεων των Μελών, θα είμαστε στη διάθεσή 

όποιου επιθυμεί. τυχόν πρόσθετες πληροφορίες,   

• Την 21-7-08 γίνεται τηλεφωνική επικοινωνία με τον Υφυπουργό 

Εσωτερικών κ. Αθ. Νάκο και σύντομη ενημέρωσή του. Μας 

υπόσχεται ότι θα το μεταφέρει στον κ. Μεϊμαράκη. Σε νεώτερη 

επικοινωνία, μας ενημέρωσε ότι το μετέφερε και του εξέφρασε τις 

απόψεις του. 

• Στο ίδιο διάστημα με την πρωτοβουλία Προέδρων Παραρτημάτων της 

ΕΑΑΑ και περιφερειακών εκπροσώπων του ΣΑΣ γίνεται ενημέρωση 

βουλευτών της περιοχής των. Οι περισσότεροι δραστηριοποιήθηκαν. 

Κάποιοι πιο έντονα. Οι ενέργειες δημοσιεύθηκαν στα Νέα του ΣΑΣ.  

•  Αποστέλλονται επιστολές στους κ.κ. Α/ΓΕΕΘΑ, Α/ΓΕΣ και Α/ΓΕΝ 

με αίτημα την επίσκεψή τους, για σχετική ενημέρωσή τους, 

δεδομένου ότι το προσχέδιο περιφέρεται με διακλαδική μορφή. Οι 

απαντήσεις έχουν έκδηλη την πρόθεση αποφυγής συνάντησης, με 

προσχηματικές δικαιολογίες. Έτσι καμία ενημέρωσή τους δεν γίνεται. 

Αξίζει να αναφερθεί ότι την περίοδο που γίνονται όλες οι ως άνω 

ενέργειες, ο Σύλλογος τυπικά δεν λειτουργεί, λόγω θερινών διακοπών.  

• Για πληρέστερη και αμεσότερη ενημέρωση των συναδέλφων, με 

ανταλλαγή και απόψεων, ο Σύλλογος οργάνωσε επείγουσα περιοδεία 

σε όλα τα παραρτήματα της ΕΑΑΑ ανά την επικράτεια. Άρχισε από 

Πάτρα στις 9-11-08 και ολοκληρώθηκε στη Θεσσαλονίκη στις 21-11-

08. Στις ενημερώσεις αυτές υπήρξαν και παρουσίες ε.ε. συναδέλφων.  

•  Ανάλογα με τις νεότερες εξελίξεις και πληροφορίες, αποστέλλεται 

σειρά νέων επιστολών με εντονότερη έκφραση της αγωνίας, 

προσωπικά προς τον κ. Α/ΓΕΑ ή στον κ. Μεϊμαράκη και στους 
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ΥΦΕΘΑ, με κοινοποίηση σε Πρωθυπουργό και ηγεσία των ΕΔ. Σε 

αιτήματα για συνάντησή του κ. Υπουργού, καμία ανταπόκριση. 

• Συγκαλείται έκτακτο Διευρυμένο Διοικητικό Συμβούλιο με τη 

συμμετοχή των Επίτιμων Προέδρων του ΣΑΣ για ενημέρωσή τους επί 

των έως τότε εξελίξεων και των εντυπώσεων από την περιοδεία. 

Ακολουθεί ανταλλαγή απόψεων και προτάσεων. 

• Στις 18-9-08 προσκαλούνται στα γραφεία του Συλλόγου για 

ενημέρωση, ανάλογη των τ. Α/ΓΕΑ, οι κ.κ. Αναστ. Αχτίδας Υπτχος 

ε.α., Β. Σπύρου και Ν. Παπαϊωάννου Ταξίαρχοι ε.α., απόφοιτοι ΣΜΑ 

και άτομα με μεγάλη αναγνωρισιμότητα και προσφορά στην ΠΑ. 

Εκφράζουν και αυτοί τον προβληματισμό τους και επισημαίνουν ότι 

κανείς δεν μπορεί να πιστέψει ότι δεν θα διαταραχθεί η μελλοντική 

λειτουργία του τομέα συντήρησης του υλικού της ΠΑ με ένα εντελώς 

νέο σύστημα περιορισμού εξέλιξης των Υπαξκών και Αξκών τεχνικής 

υποστήριξης, από εκείνο που από τα πρώτα χρόνια της ΣΤΥΑ, είχε 

εφαρμόσει η ΠΑ και είχε άριστη αποτελεσματικότητα. Το επίπεδο 

υποψηφίων ΣΤΥΑ, αλλά και το επίπεδο εκπαίδευσης θα διολισθήσει 

σε ανησυχητικά χαμηλά επίπεδα για τις απαιτήσεις της ραγδαία 

αναπτυσσόμενης τεχνολογίας, με ό,τι αυτό συνεπάγεται στην 

παραγωγικότητα, στην ποιότητα εργασιών και στην ασφάλεια των 

πτήσεων. Συντάχθηκε σχετικό σημείωμα απόψεών τους, το οποίο 

όταν μας επιδόθηκε, το υποβάλλαμε στον κ. Α/ΓΕΑ. 

• Παρά τις έντονες και πολλαπλές παρεμβάσεις, ερωτήσεις βουλευτών, 

αρθρογραφία στην εφημερίδα μας και στην Ηχώ των Αιθέρων, 

φαίνεται ότι ο κ. Α/ΓΕΑ έμεινε στις απόψεις των εισηγητών του. Δεν 

μεταπείστηκε για τις συνέπειες. Έτσι και συναινεί στο Σχέδιο Νέου 

Νόμου, που συγκρότησε ομάδα εργασίας των Γενικών Επιτελείων - 

με βάση τα σχόλια των διευθύνσεων των Επιτελείων. Και σε αυτή την 

περίπτωση, καμία εκπροσώπηση των ΑΣΣΥ στην ομάδα εργασίας. Το 

Σχέδιο αυτό, προωθείται σε εξαιρετικά σύντομο χρόνο στον ΥΠΕΘΑ. 

Και ενώ η Νομική Σύμβουλος του ΥΠΕΘΑ την 30-10-08 διαβιβάζει 

αντίγραφο του Σχεδίου Νέου Νόμου στους δυο ΥΦΕΘΑ και σε τρεις 

Γεν. Δντές του ΥΠΕΘΑ και τους παρακαλεί να υποβάλλουν τυχόν 

παρατηρήσεις τους μέχρι την 21-11-08, ο κ. Μεϊμαράκης πριν λήξει η 

ως άνω προθεσμία, καλεί την 21-11-08 τα Μέλη της Επιτροπής 

Εξωτερικών και Άμυνας της Βουλής για ενημέρωση επί θεμάτων ΕΔ 

και παράλληλα τους ενημερώνει και επί του υπόψη Σχεδίου Νέου 

Νόμου, διαθέτοντάς τους αντίγραφο τούτου, για διαβούλευση. 

• Μπροστά σε αυτές τις εξελίξεις το ΔΣ, ενώ επέμενε σε όλες τις μέχρι 

τότε τοποθετήσεις και επιστολές του στην ανάγκη άμεσης απόσυρσης 

και του Σχεδίου Νέου Νόμου, μετά από ανταλλαγή απόψεων με 
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κάποιους περιφερειακά ε.ε. συναδέλφους, μετά από εξαντλητική 

συζήτηση στο ΔΣ, λαμβάνοντας και τις απόψεις του Νομικού μας 

Συμβούλου, διαμορφώνει προτάσεις του Συλλόγου επί του Σχεδίου 

Νέου Νόμου. Τις θέσεις αυτές τις υποβάλλει στο ΥΠΕΘΑ, ΥΦΕΘΑ, 

ΓΕΑ, καθώς και σε πολιτικούς, που στο παρελθόν είχαμε ενημερώσει. 

Τις αποστέλλουμε σε όλους τους περιφερειακούς εκπροσώπους και 

προέδρους παραρτημάτων ΕΑΑΑ, για συντονισμένη παρουσίασή 

τους σε νέο γύρο ενημέρωσης πολιτικών. Επιπρόσθετα ενημερώνουμε 

και το Βουλευτή Θεσσαλονίκης της ΝΔ κ. Αθηναίο Φλωρίνη (πρώην 

Αξκό ΠΑ), ο οποίος μας υπόσχεται συντονισμένη επεξεργασία 

σχετικής παρέμβασης. Δυστυχώς μετά από λίγες ημέρες, μάθαμε ότι  

από αρμόδιο δικαστήριο του αφαιρέθηκε η έδρα. Έτσι οι ΕΔ 

εκπροσωπούνται πλέον μόνο από τον κ. Χηνοφώτη, ψηφοδελτίου 

Επικρατείας, τον οποίο πρόσφατα καρατόμησαν από τη θέση 

υφυπουργού. Ας μην μας διαφεύγει ότι μια μεγάλη κοινωνική 

κατηγορία της Ελληνικής Πολιτείας επισταμένα περιθωριοποιείται 

και απαξιώνεται. Τα μηνύματα Μεϊμαράκη και όχι μόνο,  δεν θα 

πρέπει να μας αφήσουν να ζούμε στη νιρβάνα μας. Έρχεται η ώρα και 

ανεξάρτητα ιδεολογικών τοποθετήσεων, πρέπει να στείλουμε 

εντονότατο μήνυμα και να απαιτήσουμε όπως όλα τα κόμματα 

εντάξουν στους συνδυασμούς τους στρατιωτικούς ε.α., τους οποίους 

αφενός να ψηφίσουμε, ει δυνατόν και ¨μονοκούκι¨, αφετέρου να 

μεριμνήσουμε να υπερψηφιστούν και από φίλους μας. Εκτός, αν 

θέλουμε να αυτοκτονήσουμε, πλέον, για να μην βιώσουμε άλλο την 

καθολική μεθόδευση των πολιτικών για κοινωνική και οικονομική 

μας απαξίωση. Πρέπει να στέλνουμε, πλέον, σε όλους μηνύματα 

αποφασιστικότητας, διεκδίκησης και απαίτησης σεβασμού. Βέβαια 

πρώτη θα πρέπει να το πράττει η εκάστοτε ηγεσία των ΕΔ και να μην 

θεωρείται εκτελεστικό τους όργανο. Η αρετή, θέλει τόλμη και 

παρρησία.  

• Βρεθήκαμε αντιμέτωποι με έκτακτα γεγονότα, τα οποία ουδέποτε στο 

παρελθόν είχαν προκύψει με τόσο συντονισμένη και συγκυριακή 

εκμετάλλευση, με διακλαδική μεθόδευση, με ανοχή – αν όχι – ακόμη 

και με στήριξη από την ηγεσία της ΠΑ - σε αντίθεση με ανάλογες 

περιπτώσεις του παρελθόντος. Τότε που η ηγεσία της ήταν αντίθετη 

και διαχώριζε τη θέση της από τα άλλα όπλα. Με πολιτική συγκυρία 

από έναν Υπουργό, που από της ανάληψης του ΥΠΕΘΑ δεν έχει 

δεχτεί κανένα Συλλογικό φορέα ή Ενώσεις, αλλά περιορίζεται στις 

όποιες αυλικές επιρροές και μονομερείς ενημερώσεις. Με απαντήσεις 

του, ακόμη και στη Βουλή, με πολλές ανακρίβειες, αν όχι και ψευδείς 

ισχυρισμούς, ότι δέχεται όλους και ότι η πόρτα του είναι πάντα 
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ανοικτή. Φοβούμαστε, ωστόσο, ότι και κάποιοι πολιτικοί, από 

εκείνους που ενημερώσαμε, αποφεύγουν να αποτρέψουν ευθέως την 

κατάσταση, για διάφορους λόγους τους. 

• Η ενασχόληση του ΔΣ το χρόνο που πέρασε, υπήρξε έντονη. Ενίοτε 

και εξοντωτική. Ενδεικτικά αναφέρεται ότι ενώ ο προβλεπόμενος 

αριθμός των των ετήσιων συνεδριάσεων του ΔΣ είναι 16 περίπου (δύο 

ανά μήνα, εκτός των διακοπών και εορτών), ο αριθμός συνεδριάσεων 

που τελικά έγιναν το 2008 ανήλθε στις 34. Η καταπόνηση και η 

παραμέληση των προσωπικών-οικογενειακών προβλημάτων υπήρξε 

αναπόφευκτη. Καταβλήθηκε εξαιρετική προσπάθεια περιστολής των 

δαπανών διεκπεραίωσης του αυξημένου φόρτου έργου. Αρκεί να 

αναφερθεί, ενδεικτικά, ότι η διαδικασία υλοποίησης της ανά την 

επικράτεια περιοδείας, με βάση τις προϋπολογισμένες δαπάνες για 

διαμονή σε ξενοδοχεία και φαγητό, ήταν 2500 €, περίπου. Τελικά, 

διαμονή σε ξενοδοχείο έγινε μόνο στην Κρήτη για δύο βράδια. Με 

την φιλοξενία των συναδέλφων, προέδρων παραρτημάτων και 

εκπροσώπων ΣΑΣ, δεν έγιναν ιδιαίτερες δαπάνες φαγητού. Στις άλλες 

περιοχές, εκτός Κρήτης, η μετακίνηση ήταν αυθημερόν και σε 

συνδυασμό με εξασφάλιση στέγης. Έτσι το τελικό κόστος 

περιορίστηκε στα 650,00€.   

• Ο εκπρόσωπός μας στην Πάτρα κ. Κώστας Μπέτσιος, μετά από 

μακρά εμπλοκή του στα υπόψη καθήκοντα, παρακάλεσε για 

αντικατάστασή του. Έτσι τα καθήκοντα του εκπροσώπου του 

Συλλόγου μας ανέλαβε εθελοντικά, ο συνάδελφος κ. Χαράλαμπος 

Δημητρίου. 

• Κατατέθηκε για πρώτη φορά φορολογική δήλωση του Συλλόγου, 

καλύπτοντας ένα κενό που υπήρχε. 

• Εφαρμόζεται, μετά από συνεργασία με ΓΕΑ/Β3 η έκδοση καρτών 

Μέλους σε συναδέλφους, οι οποίοι αποχώρησαν ενωρίς από την 

υπηρεσία, για είσοδο σε πρατήρια ΠΑ κ.α. 

• Ολοκληρώθηκε η τροποποίηση πολλών άρθρων του Καταστατικού, 

μετά και τη διαπίστωση πολλών ελλείψεων ή και δυνατότητας 

πολλαπλών ερμηνειών του. Επί τούτου θα ακολουθήσει σχετική 

ενημέρωση από το Νομικό Σύμβουλο και επίτιμο Πρόεδρο του ΣΑΣ 

κ. Γ. Εμμανουηλίδη, ώστε η ΓΣ να αποφασίσει αν εγκρίνει το Νέο 

αναθεωρημένο Καταστατικό. 

• Υποβλήθηκαν αιτήματα στην αρμόδια ηγεσία της ΠΑ για να 

απευθύνει ο Σύλλογος χαιρετισμό και παραινέσεις στους νέους 

Σμηνίες και για ανανέωση της έγκρισης του προηγούμενου Α/ΓΕΑ, 

για ενημέρωση και ανταλλαγή απόψεων με τους ε.ε. αποφοίτους 

ΣΤΥΑ στις Μονάδες. Και τα δύο απορρίφθηκαν από ΔΑΕ και Α/ΓΕΑ 
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αντίστοιχα, με κοινότυπο αιτιολογικό, ότι παραινέσεις και νουθεσίες 

γίνονται μόνον από τα θεσμικά όργανα της ΠΑ. Παραγνωρίζουν ότι 

ανάλογες παραινέσεις γίνονταν στο παρελθόν. Προσχηματικά 

επικαλούνται για νουθεσίες στις επισκέψεις μας στις Μονάδες. Εμείς 

δεν ζητήσαμε κάτι τέτοιο. Μόνο ανταλλαγή απόψεων. Μετά από 

σχετική σύσταση του προηγούμενου Υ/ΓΕΑ - σε σύσκεψη στο ΓΕΑ 

επί θεμάτων ΣΤΥΑ – υποβάλλαμε αίτημά στο Δ/ΔΑΕ, για επίσκεψη, 

ενημέρωσή μας από αρμόδιο της ΔΑΕ, επί των έργων υποδομής, επί 

της προόδου τούτων και ξενάγησή μας στους χώρους της Σχολής. Δεν 

υπήρξε καμία απάντηση, παρά την έγγραφη υπόμνηση, αλλά και τις 

επανειλημμένες τηλεφωνικές μας οχλήσεις. Από ανεπίσημες 

πληροφορίες, τις ημέρες αυτές γίνεται η μεταφορά της σχολής, σε 

χώρους που θυμίζουν το σεισμό του 1999, όπου προβάλλει το 

φάντασμα του ερειπωμένου εστιατορίου της σχολής, ως χώρος 

συσσώρευσης αχρήστων και κατεστραμμένων επίπλων κ.α. Βέβαια, 

αν επιχειρηθεί μια σύγκριση με τις νέες ολοκληρωμένες 

υπερσύγχρονες εγκαταστάσεις της ΣΙ, τότε μια μόνο λέξη και ένα 

συναίσθημα ξεπηδά: ΘΛΙΨΗ. Και όμως, παρά τις αρχικές 

διαβεβαιώσεις από τον προηγούμενο Υ/ΓΕΑ για ολοκλήρωση πρώτα 

των έργων υποδομής και εγκαταστάσεων και στη συνέχεια μεταφορά 

της Σχολής, άλλα αποφάσισε η νέα ηγεσία. Βέβαια ο κ. Δ/ΔΑΕ μας 

είχε πει ότι δεσμεύεται για ολοκλήρωση, έστω και μετά, όλων των 

έργων. Η δέσμευση είναι αυτονόητο ότι ισχύει μέχρι τις προσεχείς 

κρίσεις!! Ίσως είναι και αυτό στα πλαίσια της αναθεώρησης του Ν. 

2439/96, δηλαδή της πρόθεσης υποβάθμισης της Σχολής. Οψόμεθα. 

• Παρά το ότι ο προηγούμενος Α/ΓΕΑ είχε δώσει εντολή για εξεύρεση 

τρόπου διευκόλυνσης του Συλλόγου με μεταφορά των γραφείων του 

σε επαρκή χώρο του 5ου ορόφου του ιδίου κτιρίου (ΜΤΑ), δυστυχώς η 

νέα ηγεσία ¨δεν βρήκε¨ τρόπο να εξυπηρετήσει αυτές τις επιτακτικές 

ανάγκες του. Έτσι, μετά από δυόμισι χρόνια αναμονής και 

εκδούλευσης, το ΜΤΑ μας ενημέρωσε ότι δεν μπορεί να αναμείνει 

περισσότερο και θα προβεί σε μίσθωση του δεσμευμένου υπόψη 

χώρου του. Ίσως τούτο εξυπηρετεί και κάποιους, που αποσκοπούν να 

προκαλούν εμπόδια, ώστε να μην αναβαθμιστεί ο Σύλλογος και να 

μην αποκτήσει ανάλογη κοινωνική προβολή. Θα διαψευστούν, όμως. 

• Ο κ. Τάγκαλος, για άλλη μια φορά, επιμελήθηκε της συνθέσεως του 

θεματολογίου και της εκδόσεως του επετειακού ημερολογίου του 

2009, για τα 60 έτη ΣΤΥΑ.    

• Ο Σύλλογος πραγματοποίησε, με τον οφειλόμενο σεβασμό και τιμή, 

την ετήσια επιμνημόσυνη δέηση στους πεσόντες ήρωές μας. 

Δυστυχώς δεν ήσαν παρόντες όσοι θα έπρεπε. Ας ελπίσουμε να μην 
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επαναληφθεί η εικόνα, όταν  επαναληφθεί η επιμνημόσυνη δέηση για 

το 2009.   

• Ο Σύλλογός μας σε μια προσπάθεια ενίσχυσης της εξωστρέφειάς του 

και κοινωνικής προβολής του έχει συμμετάσχει με καταθέσεις 

στεφάνων, εκφώνησης χαιρετισμών, σε πολλές εκδηλώσεις (Εθνικών 

εορτών, απόδοσης τιμών σε αναγνωρισμένης εθνικής προσφοράς 

προσωπικότητες, παρουσίασης έργων συναδέλφων κ.λ.π.) μετά από 

προσκλήσεις της Νομαρχίας Αθηνών, του Δήμου Αθηναίων κ.α., 

καθώς και σε εκδηλώσεις ΕΑΑΑ, αδελφών Συλλόγων και 

Συνδέσμων, όπως χοροί, κοπή πρωτοχρονιάτικης πίττας, 

συνεστιάσεις, εκδηλώσεις μνήμης πεσόντων ΠΑ κ.λ.π.  

• Ο Σύλλογος πραγματοποίησε επισκέψεις στους ασθενείς αποφοίτους 

ΣΤΥΑ στο 251 ΓΝΑ, παραμονές των εορτών Πάσχα και 

Χριστουγέννων, με διανομή συμβολικών δώρων. Κατά τις υπόψη 

επισκέψεις προηγήθηκε συνάντηση με τη Διοίκηση του 251ΓΝΑ, 

ενημέρωση επί της λειτουργίας και των προβλημάτων του 

νοσοκομείου και ανταλλαγή απόψεων.  

• Έγιναν τακτικοί και έκτακτοι έλεγχοι από την Εξελεγκτική Επιτροπή, 

στα οικονομικά του Συλλόγου με άριστη συνεργασία και χωρίς 

σοβαρές παρατηρήσεις. 

Επιτρέψτε μου να ζητήσω συγγνώμη για τη μακρά αυτή κατάθεση των 

πεπραγμένων, έστω και με συνοπτική αναφορά τους, σε σχέση και με 

την έκταση που διαδραματίστηκαν και τους χρόνους που απορρόφησαν 

για να υλοποιηθούν. Ελπίζω να σας κάναμε να αισθανθείτε, ότι σας 

εκπροσωπήσαμε αντάξια των προσδοκιών σας, σε αυτή την κρίσιμη 

δοκιμασία. Ελπίζουμε ότι θα πρυτανεύσει η λογική και θα υπηρετηθεί, 

πάνω από όλα, το συμφέρον της ΠΑ. Οι απόψεις και οι προτάσεις σας, 

μας ενδιαφέρουν ιδιαίτερα. Σας ευχαριστώ.  
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε τον κ.Καράμπελα για τη λεπτομερέστατή του 

ενημέρωση.  

----------------------------- 

«Παρουσίαση Αναθεώρησης Καταστατικού από Νομ. Σύμβουλο ΣΑΣ κ. Γ. 

Εμμανουηλίδη». 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Εμμανουηλίδης έχει το λόγο.  

Γ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Κατ’ αρχήν μια θερμή καλημέρα στους 

συναδέλφους και φίλους για την ικανοποιητική παρουσία και για το ότι 
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είμαστε γεροί εν πάση περιπτώσει και μπορούμε να παρευρισκόμαστε σε αυτή 

την ωραία εκδήλωση. 

 Θέλω να κάνω δύο επισημάνσεις. Η πρώτη επισήμανση είναι ότι, ο  

Σύλλογός μας επαίρεται γιατί είναι ο πρώτος Σύλλογος σε Ένοπλες Δυνάμεις, 

είναι ο πρώτος Σύλλογος ο οποίος κυκλοφόρησε έντυπο στις Ένοπλες 

Δυνάμεις και επαίρεται γι’ αυτή τη σημαντική παρουσία του. Όμως, για να 

σταθεί αυτός ο Σύλλογος, αγαπητοί συνάδελφοι και φίλοι, δεν φτάνει μόνο η 

συμμετοχή μας με την εισφορά των 20 τόσων ευρώ, αλλά χρειάζεται και μια 

κατά το δυνατόν συμμετοχή.  

Θεωρώ, λοιπόν, ότι δεν είναι σωστό ο Πρόεδρος να ψαρεύει μέλη για 

να συγκροτήσουν το Προεδρείο της Γ.Σ., δεν επιτρέπεται. Άπαξ και ο 

Πρόεδρος λέει «ο τάδε», πρέπει να έρθει να αναλάβει θέση εδώ πέρα, να 

προσφέρει αυτή τη λίγη ώρα ή την περισσότερη εν πάση περιπτώσει, από 

όλους εμάς οι οποίοι θα σηκωθούμε και θα φύγουμε. Θα παρακαλέσω, 

λοιπόν, άλλη φορά να μη συμβεί αυτό γιατί δημιουργεί μια κακή εντύπωση.  

Μια δεύτερη παρατήρηση-επισήμανση. Άκουσα για τον κ. Διοικητή 

ΔΑΥ ότι εκφράστηκε κατ’ αυτό το ρατσιστικό και τον ανεπίτρεπτο τρόπο, ότι 

οι Υπαξιωματικοί πρέπει να παραμένουν μόνον Υπαξιωματικοί. Απαράδεκτη 

συμπεριφορά και νοοτροπία πάνω στο Σώμα των Υπαξιωματικών, των εν 

συνεχεία εξελισσομένων Αξιωματικών και γενικότερα στην προσφορά των 

αποφοίτων γενικά των Παραγωγικών Σχολών των Υπαξιωματικών, 

ανεπίτρεπτη συμπεριφορά. Θεωρώ, λοιπόν, ότι, όπως εμείς επιβραβεύουμε, 

αναγνωρίζουμε την προσφορά ηγετών και γενικότερα ατόμων οι οποίοι 

προσφέρουν στο Σύλλογο, πρέπει αντίστοιχα να αποδίδουμε μομφή και να 

κατακρίνουμε αυτούς οι οποίοι εκφράζονται κατ’ αυτό τον απαράδεκτο και 
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ανεδαφικό τρόπο για τους αποφοίτους εν πάση περιπτώσει των Παραγωγικών 

Σχολών των Υπαξιωματικών.  

 Η τροποποίηση του Καταστατικού του Συλλόγου, κύριοι, πολύ καιρό 

τώρα πάει και έρχεται και εν πάση περιπτώσει έπρεπε κάποια στιγμή να 

τελειώσει. Το παρόν Δ.Σ. ολοκλήρωσε πλέον την τροποποίηση του 

Καταστατικού το οποίον έγινε, όπως διατυπώνεται, πιο ευέλικτο, πιο 

δημοκρατικό, πάνω στις αρχές της Πλειοψηφίας, πάνω στις αρχές της ίσης 

ευκαιρίας, της ίσης μεταχείρισης και γενικότερα πιο θα έλεγα ευέλικτο, για να 

διευκολύνει το έργο γενικότερα των οργάνων του Συλλόγου αλλά και 

γενικότερα την εργασία του Συλλόγου.  

 Έτσι, λοιπόν, τροποποιήσαμε βασικά άρθρα τα οποία όπως απεδείχθη 

στην πράξη δημιουργούσαν κάποιους προβληματισμούς. Θα είμαι πολύ 

σύντομος. Έχει περάσει από κρησάρα το Καταστατικό. Απλώς και μόνο θα 

επισημάνω τα κύρια σημεία τα οποία θα έλεγα ότι είναι και προοδευτικά και 

θαρραλέα.  

 Ξεκινάω, λοιπόν, από το άρθρο 5 όπου αναφέρεται στα Μέλη. Για 

πρώτη φορά εισάγεται και ο θεσμός των Συνδεδεμένων Μελών. Συνδεδεμένα 

Μέλη εγγράφονται με αίτησή τους οι εν ενεργεία συνάδελφοι. Είναι μια 

θαρραλέα ενέργεια. Βέβαια, όπως το συζητήσαμε, θα ζητήσουμε έγκριση από 

το Επιτελείο. Πιστεύω ότι δεν θα συναντήσουμε πρόβλημα. Αν θα 

συναντήσουμε πρόβλημα, ίσως και να το αντιμετωπίσουμε και δικαστικά. 

Διότι τα Συνδεδεμένα Μέλη σε πρώτη θέση θα έχουν το δικαίωμα να 

παρίστανται στις Γ.Σ., να ψηφίζουν, αλλά δεν θα εκλέγονται ως Μέλη του 

Δ.Σ.  

Ήδη, όπως θα ξέρετε, έχει γίνει μια προσπάθεια από ένα Σύλλογο ο 

οποίος έχει δημιουργηθεί και ο οποίος περιλαμβάνει σαν Μέλη τους εν 
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ενεργεία Αξιωματικούς. Ο Σύλλογος αυτός βεβαίως έχει ήδη συναντήσει 

προβλήματα, είναι διακλαδικός Σύλλογος και η έγκρισή του βρίσκεται ήδη 

στον Άρειο Πάγο. Εκεί έχουν τη δυνατότητα να είναι και μέλη του Δ.Σ. κλπ. 

Εμείς προς το παρόν τα Συνδεδεμένα Μέλη τους δίνουμε τη δυνατότητα - 

όπως προείπα - συμμετοχή στις Γ.Σ., κανονική την εισφορά τους, αλλά δεν θα 

συμμετέχουν στα Δ.Σ.  

Ένας νεωτερισμός, επίσης, είναι ότι Τακτικά Μέλη μπορούν να 

εγγράφονται με αίτησή τους και οι απόφοιτοι αλλοδαποί, Κύπριοι και λοιποί, 

θα μπορούν να είναι Τακτικά Μέλη του Συλλόγου.  

Δεν θα αναφερθώ ειδικότερα στα Συνδεδεμένα Μέλη, διότι 

επιγραμματικά αυτή θα είναι η συμμετοχή τους.  

Στο άρθρο 8 έχουμε διατυπώσει και έχουμε ρυθμίσει το θέμα της  

παραίτησης Μέλους και Προέδρου του Δ.Σ. Μέλος του Δ.Σ. και Πρόεδρος 

μπορούν να παραιτηθούν με έγγραφη ή προφορική διατύπωση της παραίτησης 

στο Δ.Σ. Η παραίτηση, όμως, δύναται να ανακληθεί μόνο μια φορά. Μια φορά 

δηλαδή μπορεί κανείς, κάποιος ως Μέλος ή Πρόεδρος του Δ.Σ. να υποβάλει 

παραίτηση από το αξίωμα του Προέδρου ή του Μέλους του Δ.Σ. Δύναται, 

λοιπόν, να ανακαλέσει την παραίτησή του μέχρι τη σύγκλιση του επόμενου 

Δ.Σ. με όσα Μέλη και αν παρευρίσκονται κατά τη συζήτηση του επόμενου 

Συμβουλίου. 

Διατυπώθηκαν ειδικότερα οι πειθαρχικές κυρώσεις για τα Μέλη. Οι 

πειθαρχικές κυρώσεις είναι: Η γραπτή επίπληξη, η προσωρινή διαγραφή, η 

οριστική διαγραφή. Θα το επισημάνω για να γνωρίζουμε τις υποχρεώσεις μας 

ως Μέλη και την επιβαλλόμενη συμπεριφορά μας. Στις ακόλουθες, λοιπόν, 

περιπτώσεις παραβατικής συμπεριφοράς ενός Μέλους, μπορεί να επιβληθεί –

όπως είπα προηγουμένως - γραπτή επίπληξη, προσωρινή διαγραφή, οριστική  
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διαγραφή:  

• Όταν αντιστρατεύεται έμπρακτα τις επιδιώξεις και τους σκοπούς του 

Συλλόγου.  

• Όταν παραβαίνει το Καταστατικό, απειθαρχεί ή παρεμβάλει προσκόμματα 

στις νόμιμες αποφάσεις των Γ.Σ. και του Δ.Σ.  

• Όταν με τη συμπεριφορά και τη διαγωγή του προσβάλει το κύρος ή τη 

λειτουργία της Πολεμικής Αεροπορίας.  

• Όταν καταχράται χρήματα του Συλλόγου.  

• Όταν υβρίζει ή συκοφαντεί Μέλη του Δ.Σ.  

• Όταν έχει καταδικαστεί τελεσίδικα για εξύβριση, σωματική βλάβη ή 

δυσφήμιση Μέλους του Δ.Σ.  

• Όταν καθυστερεί για τρία χρόνια τη συνδρομή του.  

Το Δ.Σ. μπορεί να επιβάλει τις δύο πρώτες θα έλεγα κυρώσεις, δηλαδή τη 

γραπτή επίπληξη και προσωρινή διαγραφή. Η οριστική διαγραφή, όμως, θα 

γίνεται μόνο με απόφαση Γ.Σ. κατόπιν εισηγήσεως βεβαίως του Δ.Σ.  

 Έχουμε διατυπώσει άρθρο για την έκπτωση του αξιώματος του  

Προέδρου και των Μελών του Δ.Σ. Αυτό μπορεί να γίνει όταν – για τον 

Πρόεδρο τώρα - 6 Μέλη του Δ.Σ. καταθέσουν μομφή κατά του Προέδρου και 

όταν η απόφαση εν συνεχεία ληφθεί με απόφαση 7 Μελών.  

 Το Δ.Σ., όταν έχει κατατεθεί μομφή, μπορεί να γίνει σύγκληση Γ.Σ. και 

αν η πρόταση υπερψηφιστεί από τα ¾ των παρόντων Μελών των ταμειακώς 

εντάξει, μπορεί να τεθεί θέμα μομφής του Δ.Σ. και παραιτήσεώς του.  

 Η βασικότερη, όμως, τροποποίηση που γίνεται, είναι η αλλαγή στον 

τρόπο εκλογής του Προέδρου και του Δ.Σ. Μέχρι τώρα η εκλογή – όπως 

γνωρίζετε - γινόταν, καταρτίζαμε ένα ψηφοδέλτιο το οποίον είχε 3 σκέλη:  

• Το πρώτος σκέλος διελάμβανε τους υποψηφίους Προέδρους.  
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• Το δεύτερο σκέλος τα Μέλη του Δ.Σ.  

• Το τρίτο σκέλος τα Μέλη προς εκλογή της Εξελεγκτικής Επιτροπής. 

Ευθύς εξαρχής όταν είχε καθιερωθεί αυτό ήμουν αντίθετος, γιατί; Διότι 

πιστεύω ότι παραβίαζε  βασικές συνταγματικές αρχές. Έτσι λοιπόν, κατόπιν 

πολλής συζητήσεως αλλάξαμε τώρα και θα έχουμε δύο σκέλη:  

• Το ένα θα είναι για την εκλογή των Μελών του Δ.Σ. 

• Το δεύτερο της Εξελεγκτικής Επιτροπής. 

Πρόεδρος θα εκλέγεται ο έχων υπερψηφιστεί από τα Μέλη της Γ.Σ. 

Αντιπρόεδρος θα εκλέγεται ο έχων εν συνεχεία ψηφιστεί κ.ο.κ. Βεβαίως κ.ο.κ. 

θα είναι η ψήφιση και ο αριθμός των ψήφων τις οποίες θα έχει πάρει το κάθε 

μέλος. 

 Τώρα είπαμε, Πρόεδρος και Αντιπρόεδρος εκλέγονται κατά σειρά  

υπερψηφίσεως. Εν συνεχεία, όμως, ο Γενικός Γραμματέας, ο Αναπληρωτής 

Γενικός Γραμματέας, ο Ταμίας και ο Κοσμήτορας, θα εκλέγονται από τα 

Μέλη του Δ.Σ. Σε περίπτωση που θα έχουμε προβλήματα στην εκλογή, τότε 

θα ανακηρύσσονται στα αξιώματα αυτοί κατά τη σειρά των ψήφων τις οποίες 

έχουν λάβει. Έτσι λοιπόν, πιστεύω ότι δεν θα συναντήσουμε προβλήματα τα 

οποία κάπως είχαν δημιουργηθεί, ξεπεράστηκαν και θα είναι καθαρή και 

κυρίως βάσει των αρχών –επαναλαμβάνω - της ισότητας, των ίσων ευκαιριών, 

της υπερψηφίσεως, η εκλογή του Προέδρου και των Μελών του Δ.Σ. 

 Η Εξελεγκτική Επιτροπή, επίσης, θα εκλέγεται ο Πρόεδρός της από τον 

υπερψηφισθέντα. Ο Πρόεδρος, λοιπόν, της Εξελεγκτικής Επιτροπής θα είναι ο 

υπερψηφισθείς και εν συνεχεία θα εκλέγεται από τους τρεις ο Γενικός 

Γραμματέας και βεβαίως το άλλο Μέλος. 

 Αυτές είναι οι βασικές καινοτομίες οι οποίες έπρεπε να γίνουν και είναι 

ουσιαστικές. Και επαναλαμβάνω, προκειμένου ο Σύλλογος να μπορεί να  
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λειτουργεί πιο ευέλικτα, πιο αποδοτικά, χωρίς προσκόμματα, χωρίς 

δημιουργία προβληματισμών όπως είχε δημιουργήσει το προηγούμενο 

Καταστατικό.  

 Αυτά είναι. Εγώ προσωπικά θέλω να συγχαρώ το Δ.Σ. για το έργο 

πραγματικά το πολύ ενεργό και το πολύ εποικοδομητικό γενικότερα για τις 

θέσεις των αποφοίτων της Σχολής και εύχομαι την περαιτέρω καλή συνέχιση 

των εργασιών της Γ.Σ. Ευχαριστώ.  

Εάν υπάρχουν κάποιες ερωτήσεις και αν εγκρίνετε τις τροποποιήσεις οι 

οποίες έγιναν.  

ΜΕΛΟΣ: (Υποβάλει ερώτηση εκτός μικροφώνου). 

Γ.ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Εάν ο υπερψηφισθείς Πρόεδρος δεν αποδεχθεί την  

Προεδρία, θα αναλαμβάνει ο Αντιπρόεδρος, ο δεύτερος στις ψήφους. Εάν και 

εκείνος παραιτηθεί, ο τρίτος κ.ο.κ. Εάν κανείς από τους εκλεγέντες 11  δεν 

θέλει να αναλάβει Πρόεδρος, τότε ερχόμαστε εντός 2 μηνών σε Γ.Σ. για 

εκλογή νέου Δ.Σ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε τον κ. Εμμανουηλίδη.  

ΣΩΤΗΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό που ακούσαμε, είναι προτάσεις του Δ.Σ.;  

Γ.ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Εννοείται. Όχι ότι είναι πρόταση, είναι εγκριθέν 

Καταστατικό από το Δ.Σ. Δεν θα φέρναμε ένα Καταστατικό χωρίς να έχει 

εγκριθεί από το Δ.Σ., αν είναι δυνατόν! 

ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Έχω κάποιες ενστάσεις να διατυπώσω, οι οποίες πρέπει 

να ακουστούν. Αυτό το ¾ των Μελών, καταργεί την αρχή της Πλειοψηφίας. 

Όταν τίθεται θέμα μομφής, πάντα σε όλα τα Καταστατικά προβλέπει το 50+1.  

Γ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Δεν είναι θεσμικό, δεν είναι απαγορευτικό. 

Μπορεί να το καθιερώσει η Γ.Σ. για το Καταστατικό κατά την κρίση της.  

ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ, λοιπόν, προτείνω το 50+1.  
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Γ.ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Όχι, γιατί πάντα μπορούμε να συναντήσουμε 

προβλήματα.  

ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΣ: Δεύτερον, το θέμα του τρόπου πλειοψηφίας του 

Προέδρου. Όλα τα Καταστατικά προβλέπουν ότι ο Πρόεδρος και ο 

Αντιπρόεδρος, δηλαδή τα όργανα τα θεσμικά του Δ.Σ., εκλέγονται από το 

Δ.Σ.  

Γ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Όχι, δεν προβλέπουν τέτοιο τα Καταστατικά, δεν 

είναι απαραίτητο. Το Καταστατικό αυτό που είχαμε, ήταν μια πρωτοτυπία στη 

συλλογικότητα, το 90% των Καταστατικών. Ήταν πρωτοτυπία ο τρόπος αυτός 

εκλογής του Προέδρου. Τώρα, λοιπόν, νομίζω είναι πολύ δημοκρατικός ο 

τρόπος και λογικό είναι ο υπερψηφισθείς να ανακηρυχθεί σε Πρόεδρος. Και 

δεν έρχεται σε αντίθεση με καμία αρχή βασική ούτε του Αστικού Κώδικα 

ούτε Συνταγματική Αρχή ούτε τίποτα.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε και πάλι τον κ. Εμμανουηλίδη. 

 Εγκρίνεται η εν λόγω τροποποίηση;  

ΜΕΛΗ: Εγκρίνεται… εγκρίνεται.  

Η Γ.Σ. εγκρίνει ομόφωνα την αναθεώρηση του Καταστατικού.  

----------------------------- 

«Οικονομικός Απολογισμός περιόδου Ιανουαρίου-Δεκεμβρίου 2008 από 

Ταμία ΣΑΣ, παρουσίαση και κατάθεση Ισολογισμού 2008 και του 

Προϋπολογισμού Εσόδων-Εξόδων 2009, καθώς και της Έκθεσης 

Εξελεγκτικής Επιτροπής για περίοδο Ιανουαρίου-Δεκεμβρίου 2008». 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Παρακαλείται ο κ. Ζεβόλης να έχει το λόγο.  

Γ. ΖΕΒΟΛΗΣ (ΤΑΜΙΑΣ): Καλή σας μέρα, κύριοι, χρόνια σας πολλά, καλή 

χρονιά και με υγεία. 

 Σύμφωνα με το άρθρο 27 του Καταστατικού και κατόπιν εγκρίσεως του  
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Δ.Σ., σας υποβάλω τον Οικονομικό Απολογισμό – Ισολογισμό και 

Προϋπολογισμό των ετών 2008 και 2009. Ήδη κρατάτε στα χέρια σας τις 

σελίδες αυτές. Όμως, κρίνουμε σκόπιμο και αναγκαίο να επεξηγήσουμε και 

αναλύσουμε όλες τις δοσοληψίες που έχουν άμεση σχέση με τα οικονομικά 

του Συλλόγου μας, ώστε να κατανοηθούν πλήρως από όλους, πού και πώς 

κατανέμονται τα χρηματικά ποσά που εισρέουν στο Ταμείο του Συλλόγου από 

τις διάφορες πηγές που αναγράφονται στα έσοδα και που αναλύονται στις 

διάφορες πηγές στα έξοδα.  

 Πριν, όμως, αρχίσω την ανάλυση αυτών των στοιχείων, κρίνω σκόπιμο 

να σας ενημερώσω ότι: Η δύναμη του Συλλόγου μας ανέρχεται σε 2.628 

άτομα, από αυτά πρέπει να αφαιρέσουμε τα 490 και να μείνουν 2.138. Τα 

αφαιρούμε αυτά διότι έχουν διαγραφεί 282 άτομα, έχουν αποβιώσει 208. 

Έχουμε 32 πολύτεκνους και 16 με ειδικές ανάγκες, που βάσει του Δ.Σ. αυτές 

οι δύο κατηγορίες δεν πληρώνουν συνδρομές. Μετά από αυτά, αναλύω: 

 Στην πρώτη σελίδα εσόδων, στο επάνω μέρος αναφέρεται συνοπτικά η 

οικονομική κατάσταση με την 31.12.2007, με γενικό σύνολο 74.153,36 €. Με 

αυτό το κεφάλαιο ξεκίνησε ο Σύλλογος το 2008.  

Στη συνέχεια παρουσιάζεται η στήλη με τα γενιά έξοδα που 

προέρχονται από τις αναγραφόμενες πηγές και είναι 36.303,23 €.  

Στη δεύτερη σελίδα αναγράφονται τα έξοδα που αναλώθηκαν για όλο 

το χρόνο στις διάφορες κατηγορίες και είναι 33.410,89 €. Η διαφορά των δύο 

αυτών ποσών δίνει καθαρό κέρδος που έχει ο Σύλλογος το 2008 και είναι 

2.892,89 .  

Στο τέλος δε της σελίδας βλέπουμε τον πίνακα τηρουμένων λογαρια- 

σμών με το γενικό σύνολο 92.511,53 €. Τα ποσά δε αυτά θα αποτυπωθούν 

στην αρχή της σελίδας «Έσοδα του 2009».  

Προς άρση κάθε παρεξηγήσεως, το ποσό που έχει ο Ταμίας ανά χείρας  
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είναι υπέρογκο βάσει του Καταστατικού. Όμως το ποσό αυτό έχει μετατραπεί 

σε εικοσάρικα, δεκάρικα και τάλιρα για τις ανάγκες της Γ.Σ., τα οποία ήδη 

σχεδόν έχουν φύγει τώρα.  

Στην τρίτη σελίδα ακολουθεί η ανάλυση του Ισολογισμού που 

περικλείει ισοσκελισμένα τα ποσά του Ενεργητικού και Παθητικού με 

92.511,53 €, την Κατάσταση Αποτελεσμάτων Χρήσεως του 2008 με 

36.303,23 € και το Λογαριασμό Γενικής Εκμετάλλευσης με έσοδα 33.410,00 

€ και το γενικό σύνολο 36.303,23 €. Όπως βλέπετε, είναι ισοσκελισμένα αυτά 

τα ποσά. 

Τέλος δε, στην επόμενη σελίδα ακολουθεί ο Προϋπολογισμός του 2009.  

Αγαπητοί συνάδελφοι, θα ήθελα να σας επισημάνω ότι, ο Προϋπολογισμός 

είναι ένας πίνακας με ορισμένα ποσά, που καταρτίζεται από το Δ.Σ. και τα 

οποία λαμβάνονται υπόψη από προηγούμενα στοιχεία και κυρίως αυτά που 

αναμένει να συμβούν τον τρέχοντα χρόνο. Από τα τηρούμενα δε στοιχεία 

έχουμε εκτιμήσει ότι, η απόκλιση θα είναι πολύ μικρή. Για την άμβλυνση 

αυτής της απόκλισης θα καταβληθεί κάθε προσπάθεια να μειωθούν κατά το 

δυνατόν τα έξοδα και να ενταθούν οι προσπάθειες να προσελκύσουμε και 

άλλους συναδέλφους που ακόμη δεν έχουν γίνει ενεργά μέλη του Συλλόγου. 

Αν και φέτος οι προσπάθειές μας ευοδώθηκαν, με αποτέλεσμα να εγγραφούν 

στο Σύλλογο, για πρώτη φορά, 172 άτομα. Εδώ βέβαια ευελπιστεί το Δ.Σ. και 

στη δική σας συμπαράσταση. Και έτσι θα έχουμε τα ποσά αυτά τα οποία 

αναλύονται στον πίνακά μας, ποσά εσόδων και ποσά εξόδων. 

Με αυτά σας ευχαριστώ και του χρόνου εύχομαι να είμαστε όλοι εδώ. Εάν 

υπάρχουν απορίες, είμαι στη διάθεσή σας. 

ΣΗΜΕΙΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Παρατίθενται ακολούθως ο Οικονομικός Απολογισμός  

Ιανουαρίου-Δεκεμβρίου 2008, ο Ισολογισμός 2008 και ο  

Προϋπολογισμός Εσόδων-Εξόδων 2009: 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Εγκρίνονται;  

ΜΕΛΗ: Εγκρίνονται… εγκρίνονται.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε τον κ. Ζεβόλη.  

Η Γ.Σ. εγκρίνει τον Οικονομικό Απολογισμό Ιανουαρίου-Δεκεμβρίου 2008, 

τον Ισολογισμό 2008 και τον Προϋπολογισμό Εσόδων-Εξόδων 2009. 

----------------------------- 

 

«Παρουσίαση Ετήσιας Έκθεσης Εξελεγκτικής Επιτροπής επί της  

Οικονομικής Διαχείρισης του Συλλόγου, για περίοδο Ιανουαρίου – 

Δεκεμβρίου 2008 από Εξελεγκτική Επιτροπή». 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Παρακαλείται ο κ.Νταραράς, έχει το λόγο.  

Γ.ΝΤΑΡΑΡΑΣ: Χρόνια πολλά και από εμένα. Είμαι ο Γιώργος Νταραράς, 

είμαι Μέλος της Εξελεγκτικής Επιτροπής. Θα σας ανακοινώσω την Έκθεση 

της Εξελεγκτικής Επιτροπής στη θέση του κ. Τσιμόγιαννη ο οποίος 

απουσιάζει για προσωπικούς του λόγους και ο οποίος στέλνει το χαιρετισμό 

και τις ευχές του.  

Θέλω εκ των προτέρων να σας γνωρίσω ότι, η Εξελεγκτική Επιτροπή 

εκτός από τον ετήσιο έλεγχο, εκτελεί και εκτάκτους τριμηνιαίους ελέγχους.  

«   ΕΞΕΛΕΓΚΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ Σ.Α.Σ.  

  ΕΚΘΕΣΗ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗΣ ΔΙΑΧΕΙΡΙΣΗΣ ΕΤΟΥΣ 2008 

 Σήμερα την 16η Ιανουαρίου ημέρα Παρασκευή, η Ε.Ε. 

αποτελούμενη από τον κ. Σεραφείμ Τσιμόγιαννη ως Πρόεδρο και τους 

Γεώργιο Νταραρά, Γεώργιο Μπερδένη ως μελών και σύμφωνα με το 

καταστατικό του Συλλόγου, προέβη στον τακτικό έλεγχο οικονομικής 

διαχείρισης του Σ.Α.Σ. από 1 Ιανουαρίου 2008 μέχρι 31 Δεκεμβρίου 

2008. 
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 Όλα τα στοιχεία παρατίθενται στη συνέχεια.  

Έσοδα: 

1. Από συνδρομές, χορηγίες, προβολές μέσω της εφημερίδας 

μας, λευκώματα, ταυτότητες και τόκους:   € 33.463,81 

2. Από εισφορές στέγης και τόκους:    €   6.645,21 

3. Ταμείο Αρωγής και τόκους:     €   2.991,25 

ΣΥΝΟΛΟ ΕΣΟΔΩΝ:      € 36.303,23 

ΣΥΝΟΛΟ ΕΞΟΔΩΝ:      € 33.410,34 

ΘΕΤΙΚΟ ΥΠΟΛΟΙΠΟ:      €   2.892,89  

ΒΙΒΛΙΑΡΙΑ ΚΑΤΑΘΕΣΕΩΝ ΜΕ ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ 31/12/08 

1. Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων Κοινός Λογαριασμός αγοράς 

στέγης, € 6.650,21.  

2. ΕΤΕ Κοινός Λογαριασμός 163/940172-51, € 16.293,54 

3. ΕΤΕ Κοινός Λογαριασμός Αρωγής 163/940168-73, € 2.991,25 

ΠΡΟΘΕΣΜΙΑΚΕΣ ΚΑΤΑΘΕΣΕΙΣ 

1. Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων στη λήξη του 30/3 θα είναι: € 

39.619,22.  

2. ΕΤΕ στη λήξη του 22/3 θα είναι: € 25.760,58  

Στον Ταμία του Σ.Α.Σ.: € 1.196,73.  

ΠΑΡΑΤΗΡΗΣΕΙΣ: Κατά τον έλεγχο δεν βρέθηκαν οικονομικές 

διαφορές. Από τις εισηγήσεις μας που είχαν γίνει κατά τον έλεγχο του 

2007 και τους εκτάκτους ελέγχους της Ε.Ε., έχουν διευθετηθεί τα 

παρακάτω: 

1) Φορολογική δήλωση.  

2) Πλαίσιο διαχείρισης των προβαλλομένων από την εφημερίδα μας.  

3) Κατάθεση σε κλειστό λογαριασμό άλλων 25.000 €. 
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4) Οι αποδοχές, δωρεές, παροχές και εκταμιεύσεις γίνονται με απόφαση 

του Δ.Σ. του Σ.Α.Σ.  

5) Το μπλοκ παροχής υπηρεσιών αντικαταστάθηκε.  

6) Όλα τα παραστατικά εξόδων υπογράφονται από τον Πρόεδρο και τον 

Γενικό Γραμματέα.  

ΕΙΣΗΓΗΣΕΙΣ: Η Ε.Ε. εισηγείται από τον κοινό λογαριασμό της Ε.Τ.Ε 

163/940172-51 με € 16.293,54 την 31η Δεκεμβρίου 2008 κάποιο ποσό να 

τοποθετηθεί σε προθεσμιακό λογαριασμό με όφελος κάποιους τόκους.  

ΣΥΜΠΕΡΑΣΜΑΤΑ: Η Ε.Ε. έχοντας πλήρη ευθύνη των όσων 

αναφέρονται παραπάνω, θέλει να ευχαριστήσει ενώπιον της Γενικής 

Συνέλευσης το Δ.Σ. του Συλλόγου και ιδιαίτερα τον Ταμία για την άριστη 

συνεργασία κατά τους ελέγχους.  

 Τέλος, καλούμε όλα τα μέλη του Σ.Α.Σ. όταν διαπιστώνουν κάποιο 

πρόβλημα σε σχέση με τα οικονομικά, με την ενημέρωση του Δ.Σ. 

παρακαλούμε να ενημερώνεται και η Ε.Ε.  

 Ύστερα από τα παραπάνω εκτεθέντα οικονομικά στοιχεία του 

απολογισμού έτους 2008, η Ε.Ε. προτείνει: 

1) Την έγκριση του Οικονομικού Απολογισμού και  

2) Την απαλλαγή του Δ.Σ. από κάθε ευθύνη για το έτος 2008.  

Η  ΕΞΕΛΕΓΚΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ 

Τα μέλη      Ο Πρόεδρος 

Γ.Νταραράς     Σ.Τσιμόγιαννης 

Γ.Μπερδένης 

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Εγκρίνεται;  

ΜΕΛΗ: Εγκρίνεται… εγκρίνεται.  
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Η Γ.Σ. εγκρίνει την Ετήσια Έκθεση της Εξελεγκτικής Επιτροπής επί της 

Οικονομικής Διαχείρισης του Συλλόγου, για περίοδο Ιανουαρίου – 

Δεκεμβρίου 2008 από την Εξελεγκτική Επιτροπή. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε τον κ. Νταραρά.  

 Παρακαλώ να κάνουμε μια παράκαμψη του προγράμματος για να 

συντομεύσουμε το χρόνο.  

----------------------------- 

«Στόχοι 2009 – Εισηγήσεις Δ.Σ.» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ο κ. Καράμπελας παρακαλείται να μας αναφέρει τους στόχους 

του 2009. 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Καταβάλλουμε κάθε προσπάθεια να εκμεταλλευτούμε 

χρόνο, κύριοι, για να μην παρατηρηθεί το περσινό, που μείναμε στο τέλος 

γύρω στα 18 άτομα.  

Στόχοι του 2009. Κάθε χρόνο πρέπει να βάζουμε ορισμένους στόχους. 

Δεν σημαίνει ότι όλους αυτούς τους στόχους τους πιάνουμε. Ιδιαίτερα πέρσι 

είχαμε μεγάλη διολίσθηση, χωρίς να σημαίνει αυτό ότι δεν κυνηγήσαμε και 

τους στόχους οι οποίοι υπήρχαν, λόγω του προβλήματος το οποίο μας 

απορρόφησε τα ¾ και πλέον του χρόνου σε λειτουργική βάση. 

Για φέτος σαν στόχους βάζουμε την πραγματοποίηση της ετήσιας 

χοροεσπερίδας μας στις 8/2 και σειρά εκδρομών εσωτερικού και εξωτερικού 

και ελπίζουμε να έχουμε πάντοτε τη μεγαλύτερη δυνατή συμμετοχή. Ήδη ένα 

ευχάριστο είναι ότι, με την πρώτη εκδρομή που κάναμε, είχαμε ένα πούλμαν, 

στη δεύτερη που ακολούθησε είχαμε δύο πούλμαν, αυτό σημαίνει κάτι και θα 

παρακαλέσω πάρα πολύ να μας συνδράμετε σ’ αυτή την προσπάθεια.  

Δεύτερος στόχος είναι η αναθεώρηση του Καταστατικού, να προωθηθεί 

η διαδικασία, όπως σας ανέφερε ο κ. Εμμανουηλίδης, να εγκριθεί και να  
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αρχίσει η εφαρμογή του.  

Συνέχιση εργασιών, ενεργειών και παρεμβάσεων για απόσυρση ή και 

διόρθωση του νέου Σχεδίου Νόμου, αναθεώρηση του Ν.2439 περί ιεραρχίας 

και εξέλιξης των Αξιωματικών των Ενόπλων Δυνάμεων καθώς και του 

Εξελικτικού των αποφοίτων ΣΤΥΑ.  

Αναβάθμιση των σπουδών της Σχολής. Πλαίσιο οργάνωσης και 

λειτουργίας της Σχολής και τίτλος της Σχολής. Έχουμε εισηγηθεί, απ’ ότι 

ξέρετε, ο τίτλος της Σχολής να εναρμονιστεί κατά την έννοια του 

Ν.2913/2001 και αντί να λέγεται Τεχνικών, να λέγεται Τεχνολόγων που 

εκπροσωπεί την ανώτερη βαθμίδα Τεχνολογικής Εκπαίδευσης και όπως 

άλλωστε αναφέρεται και στην Εγκύκλιο με βάση την οποία κάθε χρόνο οι 

σπουδαστές επιλέγουν τη Σχολή, διότι βλέπουν ότι ανήκει στον Τεχνολογικό 

Τομέα Επιστημών.  

Εκλογίκευση μισθολογικών προαγωγών του Ν.3016. Έχουμε το 

φαινόμενο, ότι μερικοί μπορεί να πάρουν μόνο 2/3 - και αν το πάρουν κι αυτό 

- ενός βαθμού. Ενώ οι μισθολογικές προαγωγές δεν σημαίνουν ότι έχουν 

κάποια σχέση με τις βαθμολογικές εξελίξεις των ατόμων. Είναι μέριμνα για 

ενίσχυση των οικονομικών του κάθε ατόμου και δεν υποδηλώνει κατ’ ανάγκη 

ότι πρέπει να εξαρτάται και από ποια κοιλιά έχει βγει. Κατά συνέπεια, είναι 

ένας στόχος τον οποίον τον έχουμε βάλει και θα συνεχίσουμε να τον 

διεκδικούμε.  

Επέκταση των Νόμων 2838 και 3016 στα Μετοχικά και Επικουρικά 

Ταμεία. Είναι μια προσπάθεια την οποία θα δείτε και μετά στο Ψήφισμα ότι 

περιλαμβάνεται μέσα και θα συνεχίσουμε να την επιδιώξουμε και ελπίζουμε 

ότι κάποια μέρα, κάποιος νουνεχής θα βρεθεί να την υλοποιήσει. 

Μισθολόγιο στρατιωτικού προσωπικού. Δεν ξεχνάμε, κύριοι, κι’ ούτε  
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πρέπει να ξεχνάμε. Και δεν είμαστε παιδάκια να εμπαιζόμαστε ή να 

βρίσκονται τρόποι να μας υφαρπάζουν τις ψήφους. Πρέπει να είμαστε ένα 

Κράτος που να έχει και συνέπεια και συνέχεια.  

Οργάνωση και πραγματοποίηση εορταστικών εκδηλώσεων για τα 60 

χρόνια της ΣΤΥΑ και τα 25 χρόνια του ΣΑΣ. Υπάρχει ήδη μια Επιτροπή η 

οποία ενεργεί για να μας παρουσιάσει στο Δ.Σ. ένα πρόγραμμα εορταστικών 

εκδηλώσεων αντάξιο των 60 χρόνων συνεχούς, αδιάλειπτου και επιτυχημένης 

προσφοράς στην Πολεμική Αεροπορία. Ίσως κάποιοι νομίζουν ότι με τα 

πειράματα και τις ξενόφερτες προθέσεις, θα μπορέσουν να στηρίξουν το έργο 

της Αεροπορίας, το οποίο θέλει υψηλού επιπέδου τεχνογνωσία για να 

μπορέσουμε να ανταποκριθούμε στις προκλήσεις και των γειτόνων και 

οποιουδήποτε άλλου επιβουλεύεται την εδαφική μας ακεραιότητα.  

Ανακαίνιση γραφείων του Συλλόγου. Σας είπα προηγουμένως, ότι 

δυστυχώς δεν τελεσφόρησαν οι προσπάθειες που έγιναν μετά από δεσμεύσεις 

της προηγούμενης ηγεσίας ότι θα μας παραχωρείτο – με συμμετοχή βέβαια 

και δική μας - ο κάτω όροφος, που ήταν γύρω στα 250 τετραγωνικά, να 

έχουμε ένα χώρο αντάξιο του αριθμού, αλλά και των απαιτήσεων ενός τέτοιου 

Συλλόγου.  

Στέγη Αξιωματικών-Υπαξιωματικών ΑΟΟΑ. Όπως σας ανέφερα, 

πήγαμε, παρουσιαστήκαμε στο Δ.Σ. του ΑΟΟΑ και βάλαμε τα δάκτυλα επί 

των τύπων των ήλων. Θα επιμείνουμε, διότι δεν είναι δυνατόν, όπως και στο 

Μισθολόγιο, να θεωρούνται σαν υφιστάμενα όντα μόνο από Ανθυποσμηναγό 

και πάνω. Μην ξεχνάμε ότι προερχόμαστε από Σχολή Υπαξιωματικών και 

κατά συνέπεια και άδικο είναι και αντιδεοντολογικό. Γι’ αυτό και στο 

μισθολόγιο έχουμε καταθέσει πρόταση μισθολογίου πλήρους ιεραρχίας, η 

οποία θα αρχίζει από τον Σμηνία, από τον Λοχία, με το βασικό μισθό που θα 
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είναι στα αντίστοιχα επίπεδα τα οποία μας είχαν πει για τον Ανθυποσμηναγό. 

Αυτό θα πρέπει, λοιπόν, να μεταφερθεί στο βαθμό του Σμηνία και να 

εξελιχθεί με γραμμική ανάπτυξη των συντελεστών, η οποία από 0,25 ανά 

βαθμό που ήταν πρώτα, μεταφέρεται πλέον στο 0,1665, ανά βαθμό.  

Κατά συνέπεια, θα πρέπει με όλα αυτά να δώσουμε να καταλάβουν ότι, 

οι Υπαξιωματικοί είναι μια οντότητα και όταν μας λένε – δεν ξέρω αν το 

πιστεύουν και πόσοι το πιστεύουν - ότι είμαστε, όταν είμαστε Υπαξιωματικοί, 

η ραχοκοκαλιά των Ενόπλων Δυνάμεων. Ιδού η Ρόδος, ιδού και το πήδημα. 

Παρεμβάσεις για τη βελτίωση των παρεχομένων υπηρεσιών υγείας από 

το ΓΝΑ. Υπάρχουν πολλά προβλήματα, κύριοι. Έχει φύγει πολύς κόσμος ο 

οποίος δυστυχώς είτε δεν έχει αναπληρωθεί, υπάρχουν κάτι προβλήματα και 

το θέμα υγείας βρίσκεται σε μια κατάσταση που δεν μπορούμε να την 

ελέγξουμε. Έχει καταβάλει σημαντικές προσπάθειες η Διοίκηση του ΓΝΑ και 

προσπαθούμε και εμείς παράλληλα να βοηθήσουμε σε όποια περίπτωση 

μπορούμε.  

Αναβάθμιση της εφημερίδας. Είναι συνεχής η προσπάθεια και 

προσπαθούμε κάθε τόσο να την ενισχύουμε.  

Περιφερειακές επισκέψεις. Ήταν μια προσπάθεια που έγινε. Ήταν 

βεβιασμένη λόγω των γεγονότων. Θα προσπαθήσουμε να την εξασφαλίσουμε 

με ένα καλύτερο και πιο άνετο πρόγραμμα, για να υπάρχει επικοινωνία. Και 

ελπίζουμε εκεί πέρα σ’ αυτές τις περιπτώσεις να έχουμε και εν ενεργεία 

συναδέλφους. Διότι όπως είπε ο κ.Εμμανουηλίδης, απώτερος σκοπός είναι να 

εγγραφούν στο Σύλλογό μας και οι εν ενεργεία. Διότι ο Σύλλογος δεν είναι 

Σύλλογος Αποστράτων, είναι Σύλλογος Αποφοίτων.  

Προσπάθειες εξασφάλισης εκπτωτικών εισφορών για τα μέλη του ΣΑΣ. 

Θα γίνουν κάποιες προσπάθειες, ούτως ώστε με την ταυτότητα την οποία 
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έχουμε, να δούμε μήπως μπορέσουμε να εξασφαλίσουμε ορισμένες 

εκπτωτικές προσφορές σε ορισμένα μεγαλοκαταστήματα.  

Ενέργειες για επέκταση των διατάξεων προαγωγής, του Ν. 2913 σε 

Ανθυποσμηναγούς, Υποσμηναγούς, Αντισμηνάρχους. Γιατί σήμερα καλύπτει 

μόνο δύο περιπτώσεις-βαθμούς. Στις άλλες περιπτώσεις δεν υπάρχει κάλυψη 

και υπάρχει ένα κώλυμα σε αυτούς τους βαθμούς, με αποτέλεσμα να μην 

φτάνουν τα χρόνια να εξελιχθούν. Βέβαια στο βαθμό του Σμηνάρχου τον 

οποίο, προς το παρόν, δεν τον βλέπουν κανονικά, τον βλέπουν μόνο 

αποστρατευτικά, ενώ ο βαθμός του Σμηνάρχου, τουλάχιστον οι παλαιότεροι 

το ζήσατε, ότι ήταν βαθμός ενεργού υπηρεσίας, είχε οργανικές θέσεις.  

Επισκέψεις-ενημέρωση στις Μονάδες των αποφοίτων ΣΤΥΑ. Θα 

καταβάλουμε προσπάθεια.  

Εντατικοποίηση προσπαθειών εγγραφής μελών, όπως είπαμε.  

Εν πάση περιπτώσει, για να μην βγούμε εκτός χρόνου, έχετε στο 

φάκελο τον οποίον πήρατε, τους στόχους. Εμείς θα προσπαθήσουμε να 

εμείνουμε με τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Θέλουμε την κατανόησή σας, τη 

συμμετοχή σας, τη συμπαράστασή σας. Σας ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε τον κ. Καράμπελα.  

Ακολουθεί 5λεπτος διακοπή. 

………………………………………………………………………………… 

ΜΕΡΟΣ Γ΄ 

«Κοπή Πίττας». 

«Σύντομος Χαιρετισμός Προσκεκλημένων». 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Παρακαλώ να αρχίσουμε τη διαδικασία της κοπής της 

πίττας μας.  

 Κύριε Αρχηγέ, κύριοι προσκεκλημένοι μας, μεγάλη μας τιμή που  
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ήρθατε σήμερα να παρευρεθείτε σ’ αυτή τη διαδικασία της κοπής της πίττας 

μας. Σας ευχαριστούμε πάρα πολύ. Σας ευχόμαστε ολόψυχα Χρόνια Πολλά, 

Καλή Χρονιά, υγεία σε εσάς και στις οικογένειές σας και πάντα η παρουσία 

σας μας δίνει νέες δυνάμεις για να προσπαθήσουμε και εμείς να κάνουμε ότι 

το καλύτερο μπορούμε, πρώτα επ’ αγαθώ της Πολεμικής μας Αεροπορίας και 

στη συνέχεια των Ενόπλων Δυνάμεων και οπωσδήποτε να αφήσουμε κάτι στο 

πέρασμά μας. Σας ευχαριστούμε πάρα πολύ που είχατε την ευγένεια και την 

καλοσύνη να μας τιμήσετε.  

Ακολουθεί Δοξολογία και στη συνέχεια γίνεται η κοπή της πίττας. 

………………………………………………………………………………… 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Το πρώτο κομμάτι πάντοτε είναι για το Χριστό μας.  

 Το δεύτερο κομμάτι είναι για την Αεροπορία μας, για τους Αρχαγγέ- 

λους μας.  

 Τα επόμενα κομμάτια είναι για τους Πατέρες μας, για τον 

Πανοσιολογιώτατο και για τον Πάτερ που ευλόγησαν την πίτα μας.  

 Το τρίτο κομμάτι είναι για τον εκπρόσωπο του κ.Α/ΓΕΑ. Ο 

εκπρόσωπος του κ.Α/ΓΕΑ, απ’ ότι μας δηλώθηκε, είναι ο Διοικητής της 

ΣΤΥΑ, ο Αντισμήναρχος κ. Ιωάννης Ρεντζής.  

 Το επόμενο κομμάτι είναι για τον Επίτιμο Αρχηγό ΓΕΑ και Επίτιμο 

Μέλος του Συλλόγου μας, τον Πτέραρχο κ.Αλέξανδρο Παπανικολάου, τον 

οποίο και θα παρακαλέσω να μας βοηθήσει, εκτός και αν έχετε αντίθετη 

άποψη. Αρχηγός είστε, ότι θέλετε κάνετε. Να μας βοηθήσετε, να κόψετε 

ορισμένα κομμάτια για να τα προσφέρουμε…. Εντάξει, κ.Αρχηγέ, να πείτε 

δύο ευχές και να φύγετε.  

Α. ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ: Θα ήθελα να ευχηθώ Χρόνια Πολλά και το 2009 να 

είναι καλύτερο, με λιγότερα προβλήματα και με αγάπη μεταξύ όλων μας. Για 
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να σας οδηγήσω στον προβληματισμό, γιατί χρειαζόμαστε να είμαστε δυνατοί 

και να έχουμε συνοχή.  

Ο Ερτογκάν προ δύο εβδομάδων δήλωσε στις Βρυξέλλες ότι: «Εάν δεν 

βοηθήσετε να μπούμε στην Ενωμένη Ευρώπη, θα αναθεωρήσουμε τις 

συμφωνίες που έχουμε όσον αφορά τους αγωγούς για το καύσιμο και το 

αέριο. Δεύτερον, δεν μπορούμε να κατανοήσουμε πως λίγες χιλιάδες 

ανθρώπων θέλουν να γίνεται αυτό που αυτοί θέλουν και να αδιαφορούν, να 

αγνοούν 70.000.000 Τούρκων». Παρόμοιες δηλώσεις με διαφορετικές λέξεις 

είχε κάνει και ο τότε Πρωθυπουργός το 1974 τον Μάιο ο Ετσεβίτ στον 

Καναδά.  

Από την εποχή του Ομήρου μέχρι σήμερα και από το 1821 και μετά, οι 

παππούδες μας, οι πατεράδες μας, τα αδέλφια μας, εμείς, ζήσαμε παρόμοιες 

εποχές, παρόμοια προβλήματα, παρόμοιες καταστάσεις. Συνεπώς, θα πρέπει 

να είμαστε πάντοτε δυνατοί και ενωμένοι για να τα αντιμετωπίζουμε.  

Έχουμε ένα μεγάλο κακό το οποίον είχε επισημάνει και ο επίσης Έλλην 

ο Κεμάλ Ατατούρκ, είχε γεννηθεί στη Θεσσαλονίκη, είχε γίνει από τα σχολεία 

και από τις παραδόσεις μας Έλληνας και η γιαγιά του ήταν από τα Γιάννενα 

και άφησε υποθήκη: «Τους Έλληνες να μην τους μετράτε με νούμερα, να τους 

τσακίζετε όταν είναι διχασμένοι». Το μεγαλύτερο κακό που προσωπικά εγώ 

επισημαίνω, είναι αυτός ο διχασμός ο οποίος είναι διαχρονικός. Ίσως να είναι 

και ένα αισιόδοξο μήνυμα ελπίδας, ότι συνεχίζουμε να είμαστε το ίδιο 

πράγμα, Έλληνες. 

Επίσης, θεωρώ ότι το μεγαλύτερο σύγχρονο πρόβλημα που 

αντιμετωπίζει η Ελλάς, είναι το ότι δεν παντρεύονται τα παιδιά μας, δεν 

κάνουν παιδιά, που πρέπει να κάνουν και έχουμε πρόβλημα το οποίο θα 

πρέπει να το προσέξουμε.  
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Κλείνω με το ότι το Ισραήλ ψήφισε ένα Νόμο πρόσφατα και λέει ότι, 

όλες οι γυναίκες του Ισραήλ υποχρεούνται να κάνουν τρία παιδιά κατ’ 

ελάχιστον είτε κατά φύσιν, είτε με την βοήθεια της επιστήμης.  

Σας ευχαριστώ. Εύχομαι να είμαστε καλά.  

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Το επόμενο κομμάτι είναι για τη στέγη όλων μας, τη 

σκέπη μας, την Ένωση Αποστράτων και τον Πρόεδρό της τον Αντιπτέραρχο 

τον κ. Κατσιαντώνη. Θα παρακαλούσα τον κ.Κατσιαντώνη, που είναι και 

μαθημένος σε τέτοιες δουλειές, να μας βοηθήσει, να κόψει για ορισμένους 

συναδέλφους.  

ΚΑΤΣΙΑΝΤΩΝΗΣ: Εκ μέρους του Δ.Σ. της Ένωσης, σας μεταφέρω τις 

ευχές των μελών για Καλή Χρονιά και να επιτύχετε τους στόχους που έχετε 

βάλει. Καλή Χρονιά.  

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Το επόμενο κομμάτι είναι για την ΑΑΚΕ, για την 

Αεροπορική Ακαδημία η οποία εκπροσωπείται από τον Υποπτέραρχο τον κ. 

Ηλία Κάτρη.  

 Για τον Πανελλήνιο Σύνδεσμο Αποστράτων Αξιωματικών Ενόπλων 

Δυνάμεων και Σωμάτων Ασφαλείας, ο κ.Σταφυλάς. 

ΣΤΑΦΥΛΑΣ: Σας μεταφέρω τον εγκάρδιο χαιρετισμό του Προέδρου του 

Πανελληνίου Συνδέσμου Αποστράτων Αξιωματικών Ενόπλων Δυνάμεων και 

Σωμάτων Ασφαλείας του κ. Πανταζόπουλου. 

 Όσον αφορά για τα εθνικά θέματα, μας κάλυψε πάρα πολύ καλά ο 

Πτέραρχος ο κ. Παπανικολάου. Αυτό το οποίο θα προσθέσω εγώ, είναι το 

εξής. Ευχαριστούμε τον Πρόεδρο και του ευχόμεθα πάντα να έχει επιτυχίες 

και να έχει τη δύναμη να κάνει σκληρούς, αδιαπραγμάτευτους αγώνες. Γιατί, 

κ. Πρόεδρε, τώρα τελευταία άρχισαν να μας εγκαταλείπουν αυτοί που μας 

έταξαν λαγούς με πετραχήλια. Και δεν φτάνει αυτό, αλλά αρχίσανε σιγά-σιγά  
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να χάνουν και την επικοινωνία μαζί μας.  

Είμαστε πάντα κοντά σας. Θα συνεχίσουμε τον αγώνα μας για τα 

δίκαια αιτήματά μας και πρώτα απ’ όλα θα είμαστε πατριώτες, όπως 

χρειάζεται και όχι μόνον απόστρατοι, αλλά απόστρατοι εν ενεργεία. 

Ευχαριστώ πολύ.  

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Το επόμενο κομμάτι είναι για τον ΠΑΣΥΒΕΤΑ, τον 

εκπροσωπεί ο Αντιπτέραρχος ο κ.Ναούμ.  

ΝΑΟΥΜ: Εκ μέρους του Προέδρου και του Δ.Σ. της ΠΑΣΥΒΕΤΑ, με τη 

σειρά μου σας εύχομαι κάθε χαρά και ευτυχία. Ευτυχισμένος ο καινούργιος 

χρόνος.  

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Για τις οικογένειες των πεσόντων συναδέλφων και 

σημαία αγώνων, την κα  Μιράντα Παπασταύρου. 

Μ. ΠΑΠΑΣΤΑΥΡΟΥ: Σε όλους εύχομαι Χρόνια Πολλά, Καλή Χρονιά και 

καλούς αγώνες. Γιατί επ’ ουδενί λόγω δεν πρέπει να υποβαθμιστεί η ΣΤΥΑ, 

επ’ ουδενί λόγω. Αναβάθμιση της ΣΤΥΑ χρειάζεται, με μεταπτυχιακά, με 

Σχολές Πολέμου κλπ. Επ’ ουδενί λόγω υποβάθμιση της Σχολής. Ευχαριστώ. 

Καλούς αγώνες. 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Το επόμενο κομμάτι είναι για τον Επίτιμο Πρόεδρο του 

Συλλόγου μας τον κ. Μερτίκα.  

 Το επόμενο κομμάτι είναι για τον κ. Εμμανουηλίδη, ο οποίος είναι ο 

Πρόεδρος με τη μεγαλύτερη θητεία στο Σύλλογο και Νομικός μας 

Σύμβουλος. 

Γ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ για την πίτα μας. Εύχομαι ο 

Σύλλογός μας - και πάλι επαναλαμβάνω - ο πρώτος Σύλλογος στις Ένοπλες 

Δυνάμεις, ο πιο δυναμικός Σύλλογος, να συνεχίσει το δυναμικό του έργο για 

την αναβάθμιση των αποφοίτων της ΣΤΥΑ. Ευχαριστώ. 
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Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Εκ μέρους του Συλλόγου ΠΜ/ΣΑΣΥ/ΠΝ, ο κ. 

Τούντας. Είναι αδελφός Σύλλογος του Πολεμικού Ναυτικού.  

 Για τον αδελφό, επίσης, Σύλλογο του Πολεμικού Ναυτικού τον 

ΣΑΣΜΥΝ ο κ.Σφακτός. 

ΣΦΑΚΤΟΣ: Εκ μέρους του Συνδέσμου Αποφοίτων των Σχολών Μονίμων 

Υπαξιωματικών Ναυτικού, πέραν από τις κλασικές ευχές για Καλή Χρονιά 

και υγεία, θα ήθελα να ευχηθώ, αυτό το άτυπο Συντονιστικό Συμβούλιο που 

έχουμε των αποφοίτων ΑΣΣΥ, να πάρει μια επίσημη μορφή, ώστε η φωνή μας 

πραγματικά να είναι πολύ πιο δυνατή στα κέντρα που παίρνουν τις αποφάσεις. 

Ειδικά την περίοδο αυτή, όπου ο Νόμος περί ιεραρχίας και εξέλιξης 

αξιωματικών βάζει πάρα πολλές τροχοπέδες στις νέες γενιές των 

Υπαξιωματικών και μετέπειτα Αξιωματικών. Με τον Γιώργο Εμμανουηλίδη 

είχαμε κάνει μια κίνηση από το 1985 για να γίνει ένας Πανελλήνιος 

Σύνδεσμος των αποφοίτων Σχολών Υπαξιωματικών. Η υποδομή υπάρχει, 

αρκεί η θέληση. 

 Εύχομαι καλή επιτυχία στο Σύλλογό σας, που πραγματικά είναι πολύ 

δυναμικός, είναι πρωτοπόρος και είναι παράδειγμα και για εμάς τους άλλους 

Συλλόγους. Καλή χρονιά. Καλή επιτυχία. 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Το επόμενο κομμάτι είναι για τον ΣΑΣΥΔΑ 

(Απόφοιτοι Σχολής Υπαξιωματικών Διοικητικών) και είναι ο κ. 

Παπαγεωργίου.  

 Το επόμενο κομμάτι είναι για τον Αρχηγό της Σχολής μας τον Δόκιμο 

2ας Καζή Πέτρο.  

 Το επόμενο κομμάτι είναι για τον Αρχηγό της 1ης Τάξεως της Σχολής 

μας. Ο Δόκιμος 1ης ο οποίος έδωσε μαθήματα, τα οποία τα χρησιμοποιούμε 

εμείς όπου πηγαίνουμε, για να λέμε με πόση βαθμολογία μπαίνουν σήμερα  
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στη ΣΤΥΑ. 18.700 μόρια.  

 Σήμερα συμβαίνει να φιλοξενούμε και έναν έκτακτο επισκέπτη μας για 

να αντιληφθεί πώς εμείς λειτουργούμε. Είναι ο γιος ενός βετεράνου της 

Αμερικανικής Αεροπορίας. Υπάρχουν πολλοί από την Ελλάδα, που όπως και 

από εμάς υπάρχουν πολλοί που βρίσκονται στο εξωτερικό και διαπρέπουν, 

έτσι και ο πατέρας του πρόσφερε υπηρεσίες και διακρίθηκε. Άλλοι έδωσαν 

και τη ζωή τους. Θα δώσουμε ένα κομμάτι πίτας, για να δώσουμε και εμείς 

την αίσθηση της φιλοξενίας που έχουμε σ’ αυτούς τους ανθρώπους. Είναι ο κ. 

Μοσχοβίτης που μου επισημαίνει, της Αμερικανικής Λεγεώνας ήταν ο 

πατέρας του.  

 Μήπως είναι κανένας κύριος από τους προσκεκλημένους μας που 

διέλαθε της προσοχής μας;  

 Κύριε Διοικητά, έπρεπε να είναι επί δύο. Πολλά λόγια μπορείτε να  

πείτε, ιδιαίτερα εσείς. Αυτό είναι ένα σημαντικό λάθος μου, διότι δίνοντάς 

του σαν εκπρόσωπου του κ. Αρχηγού, του στερήσαμε το δικό του το κομμάτι 

ως Διοικητή της ΣΤΥΑ. Ζητώ συγνώμη. Παρακαλώ να ακούσουμε τον 

Διοικητή της Σχολής μας. 

Ι. ΡΕΤΖΗΣ: Ένα λεπτό, δεν θα μακρηγορήσω, γιατί βλέπω ότι μείναμε πολύ 

λίγοι. Αυτό είναι ένα στοιχείο, ότι δεν είμαστε ενωμένοι.  

 Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να σας ευχαριστήσω για την τιμή που μου 

κάνατε να με προσκαλέσετε και να αναφερθώ στους σεβαστούς συναδέλφους 

που βλέπω απέναντί μου. Με πολλούς ήμουν μικρό παιδί στις Μονάδες. Να 

σας πω αυτή τη στιγμή ότι, η Σχολή αυτή τη στιγμή που είμαι εγώ εδώ, 

μετακομίζει στην Αεροπορική Βάση Τατοΐου. Να είστε σίγουροι, σας 

διαβεβαιώνω, ότι τα παιδιά μας, η συνέχειά μας, θα είναι σε πολύ καλύτερο 

σημείο απ’ αυτό που ήταν στην Αεροπορική Βάση Καβουρίου. Και όσο μέχρι 
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το Μάιο θα είμαι εγώ στην ενέργεια, γιατί μετά το Μάιο θα είμαι δίπλα σας, 

να ξέρετε ότι δεν θα αφήσω να πέσει τίποτα κάτω.  

Αλλά θέλω, γιατί ακούμε μερικά πράγματα που δεν ισχύουν. Κι’ εγώ 

από τη θέση μου εν ενεργεία, δεν έσκυψα ποτέ το κεφάλι και δεν θα το 

σκύψω τώρα. Σας διαβεβαιώνω, λοιπόν, ότι η Σχολή πάει σε καλύτερο μέρος, 

στη βάση της, με καλύτερες συνθήκες, να είστε βέβαιοι, οι οποίες θα 

βελτιωθούν μέχρι να φύγω εγώ το Μάιο και η συνέχεια στον επόμενο 

Διοικητή.  

Χρόνια Πολλά, με υγεία και Καλή Χρονιά. 

----------------------------- 

«Απονομή Διακρίσεων». 

Δ. ΤΡΕΣΣΟΣ: Έχει καθιερωθεί η βράβευση από πλευράς Συλλόγου των δύο 

πρώτων μαθητών Α΄ και Β΄ Τάξεως. Δίνεται ένας έπαινος ο οποίος θα δοθεί  

τώρα από τον Πρόεδρο.  

Παρακαλώ τον Αρχηγό της Σχολής, Δόκιμο 2ας Καζή Πέτρο, να 

παραλάβει τον έπαινό του καταρχάς.  

Επίσης, τον Δόκιμο 1ης Γαλούση Χρήστο, Αρχηγό της 1ης Τάξεως.  

Παρακαλείται ο Πανοσιολογιότατος Πατήρ Αμβρόσιος στο βήμα. 

ΠΑΤΗΡ ΑΜΒΡΟΣΙΟΣ: Πανοσολογιώτατε Άγιε Αρχιμανδρίτα κύριε 

Νικόλαε, Ταξίαρχε εν Αποστρατεία από τη Διεύθυνση Θρησκευτικού του 

ΓΕΕΘΑ, κύριοι Πτέραρχοι, κύριε εκλεκτέ προσκεκλημένε υιέ του 

Αξιωματικού της Αμερικανικής Πολεμικής Αεροπορίας, κ.κ. Αξιωματικοί, 

κυρίες και κύριοι,  

 Το ακαδημαϊκό πεντάλεπτο που τιμητικά μου δίνουν χρόνια τώρα σ’ 

αυτή την αίθουσα ή σε άλλες παρόμοιες, αλλά κατ’ αυτή την τελετή, δεν είναι 

μέσα στους κανόνες του προγράμματός σας. Αλλά αποτελεί – όπως έχω 
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παρακαλέσει θερμά - έναν ιδιαίτερο τρόπο τιμής σε όλους αυτούς που 

πέρασαν από την Αεροπορία, που υπάρχουν εν ενεργεία, που είναι παρόντες, 

ο Διοικητής και τα παιδιά της Σχολής ΣΤΥΑ και όλοι εσείς οι απόστρατοι εν 

δυνάμει εν ενεργεία, όπως ακούστηκε.  

Απλώς ο Πατήρ Αμβρόσιος δεν έρχεται εδώ υπό την ιδιότητά του μόνο. 

Ο Πανοσιολογιότατος Αρχιμανδρίτης κ. Νικόλαος ας μου συγχωρέσει αυτή 

μου την παράγραφο. Για ελάχιστο χρόνο βάζουμε αυτή την ιδιότητα σε 

δεύτερη μοίρα, για να αναδείξουμε την άλλη, τη για εμένα σημαντικότερη, το 

λόγο του ερχομού μου εδώ. Εδώ έρχεται ο γιος του Αξιωματικού, ένας γιος 

που μεγάλωσε κάπως ξεχωριστά από τους άλλους, έχοντας ως ιδέα την 

Αεροπορία.  

Οι ευχές είναι τετριμμένες, τις είπαν όλοι, είναι περιττές μάλλον και 

τετριμμένες για εμένα. Πράγματι, ο νέος χρόνος του 2009 θα είναι γεμάτος 

υγεία, γεμάτος οικογενειακή για εσάς και για όλο τον κόσμο πρόοδο και 

επίτευξη των στόχων σας των προσωπικών και των οικογενειακών. Όμως, 

αφήστε με στο 1,5 λεπτό, για να μην καταχρώμαι το χρόνο του Δ.Σ., των 

αξιοτίμων αυτών και σεβαστών για εμένα προσώπων, που οι περισσότεροι με 

γνωρίζουν απ’ όταν ήμουν με κοντά παντελόνια στην Τανάγρα, στο Βόλο και 

αλλού, στο Χασάνι, να πω ότι την ιδέα τη φέρουμε όλοι μας, μια ιδέα που θα 

χαθεί, ξέρετε, και ως ιδέα Αεροπορίας, αν δεν την καλλιεργούμε όχι ανάμεσά 

μας και ανάμεσά σας, αλλά και στις οικογένειες. Μια ιδέα, όπως έλεγα 

προχθές στον ΠΑΣΥΒΕΤΑ, στην αίθουσα του Διαρκούς Αεροδικείου 

Αθηνών, ότι πρέπει να συνεχίσει να αναπτύσσεται όχι με το κόψιμο της πίτας, 

αλλά πολύ περισσότερο με την συναναστροφή όλων ημών με άλλους 

ανθρώπους των κοινωνικών στρωμάτων της πατρίδας μας.  

Τελειώνω με ένα παράδειγμα σημαντικό, ένα παράδειγμα για την  
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αεροπορική ιδέα. Ένας Αξιωματικός εν ενεργεία, αγαπητός μου φίλος, δεν 

είναι παρών βέβαια, είναι ανώτερο στέλεχος του ΓΕΕΘΑ, μου έλεγε, όχι θα 

έλεγα εξομολογούμενος, μιλώντας στον αδελφικό φίλο: «Ξέρεις, εγώ έχω μια 

νέα οικογένεια. Άλλαξα σύζυγο, έκανα γάμο, έχω τα παιδιά από τον άλλο 

γάμο, έχω και έναν καινούργιο που τον βρήκα και ξέρεις τι του είπε ο πατέρας 

του; ¨Ποιος, αυτός; Δημόσιος υπάλληλος είναι και παίρνει λιγότερα από 

εμένα. Εγώ πουλάω χαλιά, έχω εργοστάσιο¨. Φανταστείτε να μην το έλεγε 

μπροστά μου, να τον κόψω στα τέσσερα. Αλήθεια, θα πήγαινα στο 

Πειθαρχείο, θα έβρισκα Πειθαρχείο. Αποκάλεσε τον καλό πατριό, τον καλό 

Αξιωματικό, τον καλό πατέρα, δημόσιο υπάλληλο». Και του λέει ο μικρός 

11χρονος: «Καημένε, τι φοράς εδώ πέρα; Δημόσιος υπάλληλος είσαι».  

Εμείς ας συνεχίσουμε να κάνουμε το αντίθετο. Να μαθαίνουμε τα 

παιδιά μας, τα εγγόνια μας, τους γύρω μας, ότι εδώ μέσα δεν κόβονται πίτες. 

Πίτες κόβουν όλοι και οι ταξιτζήδες που με πηγαινοφέρνουν επειδή δεν έχω 

αυτοκίνητο. Όλα τα Σωματεία, δάσκαλοι, καθηγητές, τα πάντα, κόβουν πίτες 

τώρα, έτσι έχουν συνηθίσει, δεν λέει και τίποτα σπουδαίο. Γιατί κόβουν εδώ 

την πίτα αυτοί οι άνθρωποι, εσείς, εμείς; Εγώ τελευταίος απ’ όλους, ουραγός, 

Σμηνίτης, ταπεινός φαντάρος της ιδέας της Πολεμικής Αεροπορίας. Κόβουμε 

την πίτα μας για να δείξουμε και μ’ αυτό τον ευλογημένο ελληνοχριστιανικό 

τρόπο, ότι συνεχίζουμε να είμαστε Έλληνες και Αεροπόροι και Χριστιανοί. 

Αυτή την ιδέα σας παρακαλώ κρατήστε την. 

Τελειώνω, όχι φέτος ευλογών όλους, γιατί μας ευλόγησε ο 

Πανοσιολογιότατος Πατέρας Νικόλαος, ο οποίος είναι και Αξιωματικός 

Ανώτατος εν αποστρατεία. Δηλαδή τι είναι εν αποστρατεία; Εν ενεργεία, 

γεμίζει με την πληθωρική του προσωπικότητα εκκλησιές, αίθουσες, με την 

πολυακαδημαϊκή του καριέρα γεμίζει ότι τα αυτιά μας από το λόγο του, αλλά 
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και τις ψυχές μας από τα σοφά λόγια του. Αφήστε με να ευχηθώ ότι τέτοια 

μέρα του χρόνου δεν θα λείπει κανείς. Όλοι θα ζούμε και θα είμαστε εδώ για 

να πούμε τι; Ακριβώς; Τα ίδια. Να είμαστε η ΣΤΥΑ, να είμαστε το θεμέλιο 

αυτών των μικρών παιδιών. Εκεί πήγαινα και εγώ μικρός, όταν ο πατέρας 

ήταν καθηγητής, Υποσμηναγός, Σμηναγός, δεν ξέρω τι ήταν και πήγαινα και 

εγώ γιατί είχα απόγευμα σχολείο. Εκεί μάθαμε να μεγαλώνουμε και να 

κρατάμε τη σημαία, το σταυρό και το έμβλημα της Πολεμικής Αεροπορίας. 

Χρόνια Πολλά και ευλογημένα.  

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Να ολοκληρώσουμε, επειδή βιάζονται οι 

προσκεκλημένοι μας. Δεν δώσαμε στα μέλη του Δ.Σ. ακόμα. Μετά θα 

περάσουμε για ένα διάλειμμα, υπάρχουν ορισμένα ροφήματα, να κάνουμε ένα 

διάλειμμα για τους προσκεκλημένους και για τους υπολοίπους και στη 

συνέχεια, αφού ολοκληρωθεί αυτή η διαδικασία του καφέ και του μεζέ ας 

πούμε, θα είναι ελεύθεροι οι προσκεκλημένοι μας, για να συνεχίσουμε εμείς 

το κυριότερο μέρος της Γ.Σ.  

 Να αρχίσουμε από τον Υπουργό Οικονομικών μας πρώτα. Ο Υπουργός 

Οικονομικών μας δεν είναι άλλος από τον κ.Ζεβόλη. Κύριε Ζεβόλη, μην 

κρύβεστε και γελάτε, μας έχετε κάνει τη ζωή δύσκολη.  

 Ο κ. Αβραμίδης, αυτός που μας φέρνει όλα τα νέα, καλά ή κακά, τα 

επιμελείται. Του βάζουμε πολύ ζάχαρη από πάνω, για να είναι γλυκά τα νέα. 

 Ο κ. Ανδρικόπουλος, αυτός που προσπαθεί να μας διασκεδάσει.  

 Για τον Γενικό μας Γραμματέα τον κ.Αυδή.  

 Για τον Πρόεδρο της Γενικής Συνέλευσης τον κ.Ματσούκα.  

Κ.ΜΑΤΣΟΥΚΑΣ: Θα μου επιτρέψετε, το κομμάτι αυτό να το χαρίσω στα 

ταλαιπωρημένα, τρομαγμένα και πονεμένα παιδιά των Παλαιστινίων της 

Γάζας, τα οποία κατόρθωσαν να επιζήσουν μετά τους τελευταίους τρομερούς  
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βομβαρδισμούς των Ισραηλινών. Ευχαριστώ.  

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Το επόμενο κομμάτι είναι για το νεαρότερο του Δ.Σ. 

τον κ.Νίκο Βούλγαρη, ο οποίος επιμελείται και της παρουσίασης.  

ΜΕΛΟΣ Δ.Σ.: Και για τον κ. Καράμπελα. Χρόνια Πολλά, ότι επιθυμείς. 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Για τους συμπαραστάτες του Προεδρείου. Τον 

κ.Γεωργίου. Κύριε Μαρκόπουλε. Για τα άλλα δύο στελέχη τα οποία βάλαμε 

καταρχήν, την Πρόεδρο των πεσόντων. Τώρα θα δώσουμε και στην κα 

Σκαμαγκούλη. Στην  κα Γκόλια, είναι σύζυγος πεσόντος συναδέλφου.  

 Πριν κάνουμε το διάλειμμα, έχουμε τώρα ένα άτομο, ο οποίος είναι με 

τη στολή του ε.ε., βέβαια δεν την φοράει, αλλά θέλει να πει δύο λόγια. Και 

στη συνέχεια έχουμε διάλειμμα, για να μπορέσουν και ο κ. Διοικητής με τους 

Δοκίμους να αποδεσμευτούν, αφού τους ευχαριστήσουμε για την παρουσία 

τους και ευχηθούμε καλή εγκατάσταση και καλή πορεία στη Σχολή μας. Ο  

κ. Ελένης. 

Δ. ΕΛΕΝΗΣ: Χρόνια σας πολλά, με υγεία και όλα τα άλλα είστε ικανότατοι, 

από την ιστορία που έχει ο καθένας σας, θα τα τακτοποιήσετε, είναι βέβαιο.  

 Είμαι ο Υποσμηναγός Ελένης Δημήτριος εν ενεργεία. Είμαι 

υπερήφανος για πολλά πράγματα όπως και εσείς. Μερικά από αυτά είναι 

κοινά και για εμένα και για εσάς. Πρώτον, είμαι υπερήφανος όπως και εσείς, 

γιατί είμαι απόφοιτος της ΣΤΥΑ. Δεύτερον, είμαι υπερήφανος γιατί είμαι 

νομίζω το πρώτο εν ενεργεία στέλεχος της Πολεμικής Αεροπορίας που είμαι 

μέλος του ΣΑΣ.  

Κύριε Διοικητά, πρέπει να είστε υπερήφανος για τη ΣΤΥΑ. Εν πλήρη 

γνώσει σας δηλώνω ότι είναι το κομμάτι των Στρατιωτικών Σχολών που όταν 

εμφανίζεται στις Μονάδες για να κάνουν αυτές τις εκπαιδευτικές επισκέψεις, 

ενώ (εντός εισαγωγικών) τους παρατηρώ με αυστηρότητα, μέσα μου έχω 
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ανέβει τουλάχιστον 5 μέτρα και πετάω από το έδαφος. Ξεχωρίζουν από 

χιλιόμετρα. Είναι δικό σας δημιούργημα και δικό τους βεβαίως.  

 Αρχηγέ, η ιστορία σε περιμένει εσένα και τους συμμαθητές σου. Δεν 

έχετε δικαίωμα να προσβάλετε κανέναν από τους προγόνους σας που 

βρίσκονται εδώ. Είμαστε βέβαιοι ότι θα το καταφέρετε, γιατί έχετε αποδείξει 

ότι αξίζατε να γίνετε μέλος αυτής της οικογενείας κι’ εμείς σας βάζουμε 

πάντοτε μπροστά για να νοιώθουμε και εμείς ακόμα πιο υπερήφανοι και να  

πετάμε ακόμα ψηλότερα.  

 Ο Βαλαωρίτης έλεγε ότι: «Εάν ένα λιοντάρι το πάρεις και του 

ψαλιδίσεις τη χαίτη και του βγάλεις και τα δόντια, αρκεί ένας του μόνο 

βρυχηθμός για να σε ρίξει στα τάρταρα». Εδώ, λοιπόν, εγώ πιστεύω ότι 

βρυχάται η ΣΤΥΑ, εδώ μέσα σ’ αυτό το χώρο.  

 Εμείς είμαστε αυτοί που το πρώτο σήμα του ΣΑΣ ήταν με τα χέρια που 

κρατάνε το γρανάζι, εμείς τους κρατάμε ψηλά. Οι Αμερικανοί, μια και είναι 

εδώ ο υιός Αμερικανού Αεροπόρου απ’ ότι άκουσα, λένε: «we keep them fly 

safely», «εμείς τους κρατάμε για να πετάνε», αυτοί είμαστε εμείς.  

 Δεν έχω να πω τίποτα άλλο. Ευχαριστώ το Θεό που με έφερε σ’ αυτό το 

σημείο να γνωρίσω εσάς. Ευχαριστώ το Θεό που με κρατάει υγιή και σας δίνω 

μέσα από αυτό την υπόσχεση ότι θα συνεχίσω εγώ όσο μπορώ. Πιάνω αυτό 

που είπε ο κ. Διοικητής, ότι ποτέ δεν έσκυψε το κεφάλι και δεν θα το κάνει 

και τώρα. Είστε φωτεινό παράδειγμα, κ. Διοικητά. Σας δίνω το λόγο της 

ανδρικής και της στρατιωτικής μου τιμής, ότι τουλάχιστον στο πρόσωπό μου 

θα βρείτε συνεχιστή. Προκαλώ και παρακαλώ και τους Δοκίμους να 

ακολουθήσουν το παράδειγμα του Διοικητή τους. Διοίκηση σημαίνει 

παράδειγμα.  

 Αυτό που ήθελα να πω και να κλείσω, είναι ότι η ΣΤΥΑ δεν μας  
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μεγάλωσε μόνο, μας έκανε σοφούς. Αυτή τη σοφία είμαστε υποχρεωμένοι να 

τη μεταλαμπαδεύσουμε. Κανένας μας δεν έχει δικαίωμα να μη δώσει το 

απολύτως αυτονόητο, αυτό που του παρέδωσαν οι προηγούμενοι. Αυτό 

κάνετε εσείς σήμερα εδώ. Γι’ αυτό το λόγο είμαι εδώ και δίνω το λόγο μου ότι 

θα το κάνω και εγώ όταν θα έρθει η σειρά μου. 

 Σας ευχαριστώ πάρα πολύ που είχατε την υπομονή να με ακούσετε. Και 

ειλικρινά αυτή τη στιγμή τα πόδια μου τρέμουν για ένα λόγο. Χωρίς να θέλω 

να προσβάλω κανέναν από τους προηγούμενους ομιλητές, παρατήρησα ότι, 

όταν μιλούσαν, κάποιοι κάτω μίλαγαν μεταξύ τους. Είχαν φτιάξει πηγαδάκια. 

Σας ευχαριστώ που δεν φτιάξατε ούτε ένα πηγαδάκι. Με κάνατε να πετάξω 

ακόμα ψηλότερα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Παρακαλώ, κατ’ εξαίρεση ο κ. Μερτίκας να μας πει δύο λόγια. 

Π. ΜΕΡΤΙΚΑΣ: Σας εύχομαι Καλή Χρονιά και Χρόνια Πολλά στη ΣΤΥΑ. 

Στις 2 του Φλεβάρη συμπληρώνονται 60 χρόνια. Προτείνω το έτος 2009 να 

ανακηρυχθεί Έτος ΣΤΥΑ.  

 Ευχαριστώ το Δ.Σ. για τις εξαίρετες εργασίες που έκανε όλο αυτό το 

διάστημα και θα έπρεπε να αναγνωριστεί από όλους μας η προσφορά τους. 

Διότι σε ανύποπτο χρόνο συνεδριάζουν, ενεργούν και βλέπετε από τις 

εφημερίδες όλα τα αποτελέσματα που έχουν πετύχει. 

 Επειδή ηγούμαι κατά κάποιο τρόπο μιας Επιτροπής η οποία θα 

ασχοληθεί με τον εορτασμό των 60 χρόνων της ΣΤΥΑ, κι’ επειδή άκουσα από 

τον Διοικητή της ΣΤΥΑ ότι η Σχολή θα μεταφερθεί στη Δεκέλεια, προτείνω 

για το μήνα Μάιο οι εκδηλώσεις αυτές να διαρκέσουν δύο ημέρες. Η μια 

ημέρα να είναι στο Τατόι με επιμνημόσυνη δέηση, επίσκεψη στους παλιούς 

χώρους και μετά μια εκδήλωση. Και η άλλη ημέρα να είναι στην Αθήνα, 

μάλλον στο Πολεμικό Μουσείο. Απαιτούνται κάποια χρήματα τα οποία θα τα  
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εξασφαλίσουμε με κάποιους γνωστούς τρόπους.  

 Εις ότι αφορά τη δημιουργία αυτής της Επιτροπής που έγινε με τους 

πρώτους αποφοίτους και αποστράτους τώρα της Σχολής Μηχανικών 

Αεροπορίας και πέτυχαν ένα ψήφισμα όταν τους καλέσαμε στο Σύλλογο, 

όπως ενημέρωσα το Δ.Σ., η ενέργεια αυτή επεκτάθηκε ως τους Ιπταμένους. 

Ήδη χθες και προχθές ο Αρχηγός του ΓΕΑ είχε καλέσει τους διατελέσαντες 

Αρχηγούς, τη μεν μια ημέρα στο γραφείο του για ενημέρωση για διάφορα 

θέματα και την άλλη ημέρα σε κάποια ταβέρνα. Και εκεί εθίγησαν 

οπωσδήποτε, απ’ ότι μου υποσχέθηκαν ορισμένοι από τους Αρχηγούς, πέραν 

των 4 οι οποίοι μνημονεύτηκαν, οι οποίοι παρευρέθηκαν στην πρόσκληση του 

Συλλόγου, υπεσχέθησαν ότι θα αναφερθούν στο θέμα στον Αρχηγό της 

Αεροπορίας, δηλαδή στην εξέλιξη της ΣΤΥΑ. Τα αποτελέσματα αυτά θα τα 

δημοσιεύσουμε φαντάζομαι, αφού τα μάθουμε, στην εφημερίδα μας που θα 

κυκλοφορήσει.  

 Εις ότι αφορά τους ένστολους συναδέλφους αποφοίτους της ΣΤΥΑ οι 

οποίοι κατά κανόνα δεν έχουν φωνή ή αν έχουν δεν τη χρησιμοποιούν και 

κοιτάζουν να βολέψουν τις θέσεις τους χωρίς να μας ενημερώνουν τι 

διαλαμβάνονται γύρω τους, τι αποφάσεις παίρνονται, παρά μόνο φροντίζουν 

να βρουν κάποια θέση στο εξωτερικό, όπως βρήκα αρκετούς στις Βρυξέλλες 

όταν ήμουν μέλος του EUROMIL και τους έβλεπα, πρώτα τους είχα γνωρίσει 

στα επιτελικά γραφεία των Υπουργών και μετά σε θέσεις στο εξωτερικό. 

Αυτή δεν είναι η αποστολή μας όταν είμαστε εν ενεργεία, όταν είστε εν 

ενεργεία. Και παρακαλώ τον Διοικητή της ΣΤΥΑ να μεταφέρει και στους 

Δοκίμους και στους Αξιωματικούς, να ενημερώνουν το Σύλλογο. Ο Σύλλογος  

δεν έχει άλλες πηγές ενημερώσεως, μόνον από τους εν ενεργεία.  

 Επίσης, ήθελα να πω για το Καταστατικό. Νομίζω ότι η εκλογή του  
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Προέδρου πρέπει να γίνεται όπως γινόταν μέχρι τώρα και να μην αλλάξει 

τίποτα. Εν πάση περιπτώσει, ήταν απόφαση του Δ.Σ., δεν πειράζει, ας 

προχωρήσει έτσι, τελικά να γίνει η κατακύρωση αυτού του Καταστατικού, 

διότι το παλεύουμε απ’ ότι θυμάμαι από τον προηγούμενο αιώνα αν θυμάμαι 

καλά, από την προηγούμενη χιλιετία.  

 Εις ότι αφορά την εγγραφή. Υπάρχει Διαταγή του ΓΕΕΘΑ παλιά και ο 

Ν.1400/73 δεν ξέρω αν ισχύει ακόμα, για τους ένστολους οι οποίοι μπορεί να 

γράφονται σε Συλλόγους τέτοιους όπως είναι και ο δικός μας, με άδεια 

φυσικά της Υπηρεσίας, όπως το έχει πετύχει ο κ. Ελένης. Αυτό θα πρέπει να 

το φροντίσουμε, για να εγγράφονται και οι εν ενεργεία, διότι είπαμε, είναι 

«Αποφοίτων ΣΤΥΑ» και όχι «Αποστράτων».  

 Σας ευχαριστώ και εύχομαι Καλή Χρονιά και υγεία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Παρακαλώ, για 10 λεπτά έχουμε διάλειμμα.  

Ακολουθεί διάλειμμα για παράθεση καφέ και αποδέσμευση 

προσκεκλημένων. 

………………………………………………………………………………… 

«Ομιλητές. Κατάθεση Απόψεων-Προτάσεις-Απαντήσεις από Πρόεδρο Γ.Σ. 

ή Πρόεδρο – Μέλη Δ.Σ. ΣΑΣ, ανάλογα με αρμοδιότητα – Ψηφοφορία επί 

προτάσεων δια ανατάσεως χειρών». 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Συνεχίζονται οι εργασίες της Γενικής Συνέλευσης.  

 Ο κ .Μπερδένης έχει το λόγο. 

Γ. ΜΠΕΡΔΕΝΗΣ: Καλημέρα σε όλους. Καλή Χρονιά και προπάντων υγεία.  

Είμαι μέλος της Εξελεγκτικής Επιτροπής που έχω εκλεγεί από εσάς και 

σας ευχαριστώ πάρα πολύ. Όπως και ο κ. Νταραράς ανέφερε, στο Πρακτικό 

που έχουμε συντάξει για όλο το 2008, δεν υπήρξε καμία διαφορά στα 

οικονομικά. Είχαμε έκτακτους τριμηνιαίους ελέγχους και ακόμη και το ένα 
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ευρώ έσοδο ή έξοδο ξέραμε πώς προέκυψε. Είχαμε άριστη συνεργασία με το 

Δ.Σ. και ιδιαίτερα με τον Γενικό Γραμματέα τον κ. Αυδή, διότι ότι και να 

ζητήσαμε έγγραφο που αφορούσε τα οικονομικά, μας το έδινε αμέσως. Το 

ίδιο δεν συνέβαινε παλαιότερα.  

Επίσης, με τις εισηγήσεις της Εξελεγκτικής Επιτροπής τα τρία 

τελευταία χρόνια, κατόρθωσε σήμερα ο Σύλλογος να έχει έσοδα από τόκους 

περίπου 2.500-3.000 €, ενώ παλαιότερα δεν ξεπερνούσε τα 100 € ετησίως.  

Το Δ.Σ. εργάστηκε πάρα πολύ σκληρά, όπως ακούσαμε και στην 

Έκθεση του Προέδρου, με πολύ χρόνο που διέθεσαν, με πολύ κόπο και 

χρήματα. Επισκέφθηκαν όλα τα Παραρτήματα της Ελλάδος, ενημέρωσαν τους 

εν ενεργεία και αποστράτους Αξιωματικούς και Υπαξιωματικούς για τα 

τεκταινόμενα και για τον κίνδυνο τον οποίο διατρέχει ο Κλάδος μας. Τους 

αξίζουν συγχαρητήρια!  

Παρακαλώ, κ.Πρόεδρε της Γ.Σ., να μου δώσετε λίγο παραπάνω χρόνο, 

μιας και είμαι και μέλος της Εξελεγκτικής Επιτροπής και θέλω να ενημερώσω 

λίγο ευρύτερα τη Γ.Σ. Είναι θέμα το οποίον αφορά όλους.  

Στην πρόσκληση την οποία μας έστειλε το Δ.Σ. στο τέλος αναφέρει: 

«Οι ευθύνες μας ιστορικές. Οι στιγμές κρίσιμες για τις ρίζες μας, για τη Σχολή 

μας», αυτό τα λέει όλα.  

Όπως όλοι γνωρίζουμε, κύριοι, ο Νόμος ο οποίος διέπει τη λειτουργία 

της Ένωσης Αποστράτων Αξιωματικών Αεροπορίας και συγκεκριμένα το 

άρθρο 5 προβλέπει: Ύπαρξη ενιαίου ψηφοδελτίου για εκλογή Δ.Σ., 

ανεξαρτήτως βαθμού, από Ανθυπασπιστή και πάνω, ειδικότητας, προέλευσης 

και ηλικίας. Με αποτέλεσμα σήμερα – αν δεν κάνω λάθος - να είναι 

αντιπρόσωποι εξ Ανθυπασπιστών 8 μέλη, άρα έχουν την πλειοψηφία, αυτό 

δεν άρεσε ή δεν αρέσει σε μερικούς. Και με το Σχέδιο Νόμου το οποίον 
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ετοιμάζουν και συγκεκριμένα για το άρθρο 5, προβλέπουν και το ψήφισαν ως 

Δ.Σ., να υπάρξει ξεχωριστό ψηφοδέλτιο για τους προερχόμενους εξ 

Ανθυπασπιστών και να εκλέγονται μόνο μέχρι 4, δηλαδή να είναι μειοψηφία. 

Πρωτάκουστο! Όλοι οι Σύλλογοι, όλες οι Ενώσεις, όλες οι Ομοσπονδίες, όλα 

τα μέλη είναι ίσα, έχουν ίσα δικαιώματα, ίδιες υποχρεώσεις. Κατέρχονται στις 

εκλογές για τα Δ.Σ. Παρατάξεις και 2 και 3. Η Παράταξη η οποία θα πάρει τα 

περισσότερα ψηφοδέλτια, είναι η Παράταξη η οποία έχει όλα τα αξιώματα, η 

οποία έχει την πλειοψηφία, οι δε άλλοι είναι μειοψηφία, είναι απλά μέλη.  

Πώς είναι, λοιπόν, δυνατόν μέσα σ’ ένα Σύλλογο που έχει τα ίδια 

δικαιώματα συνταγματικά και τις ίδιες υποχρεώσεις, να θέλουν στο Σχέδιο 

Νόμου το οποίο φέρνουν, να βάλουν τους εξ Ανθυπασπιστών προερχομένους 

Αξιωματικούς σε ξεχωριστό ψηφοδέλτιο για να βγαίνουν μόνο 4; Δηλαδή να 

είναι αμελητέα ποσότητα, να μην έχουν κανένα δικαίωμα, να μην προβάλουν 

καμία αντίσταση.  

Κατόρθωσαν, λοιπόν, παρ’ ότι είναι 8 άτομα, ίσως να είναι παραπάνω ή 

λιγότερα, 7 ή 8, εσείς ίσως το ξέρετε καλύτερα, με την απουσία ενός μέλους 

εξ Ανθυπασπιστών προερχομένου εννοώ, με την άποψη ενός μέλους του Δ.Σ. 

της Ένωσης, με την ψήφιση και την υποστήριξη της προτάσεως της 

μειοψηφίας ας το πούμε και με τη μη ψήφιση ενός άλλου μέλους του Δ.Σ. της 

Ένωσης που προέρχεται εξ Ανθυπασπιστών, κατόρθωσαν με 5-5 και με την 

πρόταση του Προέδρου που ασκεί πάντοτε το μεγαλύτερο δικαίωμα, να 

περάσει στο Δ.Σ. στο Σχέδιο Νόμου αυτό, ότι οι εξ Ανθυπασπιστών 

προερχόμενοι να είναι σε ξεχωριστό ψηφοδέλτιο. Αυτά τα πληροφορήθηκα –

δεν είναι εικασίες δικές μου - από τον Γενικό Γραμματέα του Συλλόγου μας, 

τον ΣΑΣ, τον κ. Αυδή.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Παρακαλώ, κ. Μπερδένη, συντομεύετε.  
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Γ.ΜΠΕΡΔΕΝΗΣ: Για το γεγονός αυτό και μόνο, θα ήθελα να γίνει ένα 

Ψήφισμα διαμαρτυρίας προς την Ένωση, με κοινοποίηση στον Α/ΓΕΑ και 

στον Υπουργό τον κ. Τασούλα αν δεν κάνω λάθος. Συμφωνείτε πάνω σ’ αυτό;  

ΜΕΛΗ: Ναι.  

Γ. ΜΠΕΡΔΕΝΗΣ: Δεν είναι δυνατόν να έχουμε ξεχωριστό ψηφοδέλτιο μέσα 

στην ίδια Ένωση, στον ίδιο Σύλλογο, αυτό είναι απαράδεκτο και 

αντισυνταγματικό. Παρακαλώ, όποιος δεν συμφωνεί με αυτά που λέω, να 

σηκώσει το χέρι του. Ή κ.Πρόεδρε, θέστε το προς ψήφιση της Γ.Σ.  

ΜΕΛΟΣ: Να παραμείνει όπως ήταν πριν.  

Γ. ΜΠΕΡΔΕΝΗΣ: Εισηγούμεθα να παραμείνει όπως πριν.  

ΜΕΛΗ: Συμφωνούμε… συμφωνούμε.  

Γ. ΜΠΕΡΔΕΝΗΣ: Να παραμείνει το άρθρο 5 ως έχει. Ευχαριστώ πάρα πολύ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Κύριε Μπερδένη, δεν είμαστε αρνητικοί σ’ αυτά που είπες, 

απλώς να τελειώνουμε.  

Γ. ΜΠΕΡΔΕΝΗΣ: Ευχαριστώ που με ακούσατε. Θα αποφασίσει ο Πρόεδρος 

να το θέσει προς ψηφοφορία για να το εγκρίνετε.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Παρακαλώ τον κ. Σχίζα. 

ΣΧΙΖΑΣ: Εύχομαι να ευοδωθούν και να πραγματοποιηθούν οι ευχές όλων 

των προλαλησάντων.  

 Ο Δημόκριτος είχε πει 25 αιώνες πριν: «Της αρετής μη τιμωμένης, η 

κακία παρησιάζεται». Όταν πράγματι κάποιοι δεν διαθέτουν την αρετή να 

αναγνωρίζουν την προσφορά των άλλων και στη συγκεκριμένη περίπτωση 

των πολλών που είμαστε εμείς και αυτοί που μας ακολουθούν μέσα στην 

Πολεμική Αεροπορία και εκφράζουν αυτά τα οποία εξέφρασαν και ακούσαμε 

από τον κ. Πρόεδρο εδώ, τα απαράδεκτα, τι να πει κανείς; Πράγματι, τότε η 

κακία παρησιάζεται. Και οπωσδήποτε αυτός ο κύριος έρχεται και σε αντίφαση 
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με πολλά άλλα υψηλά στελέχη της Αεροπορίας που κατά καιρούς έχουν πει 

ότι: «Η ΣΤΥΑ, οι προερχόμενοι από εκεί, αποτελούν τη σπονδυλική στήλη 

της Πολεμικής Αεροπορίας».  

ΜΕΛΟΣ: Δεν ονομάζουμε κάποιον «κύριο» ο οποίος θίγει μια ολόκληρη… 

Το «κύριος» αφαιρέστε το.  

ΣΧΙΖΑΣ: Όχι, εγώ δεν αφαιρώ και αυτόν που μισώ και δεν μισώ κανέναν, θα 

τον αποκαλώ κύριο.  

Ακούστηκε μια πρόταση σε αυτόν τον κύριο, πάντοτε έτσι θα τον 

αποκαλώ, να βγει ένα Ψήφισμα από τη Γ.Σ. μομφής. Οπωσδήποτε αυτό 

ικανοποιεί το κοινό αίσθημα απόλυτα. Δεν ξέρω, όμως, τι αντίκρισμα θα έχει. 

Εγώ θα προτείνω κάτι άλλο.  

ΜΕΛΟΣ: (Παρεμβαίνει εκτός μικροφώνου). 

ΣΧΙΖΑΣ: Εγώ θα πρότεινα, πάντως, από τη σημερινή Γ.Σ. και αφού 

ακούσαμε όλες αυτές τις πολλές και ποικίλες προσπάθειες που έχει κάνει το 

Δ.Σ., να βγει ένα Ψήφισμα μέσα από τη Γ.Σ. γι’ αυτό το Νόμο, που να πάει:  

Πρώτον, στον Πρόεδρο της Δημοκρατίας, είναι ένας άνθρωπος ο οποίος 

ακούει και εισακούγεται. Εμείς έχουμε πάει στον Πρόεδρο της Δημοκρατίας 

παλαιότερα σαν Συμβούλιο, είναι πολύ καλός, ακούει τα πάντα. Δεν 

συμπεριφέρεται όχι απρεπώς, δεν μπορώ να πω κάτι τέτοιο, δεν 

συμπεριφέρεται σαν Πρόεδρος, αλλά σαν ένας καλός συνάδελφος, καλός 

Έλληνας. Αξίζει τον κόπο να πάει και εκεί το ψήφισμα πρωτίστως, στον 

Πρόεδρο της Δημοκρατίας, στους αρχηγούς των Κομμάτων, στον 

Πρωθυπουργό οπωσδήποτε και στον Πρόεδρο της Βουλής. Αυτά ήθελα να πω 

για το Ψήφισμα, για το Νόμο αυτόν που θέλουν να προχωρήσουν για τους 

προερχομένους από Σχολές Υπαξιωματικών σε όλα τα όπλα των Ενόπλων 

Δυνάμεων.  
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Σας ευχαριστώ πολύ. Να είστε καλά και Καλή Χρονιά. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε τον κ. Σχίζα. Ο κ. Εμμανουηλίδης έχει το λόγο.  

Γ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Τι να πω τώρα; Μίλησα προηγουμένως για την 

ελάχιστη προσφορά. Αποφασίζουμε μια-δυο φορές το χρόνο να έρθουμε εδώ, 

να παρακολουθήσουμε, να ακούσουμε, να συμμετάσχουμε. Μόλις αρχίζει η 

κοπή της πίτας, αρχίζει εκείνη η βαβούρα, αρχίζει αυτό το κακό, ο κόσμος 

φεύγει κλπ. Προς Θεού! Εκείνο που μάθαμε τουλάχιστον από την Αεροπορία, 

είναι η πειθαρχία. Αυτή την ελάχιστη πειθαρχία που οφείλουμε και αυτή την 

ελάχιστη προσφορά που οφείλουμε στο Σύλλογο να παρακολουθήσουμε μέχρι 

το τέλος. Ήρθαν εδώ 5-6 άνθρωποι καταξιωμένοι γενικά, να τιμήσουν με την 

παρουσία τους εδώ τις εργασίες της Γ.Σ. Άφησαν τα σπίτια τους, τη ζεστασιά 

του σπιτιού τους και ήρθαν εδώ, οφείλουμε να τους τιμήσουμε, οφείλουμε να 

ακούσουμε. Είναι Πρόεδροι Συλλόγων, να τους ακούσουμε τι θα μας πουν, 

δύο κουβέντες, να τους τιμήσουμε. Τα πηγαδάκια μπορούν να γίνουν τώρα. 

Αφού φύγουμε, να πάμε να πιούμε τους καφέδες μας.  

Είναι γεγονός ότι πολλές φορές βρισκόμαστε εδώ μετά από 10 χρόνια,  

μετά από 20 χρόνια και βρίσκουμε ένα συνάδελφο, όπως βρήκα τώρα εγώ ένα 

φίλο που έχουμε κάνει μαζί στην Εφορία κλπ., είχαμε χαθεί, είπαμε δύο 

κουβεντούλες, τελείωσε. Αλλά ας σεβαστούμε τις εργασίες της Γ.Σ., με τα 

ψηφίσματα για να ψηφιστούν. Έχουμε να πούμε ορισμένα χρήσιμα πράγματα 

και δεν είναι όλος ο κόσμος εδώ να τα ακούσει.  

Εν πάση περιπτώσει, εγώ ήθελα να κάνω αυτή την παρατήρηση και 

κάνω μια πρόταση. Επειδή βλέπω κάθε φορά με το κόψιμο της πίτας γίνεται 

αυτό το χάλι. Ας γίνει στο τέλος ή ας το κάνουμε το Σάββατο. Να κάνουμε 

την κοπή της πίτας το Σάββατο και την Κυριακή τη Γ.Σ., να είναι όλος ο 

κόσμος εδώ, να παρακολουθήσει όλος ο κόσμος και να ακούσουμε ορισμένα 
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πράγματα που είναι χρήσιμα. Εγώ έχω να σας πω πολλά χρήσιμα πράγματα 

που σας ενδιαφέρουν και δεν έχω βεβαίως και το χρόνο τώρα, αλλά να είναι 

και ο κόσμος να τα ακούσει.  

Εν πάση περιπτώσει, εν τάχει θα σας πω δυο-τρία πράγματα από αυτά 

που αφορούν κυρίως τα μισθολογικά μας κλπ. Όσοι έχετε καταφύγει στο 

Ελεγκτικό Συνέδριο για τα αναδρομικά, να έχετε υπόψη σας το εξής. Ήδη 

βεβαίως το Ελεγκτικό Συνέδριο δικάζει εφέσεις του 2005. Υπάρχει μια 

πληθώρα από εφέσεις, από άλλες προσφυγές που γίνονται στο Ελεγκτικό 

Συνέδριο, με αποτέλεσμα να έχει μπλοκαριστεί. Αυτό βεβαίως οφείλεται στο 

εξής γεγονός και πρέπει να το ξέρετε. Είναι η γενική τακτική του Κράτους να 

μην πληρώνει, να τα πηγαίνει πίσω όσο μπορεί και βεβαίως έχει περάσει και 

στα θεσμικά του όργανα τα βασικά που έχουν σχέση με τα μισθολογικά, αυτή 

τη γραμμή.  

Σε όλα τα Δικαστήρια έχεις δικαίωμα σ’ ένα δικόγραφο να βάλεις και 

200 και 300 και 400 και 500 άτομα στο ίδιο δικόγραφο όταν είναι αυτή 

νομική και πραγματική αιτία. Πού θέλετε; Συμβούλιο Επικρατείας, 

Διοικητικά Πρωτοδικεία, Διοικητικά Εφετεία, Πολιτικά Δικαστήρια, παντού. 

Έτσι μειώνεται και το κόστος και γρήγορα εκδικάζονται και εν πάση 

περιπτώσει ικανοποιούνται τα αιτήματα.  

Το Ελεγκτικό Συνέδριο έχει νομολογήσει: Μια έφεση, ένα άτομο. Μια 

έφεση, ένα άτομο, σημαίνει και κόστος διότι είναι τα παράβολα, είναι τα 

ένσημα τα διάφορα, η κοινοποίηση στον Υπουργό Οικονομικών κλπ. και έτσι 

και επιβαρύνεται ο κόσμος και όταν έρχεται να δικάσει κάθε Πέμπτη, δικάζει 

120, 130, 140, 150 υποθέσεις, που για εμένα θα έπρεπε να δικάζει 

τουλάχιστον 700, γιατί είναι τυποποιημένο το θέμα. Έχουν βγει τόσες 

αποφάσεις και δεν έχουν παρά να κάνουν μια αντιγραφή, να το βγάλουν στον 
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πολύγραφο και να εκδίδουν τις αποφάσεις. Έτσι, ενώ θα μπορούσαν να 

δικάζουν όταν θα βάζαμε στο δικόγραφο 500, 200, 300 ονόματα, 5.000, 6.000 

σε κάθε δικάσιμο κάθε Πέμπτη και θα είχε φύγει ο κόσμος, θα είχε πάρει τα 

χρήματά του και δεν θα ταλαιπωρείτο να περιμένει, να τρέχει, να κάνει 

Αιτήσεις Προτιμήσεως, το ένα, το άλλο κλπ.  

Το θεωρώ σκόπιμο να κάνουμε ένα έγγραφο ο Σύλλογος και να το 

στείλουμε σε όλους τους αρμοδίους Υπουργούς και στο Ελεγκτικό Συνέδριο 

και να πούμε ότι αυτό είναι απαράδεκτο. Μπορώ να το συντάξω εγώ, να βάλω 

όλα τα συγκριτικά στοιχεία και όλα τα υπάρχοντα πραγματικά δεδομένα. 

Γιατί το Ελεγκτικό Συνέδριο να έχει νομολογήσει κατ’ αυτή την έννοια, με 

αποτέλεσμα να ταλαιπωρείται ο κόσμος; Να έχουν εκδοθεί οι αποφάσεις από 

το 2002 της Ολομέλειας, να έχει αποφανθεί η Ολομέλεια από πιο μπροστά 

ακόμα, ότι η μισθολογική προαγωγή έχει επέκταση διότι αποτελεί αύξηση του 

βασικού μισθού και έχει επέκταση στη σύνταξη. Ενώ, λοιπόν, το γνωρίζουν 

αυτό και έπρεπε αυτεπάγγελτα το Γενικό Λογιστήριο να κάνει τις 

αναπροσαρμογές με τις νέες συνταξιοδοτικές πράξεις που βγήκαν, ταλαιπωρεί 

τον κόσμο, τον καταπονεί και εν πάση περιπτώσει τον ξοδεύει κιόλας.  

Παναγιώτη, να κάνουμε ένα υπόμνημα και να ζητήσουμε  αλλαγή της 

Νομολογίας. Νομολογία είναι. Η Νομοθεσία δεν το προβλέπει. Νομολογιακά 

έχει αποφανθεί το Ελεγκτικό Συνέδριο, ένα δικόγραφο, ένα άτομο. 

Ένα άλλο που θέλω να σας πω, είναι το εξής. Βάσει διατάξεως, του 

Π.Δ.166/2000 που είναι ο Συνταξιοδοτικός Κώδικας αναδρομικά το Γενικό 

Λογιστήριο δίνει από τότε που θα πάρει εντολή. Κάνω μια παρένθεση. Δεν 

φτάνει που καθυστερεί να κάνει 5 και 4 και 3 χρόνια για να βγάλει απόφαση, 

βγάζει την απόφαση, κάνει και 8-10 μήνες για να την καθαρογράψουν και να 

την κοινοποιήσουν. Στέλνουν στο Γενικό Λογιστήριο και το Γενικό 



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΤΗΣ 31ης ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2009 

 

   ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΓΕΝΙΚΗΣ ΣΥΝΕΛΕΥΣΗΣ ΣΥΛΛΟΓΟΥ ΑΠΟΦΟΙΤΩΝ Σ.Τ.Υ.Α. 

65 

65 

Λογιστήριο δεν εφαρμόζει την απόφαση, ενώ είναι εκτελεστή η απόφαση του 

Τμήματος του Ελεγκτικού Συνεδρίου, άσχετο αν έχει κάνει έφεση ο Υπουργός 

στην Ολομέλεια. Δεν την εφαρμόζουν, λοιπόν, και τι πρέπει να κάνουμε;  

Πρέπει να περιμένουμε ένα τρίμηνο, να πάμε εν συνεχεία στην τριμελή 

Επιτροπή που υπάρχει στο Ελεγκτικό Συνέδριο, όπως και σε κάθε Ανώτατο 

Δικαστήριο, για να πούμε ότι δεν έχει εκτελεστεί η απόφαση, για να εκδώσει 

απόφαση η τριμελής Επιτροπή. Τάσσει η τριμελής Επιτροπή στο Γενικό 

Λογιστήριο τρεις μήνες για να του απαντήσει γιατί δεν εκτελεί την απόφαση. 

Το Γενικό Λογιστήριο λέει αρλούμπες απλώς για να καθυστερεί, ότι είναι 

πολλοί, ότι διαταράσσεται ο προϋπολογισμός κλπ. Αναγκάζεσαι να 

επανέλθεις πάλι στην τριμελή Επιτροπή, έτσι προβλέπει ο Νόμος και τότε 

όταν πια η τριμελής Επιτροπή εκδώσει τη νέα απόφαση, είναι υποχρεωτική 

για το Γενικό Λογιστήριο με ποινικές, αστικές και διοικητικές ευθύνες για 

τους αρμοδίους να την εφαρμόσουν. Έτσι λοιπόν, τα 4 χρόνια γίνονται 5,  

γίνονται 6 κλπ.  

Αυτό είναι το Κράτος παρωδία, ατυχώς, στο οποίο ζούμε. Εδώ έχουμε 

περιπτώσεις που για ελάχιστα χρήματα αποφάσεως, σε πάει μέχρι το 

Συμβούλιο της Επικρατείας για να μη δώσει αυτά τα ελάχιστα χρήματα. Η 

βασική γραμμή, που μιλάω με τους Νομικούς Συμβούλους, είναι: «Πίσω, ας 

το βρει η άλλη Κυβέρνηση». 

Προβλέπει, λοιπόν το Π.Δ. 166/2000 ότι από τότε που θα αποφασίσει 

το Γενικό Λογιστήριο και θα βγάλει την πράξη, μπορεί να δώσει αναδρομικά 

μόνο για 3 χρόνια, αυτό είναι νομοθετημένο. Όμως, έχει βγει απόφαση της 

Ολομέλειας του Ελεγκτικού Συνεδρίου η οποία είναι βεβαίως εναρμονισμένη 

με άλλες αποφάσεις και του Συμβουλίου Επικρατείας, ότι μπορούμε τότε να 

κάνουμε αγωγή πλέον κατά του Ελληνικού Δημοσίου και να ζητήσουμε άλλα 
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2 χρόνια, 5ετία δηλαδή. Αυτό το στηρίζουμε στο άρθρο 105 του Εισαγωγικού 

Νόμου του Αστικού Κώδικα, διότι ευθύνονται τα όργανα του Δημοσίου που 

δεν μας πλήρωσαν, ενώ έχουν εκδοθεί οι αποφάσεις και έπρεπε να μας 

πληρώσουν .Αυτή είναι η διαδικασία όσον αφορά τα αναδρομικά.  

Έχουμε και άλλη μια διαδικασία που εκκρεμεί, είναι τα 176 € τα οποία 

μας έδωσαν το 2007 ολοκληρωμένα. Από το 2003 ξεκίνησε η καταβολή τους 

στους συνταξιούχους. Δώσανε το 1/5 το 2003, τα 2/5 το 2004, τα 3/5 το 2005 

κλπ. Έχουμε κάνει, λοιπόν, εφέσεις και ζητούμε να μας δώσουν όλο το ποσό, 

σύμφωνα με τις βασικές συνταξιοδοτικές διατάξεις. Διότι όταν δίνεις ένα 

επίδομα, πρέπει να το δώσεις όλο, δεν μπορείς να το περικόψεις. Ποια είναι η 

έννοια του επιδόματος αυτή; Ενώ το δίνουν στον ίδιο Νόμο, με το ένα άρθρο 

το δίνουν στους συνταξιούχους και με το άλλο άρθρο λέει «θα πάρουν το 

1/5».  

Στον ίδιο Νόμο έχουν δώσει επίδομα στους Δικαστικούς και στους  

Νομικούς Συμβούλους του Δημοσίου, του Κράτους, και το έδωσαν ολόκληρο 

και το χρησιμοποιούμε εμείς εν πάση περιπτώσει, αντίστοιχα για 

αντισυνταγματική μεταχείριση. Διότι ένα επίδομα δίνεις σ’ αυτούς, ένα σε 

εμάς. Εμάς γιατί το 1/5 και σ’ αυτούς το δίνει όλο; Αυτό εκκρεμεί, δεν έχει 

εκδοθεί ακόμα καμία απόφαση, προκειμένου να δώσουν τα υπόλοιπα 

οφειλόμενα. 

Κυκλοφορεί μια εσφαλμένη εντύπωση και θέλω να το επισημάνω, γιατί 

πολλοί με παίρνουν και με ρωτάνε. Είπαν στην τηλεόραση ότι, όταν εκδοθεί 

μια απόφαση, μπορείς να κάνεις μια αίτηση εν συνεχεία και να ζητήσεις κατ’ 

ίση μεταχείριση να πάρεις και εσύ αυτό το οποίον έχει επιδικάσει η απόφαση 

αυτή. Αυτό ήρθε πολύ αργότερα από τότε που είχε θεσμοθετηθεί με απόφαση 

του Συμβουλίου της Επικρατείας. Έχει εκδοθεί απόφαση του Συμβουλίου της 
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Επικρατείας πιο μπροστά, το 2006, που λέει αυτό το πράγμα. Γιατί βασική 

αρχή είναι, ο καθένας να διεκδικεί δικαστικά, άσχετο αν είναι το ίδιο θέμα.  

Είπε το Συμβούλιο της Επικρατείας το εξής και εσφαλμένως έχει 

αποδοθεί από τα μέσα ενημέρωσης. Μόνον όταν ακυρωθεί ένας Νόμος, μια 

Υπουργική Απόφαση για αντισυνταγματικότητα, μόνο σ’ αυτή την 

περίπτωση, όταν υπάγεσαι στην ίδια περίπτωση, με μια απλή αίτηση 

υποχρεούται να σου δώσουν και εσένα αυτό το οποίο έχει επιδικαστεί. Το ίδιο 

ισχύει και όταν έχει εκδοθεί Υπουργική Απόφαση χωρίς νομοθετική 

εξουσιοδότηση. Μόνο, λοιπόν, σ’ αυτές τις δύο περιπτώσεις και όχι όπως 

είναι η περίπτωση αυτή των αναδρομικών που δεν έχει καμία σχέση με 

αντισυνταγματικότητα. Για αντισυνταγματικότητα είχε κριθεί το οικογενειακό 

επίδομα το οποίον μπορούν να το πάρουν και όσοι δεν το είχαν ή εκκρεμεί 

αγωγή , με μια απλή αίτηση στο Νομικό Συμβούλιο του Κράτους, γιατί 

κρίθηκε ο Νόμος ο οποίος έδινε μόνο στον ένα σύζυγο αντισυνταγματικός. 

Αυτά όσον αφορά το θέμα αυτό για τον κόσμο, για να μη μένει με εσφαλμένες 

αντιλήψεις. 

Αν έχετε να ρωτήσετε κάτι, πείτε μου τώρα, για να συνεχίσουμε τις 

εργασίες. 

Γ. ΤΖΑΝΙΔΗΣ: Είμαι κι’ εγώ Σμήναρχος εν αποστρατεία, άρτι 

αποστρατευθείς το 2008 τον Ιούνιο και είμαι και εγώ ευτυχής που είμαι στις 

τάξεις των αποστράτων του Συλλόγου των αποφοίτων της ΣΤΥΑ.  

 Πρόσφατα διάβασα, δεν θυμάμαι τώρα σε ποια εφημερίδα ή στην ΗΧΩ 

ΤΩΝ ΑΙΘΕΡΩΝ ή στα ΝΕΑ ΤΟΥ ΣΑΣ, ότι εκκρεμεί μια υπόθεση σχετικά με 

το εφάπαξ που πήραμε εμείς οι αποστρατευθέντες το έτος 2008, από το 

Φεβρουάριο του 2008 και μετά, ότι επίκειται να μας ζητήσουν επιστροφή 

χρημάτων, δεν ξέρω ποιο ποσό, μπορεί να είναι 5.000, 6.000, μπορεί να 
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φτάνει και στις 10.000 €, λόγω του ότι υπήρχε απόφαση από το Φεβρουάριο 

του 2008 και μετά νομίζω, να μη συμπεριλαμβάνεται στο επίδομα του εφάπαξ 

το επίδομα ετοιμότητας, δεν θυμάμαι ποιο είναι αυτό. 

Γ.ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Ποιο επίδομα; 

Γ. ΤΖΑΝΙΔΗΣ: Ετοιμότητος; Δεν θυμάμαι τώρα ποιο ακριβώς είναι, δεν 

είμαι προετοιμασμένος. Απλώς, μήπως το γνώριζε κανείς.  

ΜΕΛΟΣ: Εξομάλυνσης;  

Γ. ΤΖΑΝΙΔΗΣ: Εξομάλυνσης.  

Γ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Με το Εξομάλυνσης – αυτό το ακούω τώρα - 

υπάρχει ένα ιστορικό παλαιότερο. Το Εξομάλυνσης αν θυμάμαι καλά είχε 

νομοθετηθεί το 1989 και το 1992, αν θυμάμαι καλά, το Νοέμβριο, μπήκε και 

μέσα στο εφάπαξ.  

ΜΕΛΟΣ: Το 1989. 

Γ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Το 1992 μπήκε στο εφάπαξ με Υπουργική 

Απόφαση. Τότε, λοιπόν, όσοι είχαν αποστρατευτεί από το ’89 μέχρι το ’92  

κάναμε προσφυγές. Πήγαμε στο Διοικητικό Πρωτοδικείο και κάναμε 

προσφυγή και είπαμε ότι πρέπει να το πάρουμε κι’ εμείς, εφόσον το παίρναμε 

εν ενεργεία κλπ., πρέπει να το πάρουμε στο εφάπαξ. Πλην, όμως, η απόφαση 

που είχε βγει τότε του Διοικητικού Πρωτοδικείου, είπε ότι ο Νόμος ισχύει για 

το μέλλον και δεν ισχύει για το παρελθόν και έτσι δεν δόθηκε. Έκτοτε, απ’ ότι 

ξέρω, έχουν γίνει κατ’ επανάληψη ενέργειες ποικιλότροπες, είχαν υποσχεθεί 

ότι θα το έδιναν, αλλά νομίζω ότι ακόμα δεν το έχουν πάρει αυτοί που φύγανε 

από το ’89 μέχρι το ’92.  

Γ. ΤΖΑΝΙΔΗΣ: Δεν μιλάω για εκείνη την εποχή, εγώ μιλάω για τώρα.  

Γ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Αυτό τώρα το ακούω, δεν το ξέρω.  

Γ. ΤΖΑΝΙΔΗΣ: Δεν ξέρω αν είναι Νόμος, αν είναι Υπουργική Απόφαση, αν  
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είναι Π.Δ.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Μήπως πρέπει να το συζητήσετε κατ’ ιδίαν με τον κ. 

Εμμανουηλίδη;  

Γ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Εκείνο που έχω να σας πω μόνο, είναι ότι εάν 

ζητήσουν αναδρομικά χρήματα, δεν θα πληρώσετε. Θα αφήσετε να βεβαιωθεί 

σαν δημόσιο έσοδο και θα προσφύγετε στο Ελεγκτικό Συνέδριο. Σ’ αυτές τις 

περιπτώσεις το Ελεγκτικό Συνέδριο τις ακυρώνει αυτές τις αποφάσεις, γιατί 

δεν μπορεί να ζητάς από έναν ο οποίος παίρνει μια σύνταξη επιβίωσης, να του 

ζητάς αναδρομικά χρήματα. Έχω τέτοια απόφαση, αν χρειαστεί όποιος θέλει 

μπορεί να την επικαλεστεί.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε. Ο κ. Καράμπελας έχει το λόγο. 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Καταρχήν, για το τελευταίο, απ’ ότι έχω ενημέρωση 

από τον κ. Μαστροκώστα, δεν υπάρχει περίπτωση να κοπεί, διότι είναι ένα 

λάθος στο Ν.3648, τον οποίο γίνονται ενέργειες για να διορθωθεί.  

 Σχετικά με αυτό που εισηγήθηκε ο κ. Μπερδένης και είπατε, μια 

εισήγηση για τα όσα πιθανόν συμβαίνουν στις διαδικασίες αρχαιρεσιών της 

Ενώσεως Αποστράτων Αξιωματικών Αεροπορίας. Εγκρίνατε. Θα θέλαμε και 

την εξουσιοδότησή σας σαν Δ.Σ. να διαχειριστούμε το θέμα, με οποιεσδήποτε 

ενέργειες, πέραν του Ψηφίσματος ή οτιδήποτε άλλο. Διότι δεν το συζητάμε 

ότι δεν  πρέπει να υπάρξει η οποιαδήποτε αλλαγή, τη στιγμή που έχει έρθει 

σωστά από το Υπουργείο, για σχόλια. Κατά συνέπεια, πιστεύω να έχουμε την 

έγκρισή σας. Ευχαριστούμε πολύ.  

Η Γ.Σ. εγκρίνει την πιο πάνω πρόταση.  

----------------------------- 

«Έγκριση τυχόν Ψηφισμάτων». 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Για να μη χάνουμε χρόνο, κύριοι, να πάμε κατευθείαν  

στην ανάγνωση των Ψηφισμάτων. Έχουμε ετοιμάσει δύο Ψηφίσματα. Θα  
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ετοιμάσουμε οπωσδήποτε τώρα και για το θέμα το οποίον εισηγήθηκε ο κ. 

Μπερδένης, ένα Ψήφισμα, αλλά όπως καταλαβαίνετε, δεν είναι δυνατόν να 

γίνουν αυτά εδώ πέρα. Με την έγκρισή σας θα το επεξεργαστούμε και θα το 

υποβάλουμε αρμοδίως.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Εγκρίνεται. 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Ερχόμαστε στα δύο Ψηφίσματα τα οποία έχουμε 

ετοιμάσει.  

1Ο ΨΗΦΙΣΜΑ 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Διαβάζει): 

 Την 31/1/2009 διενεργήθηκε η Ετήσια Τακτική Γενική Συνέλευση  

του Συλλόγου Αποφοίτων ΣΤΥΑ - ΣΑΣ. Κατά τη Γενική Συνέλευση 

συζητήθηκαν διάφορα θέματα ιδιαίτερης σπουδαιότητας για τα μέλη του 

Συλλόγου και γενικότερα για τους αποφοίτους ΣΤΥΑ. Μεταξύ των 

συζητηθέντων θεμάτων ήσαν: 

1) Συγκρότηση Προσχεδίου και στη συνέχεια Σχεδίου Νόμου για την 

αναθεώρηση του Ν.2439/96 περί ιεραρχίας και εξέλιξης των 

αξιωματικών των Ενόπλων Δυνάμεων.  

2) Αναμόρφωση του τίτλου της ΣΤΥΑ στη Σχολή Τεχνολόγων 

Υπαξιωματικών Αεροπορίας (ΣΤΥΑ) χωρίς μεταβολή του λογοτύπου 

της.  

3) Σύνταξη – κύρωση Νομοθετικής Διάταξης πλαισίου οργάνωσης και 

λειτουργίας της Σχολής ως Ανώτερης Σχολής Τεχνολογικού Πεδίου 

Σπουδών, βάσει του Ν.2913/2001.  

4) Εξελικτικό αποφοίτων ΣΤΥΑ.  

Με δεδομένη την εξέλιξη επί των υπόψη θεμάτων, διατυπώθηκε  

καταληκτικά από τη Γενική Συνέλευση το ακόλουθο Ψήφισμα: 
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     ΨΗΦΙΣΜΑ 

 Επειδή το σχέδιο αναθεώρησης του Ν.2439/96 που συνέταξαν η 

Επιτροπή ΓΕΕΘΑ και η ομάδα εργασίας των Επιτελείων, με τον 

αντισυνταγματικό, ταξικό και ρατσιστικό χαρακτήρα τους αποσκοπούν 

στην υποβάθμιση της ιεραρχικής εξέλιξης και συνακόλουθα αξιοπρεπούς 

συνταξιοδότησης των προερχομένων από τη ΣΤΥΑ. 

 Επειδή τα σχέδια υποβιβάζουν το υψηλό επίπεδο τόσο των 

Δοκίμων της ΣΤΥΑ έχοντες επιτύχει κατά την εισαγωγική τους 

μεγαλύτερη βαθμολογία από τη Σχολή Ικάρων, όσο και των αποφοίτων 

της.  

 Η Γενική Συνέλευση αποφασίζει ΟΜΟΦΩΝΑ το παρόν Ψήφισμα 

να αποσταλεί: 

Προς 

 κ. Πρωθυπουργό 

Πρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων 

Υπουργό και Υφυπουργούς Εθνικής Άμυνας 

Αρχηγούς των Κομμάτων της Αντιπολίτευσης 

Στους Α/ΓΕΑ,ΓΕΑ/Α ΚΛ  , ΓΕΑ/Β ΚΛ  ΓΕΑ/Γ ΚΛ , ΓΕΑ/Δ ΚΛ. ,Α/ΑΤΑ , 

Δκτές ΔΑΕ – ΔΑΥ, Δκτες Πολεμικών και Εκπαιδευτικών Μονάδων της 

Πολεμικής Αεροπορίας, με τα ακόλουθα αιτήματα: 

ΑΙΤΟΥΜΕ: 

Την αναστολή της προώθησης του σχεδίου αναθεώρησης του Ν.2439/96, 

προκειμένου να μελετηθούν και ληφθούν μέτρα για τα ακόλουθα 

προβλήματα που αποτελούν τροχοπέδη στην ιεραρχική εξέλιξη των 

αποφοίτων της ΣΤΥΑ: 

1) Δημιουργία ξεχωριστής Επετηρίδας, περιλαμβάνουσας μόνο 

αποφοίτους της Σχολής. Διότι η ενιαία Επετηρίδα Τεχνικής 
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Υποστήριξης έχει δημιουργήσει μέγιστο πρόβλημα στην ιεραρχική 

εξέλιξή τους.  

2) Μελέτη του εξελικτικού προβλήματος των αποφοίτων της Σχολής και 

ουσιαστική αντιμετώπιση των επιπτώσεων του Αναγκαστικού Νόμου 

268/68 με την προσθήκη βαθμού Ανθυπασπιστή.  

3) Μελέτη του Εξελικτικού για την καταληκτική προαγωγή των σε μια 

θέση Ταξιάρχου και θέσεων Σμηνάρχου.  

ΑΙΤΟΥΜΕ:  

Την σύνταξη και προώθηση σχετικής διάταξης τροποποίησης του 

Ιδρυτικού Νόμου της ΣΤΥΑ, ώστε να προσαρμοστεί και να καθιερωθεί 

από τα πτυχία αποφοίτησης της 59ης Σειράς ο τίτλος της Σχολής σε Σχολή 

Τεχνολόγων Υπαξιωματικών Αεροπορίας, αφού τούτο για ανεξήγητους 

λόγους δεν υλοποιήθηκε μέχρι σήμερα, από ψηφίσεως του Ν.2913/2001, 

παρά τις σχετικές διαβεβαιώσεις της ηγεσίας της Πολεμικής Αεροπορίας 

των τελευταίων ετών.  

Ορθότερα προτείνουμε: Την εναρμόνιση ως προς τον τίτλο των 

Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών με τα Ανώτατα Στρατιωτικά 

Εκπαιδευτικά Ιδρύματα (ΑΣΕΙ) παραγωγής Αξιωματικών, καθοριζομένης 

της ονομασίας των Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών ως Ανώτερων 

Στρατιωτικών Τεχνολογικών Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων ή Ανώτερων 

Τεχνολογικών Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων (ΑΤΕΙ) για διάκριση από τα 

ΑΣΕΙ.  

ΑΙΤΟΥΜΕ:  

Την έναρξη μελέτης και σύνταξης Σχεδίου Νόμου που να ορίζει το  

πλαίσιο οργάνωσης και λειτουργίας της ΣΤΥΑ ως Ανώτερης Σχολής 

Τεχνολογικού Πεδίου Επιστημών με τριετή διάρκεια φοίτησης. Η 

αδικαιολόγητη και ως εκ των ως άνω εξελίξεων μάλλον εσκεμμένη 
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καθυστέρησης επί ιδιαίτερα μεγάλο διάστημα από εκδόσεως του 

Ν.2913/2001, είναι να διαμορφώσει απρόβλεπτης έκτασης τυπικές και 

ουσιαστικές επιπτώσεις, τόσο στην ποιότητα και πιστοποίηση των 

εργασιών, όσο και στη διαθεσιμότητα της ραγδαία αναπτυσσόμενης 

τεχνολογίας οπλικών συστημάτων της Πολεμικής Αεροπορίας.  

 Θεωρούμε ότι, οι επικαλούμενες προφάσεις για ευρύτερο 

συντονισμό προς ενιαία διακλαδική αντιμετώπιση του όλου θέματος, 

είναι προσχηματικές και αποδυναμώνονται μετά το Π.Δ. 76/2008 

κύρωσης Κανονισμού Λειτουργίας της ΣΜΥ, σύμφωνα με τις απαιτήσεις  

του Στρατού Ξηράς.  

 Πέραν τούτου ενέχουν και τον κίνδυνο υποβάθμισης των 

απαιτήσεων των οπλικών συστημάτων της Πολεμικής Αεροπορίας, που 

απαιτούν υψηλή εκπαίδευση των σπουδαστών της ΣΤΥΑ. Η εκπαίδευση 

είναι ο ακρογωνιαίος λίθος και δεν είναι δυνατόν να υπηρετήσει το 

μέλλον χωρίς να συνεκτιμηθεί το παρελθόν.  

  ΑΙΤΟΥΜΕ: 

Την ενεργοποίηση των αρμοδίων με συμμετοχή και αποφοίτων ΣΤΥΑ για 

την αναγνώριση των προβλημάτων του Εξελικτικού για την ουσιαστική 

αντιμετώπιση των επιπτώσεων του Αναγκαστικού Νόμου 268/68 με τον 

οποίον προστέθηκε ένας επιπλέον βαθμός στην Επετηρίδα των 

Υπαξιωματικών της Πολεμικής Αεροπορίας, γεγονός που στερεί τους 

αποφοίτους της Σχολής από το βαθμό του Σμηνάρχου Οργανικών 

Θέσεων.  

 ΚΑΛΟΥΜΕ όλα τα Κόμματα σε στήριξη των δικαίων αιτημάτων 

μας. Παρακολουθούμε, αξιολογούμε, ανταποδίδουμε τα του Καίσαρος τω 

Καίσαρι όταν και όπως πρέπει, σε Κυβέρνηση και σε Αντιπολίτευση.  

 Η Γενική Συνέλευση εγκρίνει το παρόν Ψήφισμα και εξουσιοδοτεί  
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τον Πρόεδρο και τον Γραμματέα της Γενικής Συνέλευσης να το 

αποστείλουν αρμοδίως στους αποδέκτες.  

Εγκρίνεται;  

ΜΕΛΗ: Εγκρίνεται… εγκρίνεται. 

ΔΑΜΗΛΑΚΗΣ: Στην κοινοποίηση που το στέλνετε, μετά τους Διοικητές 

των ΔΑΥ – ΔΑΕ, θα πρέπει να βάλετε και τους Διευθυντές Κλάδων του ΓΕΑ 

κοινοποίηση, στον Διευθυντή του Β΄ Κλάδου, του Γ΄ Κλάδου, του Δ΄ Κλάδου, 

διότι αυτοί συμμετέχουν κατά κύριο λόγο στις Επιτροπές. 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Δεν ξέρω, ίσως να ρωτήσουμε και τον κ. 

Εμμανουηλίδη. Το θέμα είναι ότι, όταν απευθύνεται στον κύριο Α/ΓΕΑ, 

νομίζω ότι έχει την υποχρέωση να το στείλει σε όλους αυτούς που μπορούν να 

έχουν άποψη, όπως έστειλε το προσχέδιο σε όλες τις Διευθύνσεις, για να έχει 

απόψεις. Δεν ξέρω, αν νομίζετε ότι χρειάζεται να το στείλουμε, δεν ξέρω. 

Κύριε Εμμανουηλίδη; 

Γ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Δεν βλάπτει.  

ΜΕΛΟΣ: Να πάει και στον Πρόεδρο της Δημοκρατίας.  

Η Γ.Σ. εγκρίνει το πιο πάνω Ψήφισμα. 

----------------------------- 

2Ο ΨΗΦΙΣΜΑ 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Διαβάζει):  

«Την 31η Ιανουαρίου 2009 διενεργήθηκε Ετήσια Τακτική Γενική 

Συνέλευση του Συλλόγου Αποφοίτων ΣΤΥΑ – ΣΑΣ. Κατά τη Γενική 

Συνέλευση συζητήθηκαν διάφορα θέματα ιδιαίτερης σπουδαιότητας για 

τα μέλη του Συλλόγου και γενικότερα για τους Αξιωματικούς και 

Υπαξιωματικούς.  

 Μεταξύ των συζητηθέντων θεμάτων ήσαν:  

1) Η μη εισέτι υλοποίηση της δέσμευσης της Κυβερνήσεως για  
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ολοκληρωμένο μισθολόγιο των Στρατιωτικών.  

2) Η μη επέκταση των Νόμων 2838 και 3016 στα Μετοχικά και 

Επικουρικά Ταμεία των Ενόπλων Δυνάμεων.  

Με δεδομένες τις παραπάνω εξελίξεις επί των ιδιαίτερα σοβαρών υπόψη 

θεμάτων, η Γενική Συνέλευση κατέληξε στη διατύπωση του ακόλουθου  

ψηφίσματος. 

     ΨΗΦΙΣΜΑ 

 Επειδή η μη εισέτι ψήφιση ολοκληρωμένου μισθολογίου των 

στρατιωτικών, αλλά μικρής συμβολικής οικονομικής ενίσχυσης, 

ελάχιστης ως προς το ύψος που αντιστοιχούσε σε εκείνο των δεσμεύσεων 

της Κυβέρνησης κατά τις προγραμματικές της δηλώσεις.  

 Επειδή δεν ψηφίστηκε ακόμη σχετική τροπολογία για την 

επέκταση των Νόμων 2838 και 3016 και στα Μετοχικά και Επικουρικά 

Ταμεία των Ενόπλων Δυνάμεων, όπως ήταν στο περιεχόμενο των 

προγραμματικών δηλώσεων της Κυβερνήσεως, με συνέπεια να υπάρχουν 

μερισματούχοι δύο ταχυτήτων.  

 Η Γενική Συνέλευση αποφασίζει ομόφωνα το παρόν Ψήφισμα να 

αποσταλεί:  

Στον κ. Πρωθυπουργό 

Στον Πρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων 

Στον Υπουργό και Υφυπουργούς Εθνικής Άμυνας 

Στους Αρχηγούς των Κομμάτων Αντιπολίτευσης, 

με τα ακόλουθα αιτήματα: 

ΑΙΤΟΥΜΕ: 

Τη συντομότερη συγκρότηση και ψήφιση ολοκληρωμένου Μισθολογίου 

πλήρους ιεραρχίας στρατιωτικού προσωπικού. 
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ΠΡΟΤΕΙΝΟΥΜΕ 

1) Την έναρξη της κλίμακας του μισθολογίου από το βαθμό του Λοχία.  

2) Η κλίμακα των συντελεστών να ορίζεται με 1 για το Λοχία και 3 για 

τον Αντιστράτηγο.  

3) Ο βασικός μισθός του Λοχία να οριστεί τουλάχιστον στα 860 €,  

δεδομένου ότι ο σημερινός εισαγωγικός βασικός μισθός της αντίστοιχης 

κατηγορίας ΤΕ του Δημοσίου είναι 853 €.  

4) Η κλίμακα των συντελεστών 1 προς 3 να έχει γραμμική ανάπτυξη ανά 

βαθμό 0,1665.  

5) Δεδομένων των δημοσιονομικών, της διεθνούς οικονομικής κρίσεως, 

να ψηφιστεί το συντομότερο το προτεινόμενο δίκαιο και ολοκληρωμένο 

Μισθολόγιο με συμβολικό ποσοστό έναρξης και κατανομής του 

υπολοίπου σε πενταετή ολοκλήρωσή του, μετά την επιβεβαίωση της 

Ευρωπαϊκής Ένωσης για σταθεροποίηση της τροχαίας ανάκαμψης των 

οικονομιών των χωρών της από την υπ’ όψη οικονομική κρίση.  

 ΑΙΤΟΥΜΕ: 

Την άμεση κατάθεση και ψήφιση των τροπολογιών που είχαν περιληφθεί 

σε δύο Νομοσχέδια επί θητείας της προηγούμενης Κυβερνήσεως σχετικά 

με την επέκταση των Νόμων 2838 και 3016 στα Μετοχικά και 

Επικουρικά Ταμεία, εφόσον και όταν τα οικονομικά στοιχεία κάθε 

Μετοχικού και Επικουρικού Ταμείου το επιτρέπει, ώστε να σταματήσει η 

ύπαρξη μερισματούχων δύο ταχυτήτων, με ότι προκαλεί το περί δικαίου 

αίσθημα.  

 ΚΑΛΟΥΜΕ όλα τα Κόμματα για στήριξη των δικαίων αιτημάτων 

μας. Καλούμε όλα τα Κόμματα σε στήριξη των δικαίων αιτημάτων μας. 

Παρακολουθούμε, αξιολογούμε, ανταποδίδουμε τα του Καίσαρος τω 

Καίσαρι όταν και όπως πρέπει, σε Κυβέρνηση και σε Αντιπολίτευση.  
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 Η Γενική Συνέλευση εγκρίνει το παρόν Ψήφισμα και εξουσιοδοτεί 

τον Πρόεδρο και τον Γραμματέα της Γενικής Συνέλευσης να το 

αποστείλουν αρμοδίως στους αποδέκτες.  

Συμφωνούμε; Εγκρίνεται ή δεν εγκρίνεται; Ή υπάρχει αντίρρηση;  

ΜΕΛΗ: Εγκρίνεται… εγκρίνεται.  

Η Γ.Σ. εγκρίνει το πιο πάνω Ψήφισμα. 

ΣΧΙΖΑΣ: (Παρεμβαίνει εκτός μικροφώνου). 

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Να το στείλουμε, δεν έχουμε να χάσουμε τίποτα 

νομίζω. Πιστεύω ότι είναι χρήσιμο να το στείλουμε και στο Υπουργείο 

Οικονομικών που προτείνει ο κ. Σχίζας. Η χαρά τους οπωσδήποτε θα είναι 

ανείπωτη, το καταλαβαίνουμε, αλλά εν πάση περιπτώσει, εμείς κάνουμε αυτό 

το οποίο νομίζουμε ότι πρέπει να κάνουμε.  

 Δεν ξέρω αν κανείς κύριος έχει να παρατηρήσει ή να πει τίποτα; Εγώ 

έχω να παρατηρήσω το εξής. Είναι λυπηρή εικόνα να φεύγουν πριν τελειώσει 

η ΓΣ. Δεν αξίζει το ΔΣ της προσοχής σας; Κύριοι, πιστέψτε, παιδευόμαστε 

ένα μήνα ολόκληρο για να φτιάσουμε αυτή τη διαδικασία να είναι όσο το 

δυνατόν κοντά στην τελειότητα. Δεν ξέρω πώς θα τη χαρακτηρίσετε. Λάθη 

κάνουμε, ίσως και το πρόγραμμα με τον οποίο λειτουργήσαμε, να 

δημιούργησαν κι’ αυτές τις καταστάσεις.  

 Σας παρακαλούμε πάρα πολύ, ας μεταφέρουμε κάποτε στο διπλανό μας  

ότι πρέπει μια ημέρα το χρόνο να την αφιερώσουμε για τα προβλήματά μας. 

Άλλες συνδικαλιστικές ομάδες – που εμείς είμαστε συμβουλευτικές - έξω 

στην κοινωνία απολαμβάνουν περισσότερα. Γιατί; Γιατί συμμετέχουν. Δεν 

ξέρω εάν η πιζάμα μπορεί να συμβάλει με υπογραφή ή με προτάσεις.  

 Σας ευχαριστώ εσάς ιδιαίτερα, γιατί παραμένετε εδώ πέρα. Να είστε 

καλά. Σας ευχαριστώ πολύ.  

ΣΧΙΖΑΣ: (Παρεμβαίνει εκτός μικροφώνου). 
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Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Το σκεφτήκαμε και πάλι, κ. Σχίζα, αλλά δημιουργείται 

το εξής. Φοβάμαι μήπως τυχόν έχουμε στην πίτα προσέλευση και δεν έχουμε 

στη Γ.Σ. ή το αντίστροφο ή δεν έχουμε και στις δύο.  

ΜΕΛΟΣ: Να γίνει πρώτα η Γ.Σ. και μετά η πίτα.  

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Είναι και αυτό που λέτε μια καλή πρόταση. Σας 

ευχαριστώ πάρα πολύ για την κατανόησή σας που σας κρατήσαμε τόση ώρα. 

Ήταν σημαντικά και πολλά τα θέματα.  

ΜΕΛΟΣ: Όσες φορές έχω έρθει στις Γ.Σ., αρκετές, είναι η πρώτη φορά που 

άκουσα τόση ενημέρωση από το Προεδρείο και τα μέλη.  

Π. ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ: Ευχαριστούμε πολύ για τα καλά σας λόγια. 

Προσπαθούμε όλοι να κάνουμε ότι το καλύτερο μπορούμε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Ευχαριστούμε τον κ. Καράμπελα για την τέλεια ενημέρωση 

και το Δ.Σ. μέσω αυτού.  

ΩΡΑ ΛΗΞΗΣ: 14:00΄ 

 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΗΣ Γ.Σ.   ΟΙ ΓΕΝΙΚΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ 
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